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DOEL: Besluiten
Met het oog op de behandeling van de programmabegroting 2009-2013 is de raad –
zoals gebruikelijk - in de gelegenheid gesteld om vooraf schriftelijk vragen in te dienen.
De fracties van Actiepartij, CDA, CU/SGP, D66, Groen Links, PvdA, SP en VVD hebben van deze
gelegenheid gebruik gemaakt. De antwoorden van het college op de vragen treft u bijgevoegd aan.



Onderwerp: Beantwoording raadsvragen naar aanleiding programmabegroting
2009-2013

Inleiding
Met het oog op de behandeling van de programmabegroting 2009-2013 is de raad –
zoals gebruikelijk - in de gelegenheid gesteld om vooraf schriftelijk vragen in te
dienen. De fracties van Actiepartij, CDA, CU/SGP, D66, Groen Links, PvdA, SP en
VVD hebben van deze gelegenheid gebruik gemaakt. De antwoorden van het
college op de vragen treft u bijgevoegd aan.

Besluitpunten college
1. Het college besluit tot vaststelling van de antwoorden op de vragen over de

programmabegroting 2009-2013 volgens bijlage A.
2. Het besluit heeft geen financiële consequenties
3. De betrokkenen ontvangen daags na besluitvorming informatie over dit besluit
4. De antwoorden van het college worden ter informatie voorgelegd aan de

commissie Bestuur
5. De antwoorden worden betrokken bij de raadsbehandeling van de

programmabegroting 2009-2013 van 3 november tot en met 6 november.

Beoogd resultaat
Door middel van deze nota worden de technische raadsvragen rondom de
programmabegroting 2009-2013 beantwoord, zodat deze niet aan de orde hoeven te
komen tijdens de raadsbehandeling van de begroting. Hiermee wordt beoogd dat de
raadsbehandeling (van de programmabegroting 2009-2013) scherper en
aantrekkelijker voor het publiek wordt, dat wil zeggen meer op hoofdlijnen,
efficiënter en transparanter.

Argumenten
Geen

Kanttekeningen
Geen

Uitvoering
Niet van toepassing

Bijlagen
Bijlage A : antwoorden raadsvragen programmabegroting 2009-2013

Het college van burgemeester en wethouders

COLLEGEBESLUIT
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1.  Actiepartij   Onderscheid in invest. met econ. of maatsch. nut is erg vaag 
en meestal fictief. Zie bijv. investering garages, vervanging 
riolering, verbeteren openb. ruimte, etc. 

Waarom dit onderscheid, eigenlijk? 

Het onderscheid tussen investeringen in economisch nut en 
maatschappelijk nut is wettelijk verplicht op grond van het Besluit 
Begroting en Verantwoording provincies en gemeenten (BBV).  Het 
soort investering bepaalt hoe mag worden afgeschreven. 

Investeringen met een economisch nut zijn investeringen die bijdragen 
aan de mogelijkheid middelen te verwerven en/of die verhandelbaar 
zijn, zoals bijvoorbeeld garages (verwerving van parkeeropbrengsten), 
gebouwen (zijn verhandelbaar) etc. 

Investeringen met een maatschappelijk  nut zijn veel meer begrensd: 
overheden kennen bezittingen die geen middelen genereren, maar wel 
duidelijk een publieke taak vervullen, zoals bijvoorbeeld bezittingen 
in water, wegen en pleinen. 

2.  Actiepartij  5 4 Prioriteiten college: Bent u nog altijd tevreden over de 
gestelde prioriteiten en zijn die voor u onveranderlijk, of kunt 
u zich vinden in de gedachte dat het door ontwikkelingen die 
wel of niet te voorzien waren, een bijstellen van prioriteiten 
alles behalve ‘gezichtsverlies’ o.i.d. hoeft te betekenen, maar 
juist zou kunnen getuigen van een doortastend en flexibel 
inspelen op de dynamische samenleving en van 
voortschrijdend inzicht? (een wat theoretisch / filosofische 
vraag misschien, maar een evaluatie / reflectie op gevoerd 
beleid getuigt nu eenmaal van het nemen van 
verantwoordelijkheid, vandaar dat wij deze vraag uit pure 
interesse tóch stellen; uitgangspunten van beleid zijn 
belangrijk en mogen immers nóch uit het oog verloren 
worden, nóch vastgeroeste vanzelfsprekendheid zijn) 

De vie r prioriteiten uit het Coalitieakkoord zijn nog steeds de 
belangrijkste prioriteiten voor deze raadsperiode. In de begrotingen en 
jaarverslagen leggen wij zoals afgesproken telkens verantwoording af 
over de voortgang van deze prioriteiten. Wij zien deze 
verantwoordingen ook als een vorm van evaluatie. Daar waar nodig 
scherpen we de prioriteiten aan, zoals we dat hebben gedaan bij de 
prioriteit financiële positie. Wij leggen daarbij inmiddels een zwaarder 
accent op de omvang van de vaste schuld en solvabiliteit dan aan het 
begin van de collegeperiode. 
Overigens zijn er binnen Haarlem meer onderwerpen dan alleen deze 
vier prioriteiten, zie daartoe de doelstellingen in de 10 
begrotingsprogramma’s. 

3.  Actiepartij  9 Jammer: Actiepartij i.p.v. Axiepartij. Excuses. 
4.  Actiepartij  33 / 

147 
Hoe verhoudt  zich de bezuiniging op Centrale Inkoop ad. € 
539.000,- met Duurzame Inkoop? Nergens wordt geld 
vrijgemaakt/ geoormerkt voor Duurzame Inkoop. Feit is dat 
duurzame inkoop vaak investeringen vergt die later 
terugverdiend worden, vanwege bijvoorbeeld langere 
levensduur. 

De bezuiniging op de Centrale Inkoop hangt samen met het besluit – 
zoals vastgelegd in het Collegeprogramma - om de inkoop te 
centraliseren en te professionaliseren. Hiermee is vorig jaar begonnen. 
Bij de ra ming van genoemd bedrag € 539.000 is zoveel mogelijk 
rekening gehouden met de laatste inzichten. Duurzaam inkopen is een 
criterium waar rekening mee wordt gehouden binnen de 
mogelijkheden van de budgetten. 

5.  Actiepartij  212 / Heeft stedenband met Mutare zo haar invloed, of is het een Helaas is in de kop van de tabel een foutje geslopen (en moet het 
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213 vooruitlopen op evt. verdergaande kredietcrisis…? Feit is dat 
we de miljardenbedragen zoals hier vermeld niet eens zouden 
verwachten op Prinsjesdag. We gaan dan ook maar uit van 
bedragen x1.000 ipv x1miljoen, zoals vermeld … 

inderdaad x € 1.000 zijn). 

6.  Actiepartij  172 ‘Op niveau brengen hondenbelasting’, oftewel verhoging 
ervan, zou een ‘stabiliserende werking mogen veronderstellen 
naar het hondenbestand’. Deze argumentatie hadden wij bij 
beslissing hierover gemist. Geen punt, maar wel vreemd. 
Minder honden? Eveneens geen punt, integendeel. Maar hoe 
voorkomt u dat mensen voor wie het hondenbezit zoveel 
betekent, bijv. vanwege eenzaamheid, hiermee worden 
belemmerd, nu ze het niet (meer) kunnen bekostigen? 

De mensen met een laag inkomen die als gevolg daarvan moeite 
hebben met het betalen van de hondenbelasting kunnen een aanvraag 
bij de gemeente indienen voor kwijtschelding van de helft van het 
bedrag dat voor de eerste hond moet worden betaald. 

7.  Actiepartij  172 Uitvoering hondenbeleid is, ondanks verhoging belasting, 
nog steeds niet gestart. Er zijn nog enkele vacatures. Is dit 
zo’n ondankbare hondenbaan dat niemand die vacatures wil 
invullen of hoe zit dit? 

Bij de afdeling Handhaving Openbare Omgeving zijn diverse 
vacatures, deze worden trapsgewijs open gesteld en ingevuld. Er 
wordt niet apart geworven voor handhavers op hondenbelasting maar 
voor integrale handhavers. Binnen de integrale handhaving zijn gezien 
de vacatures prioriteiten gesteld. Voor 2009 wordt bezien of de 
capaciteit voor handhaven op hondenbelasting kan worden ingezet. 

8.  Actiepartij  175 Het niet heffen van rioolrechten op gebruikers maar enkel als 
vast bedrag per eigendom, voor de eigenaar, komt op ons erg 
onredelijk over, alhoewel juridisch in orde. Juist de 
gebruiker(s) maken gebruik van het riool. Waarom overweegt 
u niet deze kosten te spreiden of tenminste ook een deel te 
heffen bij gebruikers? 

Rioolrecht kan zowel van de eigenaar (aansluitrecht) als van de 
gebruiker (afvoerrecht) worden geheven.  In Haarlem wordt – evenals 
bij ongeveer 1/3 deel van de Nederlandse gemeenten, rioolrecht van 
de eigenaar geheven. Het is m.a.w. in Nederland geen ongebruikelijke 
wijze van heffen, die - zoals u terecht constateert -  juridisch is 
toegestaan.   
Wij zien geen aanleiding om van de thans gebruikte 
heffingsmethodiek af te stappen.     

9.  Actiepartij  181 Tot onze verbazing ontbreekt bij de ‘top 10’ van risico’s het 
Badmintonpad (VMBO). Alleen al vanwege de claim van de 
ontwikkelaar bij een latere oplevering van de oude locatie 
(Sterrencollege) dan 1 jan.’10, die gelet op zeker te 
verwachten bezwaarprocedures omwonenden, een zeer reëel 
risico vormt. Ziet u dit risico minder ernstig in en zit deze 
verwerkt in de ‘overige’, niet vermelde, 46 risico’s? 

De financiële effecten van genoemde  risico’s zijn  in het krediet 
verwerkt zie nota aanvullend krediet t.b.v. nieuwbouw VMBO. Dit 
krediet is in de raadsvergadering van 12 juni vastgesteld. Het risico is 
niet meer relevant. 

10.  Actiepartij  181 % kans in de tabel is nog te begrijpen, maar waarom een – 
(min) voor de getallen? En wat houdt de kolom ‘score’ in? 

Het min-teken had ook weggelaten kunnen worden. 
Toelichting kolom ‘score’: de financiële omvang van het gevolg van 
een risico is  veelal niet precies te bepalen. Om deze reden wordt met 
een bandbreedte gewerkt van een minimum en maximum financieel 
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gevolg. 
Kans van voordoen en financieel gevolg worden ingedeeld in 
categorieën (categorie 1 lage kans/gevolg t/m categorie 5 hoge 
kans/gevolg). Kans maal gevolg levert een risicoscore van maximaal 
25. 

11.  Actiepartij  182 Benieuwd wie iets snapt van grafiekje…? De grafiek geeft een kansverdeling waarbij de gehele oppervlakte 
100% kans van voordoen vertegenwoordigt. Op basis van statistische 
stelregels kan worden bepaald wat de hoogte van de 
weerstandscapaciteit moet zijn om met 95% zekerheid te stellen dat 
dit voldoende is om de risico’s af te dekken. 
De uitkomst is tevens naast de grafiek in tabelvorm weergegeven. 

12.  Actiepartij  183 Boterzacht verhaal bij uitleg hoe u (toch al met hakken over 
de sloot) komt tot classificatie ‘voldoende’: géén rekening 
gehouden met nog niet gewaardeerde projectrisico’s, 
mogelijk niet alle risico’s bekend en waarschijnlijk zal voor 
die ‘voldoende’ dan ook de alg. reserve hoger moeten 
uitvallen. Waarom dan toch al zo gerept over deze 
classificatie? Ambitieus, da’s niet erg, maar het lijkt toch erg 
voorbarig..? 

Gezien het verzoek van de raad om meer inzicht te krijgen in het 
weerstandsvermogen van de gemeente is de te hanteren systematiek in 
deze begroting verwerkt. 
Bij het geven van de classificatie ‘voldoende’ is inderdaad de 
beperking meegegeven dat een integrale scan van de projectrisico’s 
nog in volle gang is. Dit samen met de huidige solvabiliteitspositie 
van de gemeente geeft aanleiding om de hoogte van de algemene 
reserve te blijven monitoren. 

13.  Actiepartij  236 Cijfers beleidsveld 5.1 niet ingevuld. Zowel op blz. 236 als 237 hadden nullen moeten staan, omdat er (nog) 
geen budgetten zijn toegedeeld aan dit product/beleidsveld. Op blz. 
106 zijn deze nullen wel ingevuld. 

14.  Actiepartij 1 49 
en 
50 

Metropoolregio: Hoe komen dergelijke overkoepelende en 
bovenregionale, voor velen ‘uit de lucht vallende / ineens 
ontstane’ gremia eigenlijk tot stand? Wie bepaalt wie zitting 
heeft in dergelijke niet rechtsstreek gekozen ‘brainstorm-
clubs’? Wie controleert dergelijke organen? Wat is de 
reikwijdte van deze toch wat ongrijpbare en enigszins logge 
apparaten? Hoe is hetgeen ‘besloten’ op bijeenkomsten van 
zoiets als ‘de Metropoolregio’ nog bij te sturen en 
beïnvloedbaar door wél rechtstreeks gekozen 
vertegenwoordigingen als gemeenteraad of, bijv., prov. 
staten? Regelmatig worden zaken als voldongen feiten of 
genomen beslissingen gepresenteerd, die afkomstig zijn uit 
dergelijke ‘denktanks’, hoe is, buiten het onbetwiste belang 
van regionaal overleg, het democratisch proces en inspraak, 
kortom, gegarandeerd? 

De Metropoolregio Amsterdam (een nieuwe, meer aansprekende naam 
voor de Noordvleugel van de Randstad) is, net als bijvoorbeeld de 
verschillende portefeuilleoverleggen,' niet meer dan een vrijwillig 
samenwerkingsverband, waarin samenwerking op maatschappelijke 
vraagstukken in de regio gestalte kan krijgen. Ontwikkelingen en 
plannen worden daar op onderlinge samenhang en mogelijkheden 
onderzocht. Waar mogelijk wordt gezocht naar gezamenlijke intenties 
en beleidsafstemming, zoals bijvoorbeeld rond de creatieve industrie, 
de planning van bedrijfs- en kantorenlokaties (Plabeka), OV-
infrastructuur en het metropolitaan landschap. De democratische 
verantwoording gebeurt per deelnemer. Haarlem opereert vanuit de 
nota De regionale agenda van Haarlem, die de Commissie 
Ontwikkeling op 31 januari 2008 heeft geaccordeerd. De gezamenlijk 
opgestelde documenten hebben geen formele status (waaraan de 
gemeenteraad zou zijn gehouden), maar worden wel betrokken bij de 
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formulering van het eigen (Haarlemse) beleid. 

15.  Actiepartij 1 50 “Het mondiale beleid (richt) zich op bewustwording van 
inwoners van H’lem over mondiale vraagstukken en over de 
positie van steden en haar inwoners in Europa en andere 
werelddelen. Dit gebeurt door (…) en door 
samenwerkingsprojecten of –verbanden aan te gaan met 
gemeenten in andere landen.” Genoemd worden dan de 
stedenbanden met Angers en Osnabrück en “…de op 
ondersteuning en ontwikkeling gerichte activiteiten in Mutare 
en Emirdag.” Die laatste 2 begrijpen wij – mét de 
argumentatie ‘ondersteuning en ontwikkeling’ - volledig. 
Maar kunt u concreter aangeven hoe de banden met de 
(andere) zustersteden zich richten op ‘bewustwording over 
mondiale vraagstukken’ en hoe dit in concrete projecten tot 
uitdrukking komt? 

Een stedenband schept mogelijkheden voor internationale 
samenwerking op verschillende thema’s voor zowel het bestuur als 
burgers. De uitwisselingen leiden tot het vergroten van kennis en 
ervaringen, en het verruimt de blik.  Het stimuleren van de 
internationale contacten vindt op velerlei terrein plaats: cultuur, sport, 
politiek, jongeren, etc. 
Medio 2008 is in bestuurlijk overleg tussen de stedenbanden ervoor 
gekozen te werken aan het versterken van de stedenband en het 
vergroten van de onderlinge betrokkenheid. In 2009 ligt de focus op 
gebied van jongeren en op duurzaamheid.  
Concrete projecten zijn studie en stageplaatsen tussen de zustersteden. 
Tevens wordt gewerkt aan het opstarten een internationaal 
internetplatform, in eerste instantie gericht op jongeren. In tweede 
instantie kan dit breder worden ingevuld, waardoor dit ook 
toegankelijk zal worden voor alle Haarlemse burgers. 
Deze projecten vinden plaats naast de reguliere activiteiten, zoals die 
de afgelopen jaren succesvol zijn gebleken. 

16.  Actiepartij 1 51 Zichtbaar lokaal bestuur: Jammer dat hier niet de motie 
Kieskleurig is genoemd, n.a.v. “Wat stemt mijn raad?” 

Uiteraard is de motie ons bekend; wij informeren u over de stand van 
zaken bij de 2e  bestuursrapportage 2008. 

17.  Actiepartij 1 52 Onder 2, actief betrokken H’lemmers bij beleid: Online 
beluisteren vergaderingen had hier genoemd kunnen worden 
+ evt. iets over het BIS 

Dat had inderdaad gekund. 
 

18.  Actiepartij 1 52 Gemeentelijke website: Gebruiksvriendelijkheid zou fors 
verbeteren wanneer BIS-stukken ook op thema’s en 
onderwerpen terug te vinden zouden zijn, bijv. bij grote 
projecten. Wilt u deze suggestie meenemen? 

Het BIS bevat stukken die voor het bestuur en de politieke 
besluitvorming van belang zijn. Het is binnen het BIS niet mogelijk 
om stukken aan te bieden, die al geclusterd zijn op onderwerp. De 
leverancier van het BIS is bovendien gestopt met de doorontwikkeling 
van het systeem; een toevoeging als bedoeld in de raadsvraag zal dan 
ook niet meer kunnen worden gemaakt.  
Wel onderkennen we de noodzaak van het digitaal aanbieden van 
informatie op thema’s. Daar wordt op twee manieren aan gewerkt:     - 
door het inhoudelijk doorontwikkelen van de vernieuwde website, en 
het clusteren van informatie op onderwerpen (inhoudelijke dossiers) 
i.p.v. op organisatorische indeling. 
- door het reorganiseren van het beheer van de digitale 
informatievoorziening. Informatie clusteren op thema’s moet verder 
gaan dan het aanbieden van relevante BIS-stukken over een bepaald 



VRAGEN EN ANTWOORDEN NAAR AANLEIDING VAN DE PROGRAMMABEGROTING 2009-2013 

 5 

Nr. Fractie Prg. Blz. Vraag Antwoord 
 
onderwerp. Ook in de beleidsvoorbereiding en uitvoering van 
projecten worden interessante documenten, digitale kaarten, beelden 
en audiovisueel materiaal geproduceerd. De sitebezoeker is veel meer 
gebaat bij actief webbeheer als het gaat om het verhogen van de 
gebruikersvriendelijkheid van de site. 

19.  Actiepartij 1 53 Aantal klachten gemeentelijke dienstverlening is vorig jaar 
fors gestegen en van de schriftelijke klachten blijkt maar 
liefst de helft (deels) gegrond. 2008 is begrijpelijkerwijs nog 
niet ingevuld. Wel meldt u de nodige stappen waarmee u 
hoopt het aantal weer terug te kunnen brengen. Verwacht u 
aan de hand van de aantallen tot nu toe, dat dit realistisch is, 
of dreigt mogelijk juist een stijging t.o.v. 2007? 

De forse toename in 2007 van het aantal klachten in de formele 
klachtenprocedure werd veroorzaakt door de problematiek inzake de 
parkeervergunning. Het overgrote deel van deze klachten  was 
gegrond of deels gegrond. Er wordt momenteel gewerkt aan het 
stroomlijnen van  processen. Om een aantal concrete verbeteringen 
door te voeren, is er een ambtelijke taskforce Parkeren ingesteld  
waarin de betrokken hoofdafdelingen samenwerken. Concrete 
verbeteringen zullen zichtbaar worden vanaf 2009. Het stroomlijnen 
van processen zal op termijn naar verwachting minder klachten 
opleveren. 

20.  Actiepartij 1 53 Rapportcijfer klanttevredenheid dienstverlening 2007 
(volgens begr. ’08: 7,0. Nu: 7,6). 

In de begroting 2008 gaat het rapportcijfer over alle 
klantcontactkanalen. Het cijfer in de begroting 2009 betreft alleen het 
rapportcijfer over de balie. 

21.  Actiepartij 1 54 Gem. wachttijd balie in 2007: volgens begr. ’08: 12,27 min. 
Nu: 10 min. 

In de begroting 2008 is de gemiddelde wachttijd tot juli 2007 als 
indicator vermeld. In de begroting 2009 is de wachttijd gemeten over 
het gehele jaar 2007. De eerste helft van het jaar is altijd een drukke 
periode waardoor wachttijden oplopen. Daarom is de in de begroting 
2008 genoemde 12,27 minuten hoger dan de 10 minuten. 

22.  Actiepartij 1 55 Lasten dienstverlening: Zowel gewijzigde begroting 2008 als 
raming 2009: € 92.000,- In de begroting 2008 (ongewijzigd) 
was dit nog € 1.920.000,-. Hoe verklaart u dit grote verschil? 
Verschuivingen over andere programma’s, door de nieuwe 
indeling of andere reden? 

Ons inziens zijn de lasten Dienstverlening voor 2008: € 9.015.000. 
Voor 2009 is dit op basis van de Programmabegroting € 8.993.000. 
Er is derhalve geen substantieel verschil in de cijfers. 

23.  Actiepartij 1 56 Nergens in dit programma ook maar iets over het toch in 
coalitieakkoord genoemde voornemen tot referenda bij grote 
projecten. Dit leek ons dermate belangrijk / concreet / 
ingrijpend, dat we het zelfs in de doelenboom onder par. 1.2, 
sub 2, als 3e “wat gaan we ervoor doen”-item hadden 
verwacht. Waarom ontbreekt het? 

Ter uitvoering van het Coalitieakkoord wordt een 
referendumverordening gemaakt. Naar verwachting wordt deze 
verordening nog dit najaar aan de raad voorgelegd. 

24.  Actiepartij 2 22 Wat zegt ons het percentage (42-46%) inwoners dat aangeeft 
dat de gemeente reageert op meldingen en klachten over 
onveiligheid en overlast in de buurt? Het percentage is niet 

De indicatoren op pagina 22 geven een globale indicatie van de 
mening van burgers over verschillende aspecten van het gemeentelijk 
functioneren op het gebied van leefbaarheid en veiligheid in de buurt. 
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alleen onwenselijk laag, maar zegt daarnaast niets over wat 
de reactie inhoudt. Gelet op 34-37% van de Haarlemmers die 
voorts aangeeft dat de gemeente doet wat ze zegt bij 
verbeteren van leefbaarheid en veiligheid, vergroot zich onze 
bezorgdheid hierover; het zegt opnieuw niets over wát de 
gemeente zegt wel of niet te zullen doen en de effectiviteit 
ervan / tevredenheid hierover. Naar de beleving van inwoners 
wordt kennelijk in meer dan de helft van de gevallen immers 
überhaupt al niet gereageerd. Tenzij de formulering verkeerd 
is weergegeven, zien wij graag in de toekomst concretere 
indicatoren, i.p.v. cijfers die door de vraagstelling vertekend 
kunnen zijn / verkeerde suggesties wekken. 

De indicatoren geven inderdaad geen inzicht in concrete acties van de 
gemeente, de effectiviteit daarvan en de tevredenheid daarover. 
Daarvoor is (aanvullend) een andere vraagstelling c.q. ander 
onderzoek nodig.  
Wij willen opmerken dat men er bij de interpretatie van de resultaten 
rekening mee moet houden dat de invloed van de gemeente beperkt is 
als het gaat om de verbetering van de leefbaarheid en veiligheid van 
de buurt. Ook andere partijen als de politie, woningcorporaties, 
welzijnsorganisaties en de burger zelf spelen hierbij een belangrijke 
rol.  
Overigens is uw uitspraak dat meer dan de helft van de burgers vindt 
dat er helemaal niet gereageerd wordt op meldingen en klachten niet 
correct. Dit aandeel is lager, aangezien er ook een grote groep is  die 
hier een ‘neutraal’ oordeel (noch eens, noch oneens) over heeft.    
Tot slot geldt dat de Haarlemse percentages in grote lijnen 
overeenkomen met die van een paar regiogemeenten, die dezelfde 
vragen hebben gesteld. 

25.  Actiepartij 2 32 Formatiereductie (hoewel naar verhouding gering) op 
veiligheid, vergunning en handhaving: Hoe verhoudt dit zich 
tot de hoge mate van capaciteitsgebrek op tal van terreinen 
rond handhaving? (Klein voorbeeld zoals genoemd in 
pr.begr. is de onmogelijkheid tot op heden uitvoering te 
geven aan hondenbeleid, waarmee dit tot op heden een dode 
letter is, ondanks dat hiertoe wel de belasting is 
opgeschroefd!). Is verhoging van formatieplaatsen / -budget 
voor deze afdeling niet verstandiger? Breder getrokken: Of 
beoogd het college het aantal te handhaven beleidsregels 
drastisch terug te dringen, of de uitvoering ervan te 
vereenvoudigen (dmv minder bureaucratie) waarmee 
eveneens een oplossing gevonden kan worden voor het 
capaciteitsgebrek? Zo ja, op welke terreinen? Of accepteert 
het college dat met behoud van huidig aantal beleidsregels 
juist nog minder fte wordt ingezet om deze te handhaven, 
waarmee geloofwaardigheid en maatschappelijke acceptatie 
onder druk komen te staan en een niet te vermijden ongelijke 
behandeling bij gelijke situaties ontstaat (waarmee dan weer 
de solidariteit in de samenleving in gevaar komt en 

De beoogde formatiereductie betreft geheel VVH en is niet louter 
bedoeld voor het onderdeel handhaving. Over de inzet van de 
beschikbare capaciteit voor handhaving zal de raad binnenkort nader 
geïnformeerd worden. 
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onderlinge ergernissen, frustraties en onrust worden gevoed)? 
(Het overgrote deel van de zaken die terecht komen in de cie 
bbs zijn – deels - ook te herleiden tot deze problematiek!) 

26.  Actiepartij 2 60 Terecht noemt u als prioriteit de ‘integriteit’ van de 
prostitutiebranche. Onder progr. 3 vinden wij uiteraard ook 
de vrouwenopvang. Los van de ‘integriteit’ van de 
prostitutiebranche en de aanpak van een evt. gebrek daaraan, 
wat doet u aan de opvang, begeleiding, etc. van de 
slachtoffers in deze sector? (Dus: naast bestrijding daders 
vrouwenhandel, ook opvang / hulp aan de slachtoffers..?). 
Meer specifiek: Hoe staat het met de vertrouwenspersoon 
prostitutie uit de jaren oude motie Vreugdenhil / Van 
Hoeyen? 

Over de vertrouwenspersoon prostituees is bij brief van 20 maart 2008 
de commissie Bestuur geïnformeerd over het collegestandpunt dat 
gezien de kosten die deze functie met zich brengt en het beperkte 
rendement van deze functie, instelling van een vertrouwensfunctie 
moet worden afgeraden. Dit standpunt is door de commissie Bestuur 
overgenomen.  
 

27.  Actiepartij 2 63 Minder overlast, geweld, discriminatie, vernieling door 
jeugd, etc…: Uit beantwoording van vragen van onze fractie 
bleek, dat: “Indien er geen justitieel kader meer aanwezig is 
voor een jongere ex-delinquent, er op dit moment geen 
specifieke nazorg (is) (…) Jongeren onder de 18 jaar vallen 
namelijk onder een apart reclasserings-regime en daar zijn 
nog geen afspraken over gemaakt (…) traject nazorg voor 
jongeren is in ontwikkeling. (…)derhalve onmogelijk om te 
‘verzekeren dat de noodzakelijke zorg en recidivepreventie 
t.a.v. m.n. jongeren ook vóór de geplande data op peil is. 
(…)Knelpunten en tekorten zijn op dit moment nog niet in 
beeld.” De antwoorden zijn uit juni dit jaar en verwijzen naar 
plan v aanpak waar al in nov.’07 om werd gevraagd… 

Ook nu, onder 3 a, b en c, staat niets concreets… 

Hoe staat het er nu mee, wat betreft begeleiding jonge ex-
delinquenten ? Reclassering al op orde? Wachtlijsten (of 
misschien zelfs dat niet)? Pag. 64 is veelbelovend: 100% 
jeugdige veelplegers in nazorg / resocialisatie. Realistisch? 

Teneinde de lijst van prestatie-indicatoren te beperken, zijn enkele 
indicatoren met betrekking tot 3a, b en c weggelaten. De genoemde 
streefwaarden voor 2009 worden naar verwachting gehaald 

28.  Actiepartij 2 65 Crisisbeheersing: Is er ook aandacht voor / zijn er ook 
scenario’s voor evt. ernstige wateroverlast? 

En wordt er aandacht besteed aan de eveneens groeiende kans 
op ernstige problemen door zaken als ecologische rampen 

Toenemende wateroverlast is een van de vele mogelijke scenario’s die 
onderdeel uitmaken van de voorbereiding op en de beheersing van 
crises.  
Ecologische rampen e.d. vallen onder het begrip pandemieën en zijn 
eveneens een punt van aandacht in de crisisbeheersing, zowel 
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door verstoring eco-systeem / verdwijning bio-diversiteit, 
plagen, ziekten? (Zomaar voorbeelden zijn oprukkende 
exoten als waternavel onder de planten of wasberen en 
resistente insekten onder de dieren). Of is dit een rare vraag, 
omdat dit soort eigentijdse scenario’s wellicht door andere 
diensten worden onderzocht / beheerst? 

landelijk als regionaal 

29.  Actiepartij 2 66 Nulmeting op 3 van de prestatieindicatoren: najaar 2008; 
niets ingevuld. 

De nulmeting heeft nog niet plaats gevonden. Dit zal in het najaar van 
2008 gebeuren. Het resultaat van de meting zal opgenomen worden in 
de programmabegroting 2010-2014. 

30.  Actiepartij 3 74 / 
75 / 
76 

‘Daklozen en verslaafden’ worden als één (doel-)groep 
gezien, al dan niet in comb inatie met cliënten OGGZ. Wij 
zien dat in praktijken in de opvang inderdaad deze groepen 
geheel ‘door elkaar lopen’, maar zien daar ook de grote 
risico’s van. Actiepartij acht dit bijzonder onwenselijk; 
hoewel veel mensen inderdaad een meervoudig probleem 
hebben, gaat dit niet op voor alle cliënten. Iemand die ‘enkel’ 
dakloos is, zit noodgedwongen tussen de verslaafden en 
iemand met een psychisch probleem zit ook bepaald niet 
automatisch op zijn / haar ‘plek’ in zo’n gecombineerde 
aanpak. Bent u het ermee eens dat veel duidelijker 
onderscheid moet worden gemaakt in hulp en opvang voor de 
diverse groepen en zal dit in praktijk ook worden uitgewerkt? 
Streven naar unilocatie (1d. op pag.76) doet ons vrezen van 
niet… 

U heeft gelijk dat er onderscheid dient te worden gemaakt tussen 
diverse groepen daklozen en verslaafden. Dat doet de gemeente ook, 
en zij zal dat blijven doen in de toekomst. Zo is er een duidelijk 
onderscheid tussen de mensen die gebruik maken van de dag- en 
nachtopvang van het Leger des Heils, en de mensen die gebruik 
maken van de opvang van de RIBW. 
Bij de uitwerking van ons voornemen om te komen tot een 
zogenaamde unilocatie wordt uitdrukkelijk met de diverse 
doelgroepen rekening gehouden. Het is niet de bedoeling dat alle 
daklozen in deze unilocatie worden opgevangen; de unilocatie zal 
eerder bedoeld zijn voor multiprobleemclienten (combinatie van 
dakloosheid, schulden, psycho-sociale problematiek en/of verslaving). 
De unilocatie biedt straks opvang in combinatie met activering en 
reïntegratie. Deze gecombineerde zorg is niet voor alle groepen 
relevant. Andere opvangvormen richten zich op mensen die te maken 
hebben met recente c.q. kortdurende dakloosheid, bijvoorbeeld als 
gevolg van een scheiding of schulden. Zij zijn, naast opvang (een 
slaapplaats) vooral gebaat bij ondersteuning gericht op terugkeer naar 
hun ‘normale’ leven. 

31.  Actiepartij 3 216 / 
217 

Opnieuw zet u kennelijk vnl. in op inzet vrijwilligers en 
mantelzorgers, om de kosten te drukken. Zonder vooruit te 
willen lopen op behandeling wmo -beleidsplan: u noemt 
specifiek de huish. hulp en vraagafh. OV. Meent u nu 
werkelijk dat uw insteek is deze over te laten aan vrijwilligers 
en mantelzorgers, i.p.v. te focussen op oplossen knelpunten 
in de beschikbaarheid van professionals en gediplomeerden? 
(De eerste zin op pag. 217 maakt het geheel nog wolliger en 

In het inmiddels door het college aangeboden concept-beleidsplan 
“Ontmoeten, Verbinden en Meedoen” formuleren wij een beoogde 
balans tussen voorzieningen, vrijwilligerswerk/mantelzorg en inclusief 
beleid. Daarin stellen wij onder andere dat geen ondersteunende 
voorzieningen opgeheven worden als we niet zeker weten dat de ‘civil 
society’ of inclusief beleid daarvoor een alternatief biedt. 
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vager en de constatering dat u vooral ook bedrijven, 
instellingen en corporaties om een financiële bijdrage wil 
vragen, maakt ons almaar ongeruster). 

32.  Actiepartij 3 36 “Inmiddels hebben zorgaanbieders informatie geleverd”  

A: Wanneer? (Raad was ‘gehandicapt’ in evt. bijsturing, 
zolang deze gegevens er niet waren, dus dit verraste ons) 

Tot ver in 2008 (2e kwartaal) zijn er facturen binnen gekomen over de 
geleverde zorg in 2007.  
 

33.  Actiepartij 3 36 Idem: 

B: Naar verluid zijn echter nog altijd niet álle gegevens 
geleverd. Wanneer verwacht u het totaal ‘binnen te hebben’? 

Op dit moment wordt er nog steeds niet door alle gecontracteerde 
zorgaanbieders conform de gestelde eisen gefactureerd. Gezien de 
grote problemen rond de continuering van de zorg sinds de invoering 
van de Wmo huishoudelijke hulp, heeft de gemeente ten opzichte van 
de aanbieders prioriteit gegeven aan het afdwingen van nakoming van 
de afspraken ten aanzien van levering van zorg voor haar burgers. Het 
afdwingen van nakoming van de administratieve verplichtingen, is 
omwille van de continuering van zorg daaraan ondergeschikt gemaakt. 
Desondanks zijn de afgelopen anderhalf jaar diverse betalingen 
(tijdelijk) opgeschort en zijn de zorgaanbieders diverse malen 
gesommeerd tot naleving van hun contractuele verplichtingen. 

34.  Actiepartij 3 36 Idem: 

C: Wat voor conclusies / gevolgen / sancties zullen er komen 
of zijn er mogelijk, nu de gegevens zo ontzettend veel te laat 
worden geleverd? (in bedrijfsleven is zoiets ondenkbaar 
zonder gevolgen). 

Zie vraag 33. 

35.  Actiepartij 3 36 Idem: 

D: Wat voor reden(en) word(en) opgegeven door de 
aanbieders, voor het veel te laat aanleveren van deze 
gegevens? 

En wat is de eventuele rol daarin van het CAK (nu wij uit het 
veld begrepen dat dáár het probleem zou zitten, vanwege niet 
corresponderende software o.i.d.)? Wanneer dit een rol 
speelt, wat wordt daar dan aan gedaan? 

Personele problemen in combinatie met technische problemen.  
Bovendien is een extra complicerende factor, het grote aantal 
gemeentelijke contractanten en de hiermee samenhangende 
verschillende contractuele eisen die aan de zorgaanbieders gesteld 
worden. 
 
Geen. 

36.  Actiepartij 3 37 A: Een discutabele verklaring voor de € 1,5miljoen die niet 
besteed is, zou bijv. de ‘bandbreedte’ zijn in geleverde uren. 
(bij indicatie van bijv. 2 tot 4 uur is geraamd met het 
gemiddelde van 3 uur, waar mogelijk structureel slechts 2 uur 

Dit onderwerp wordt meegenomen in de nieuwe aanbesteding hulp bij 
het huishouden. 
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is geleverd). Wordt overwogen dergelijke bandbreedtes te 
schrappen en een vast aantal uur te nemen? 

37.  Actiepartij 3 37 B: Bij opstellen van jaarrekening was bekend dat herindicatie 
nog moest plaatsvinden. Die herindicatie is, zo bleek uit 
beantwoording van vragen van onze fractie, niet gegaan op 
de manier zoals de raad was gemeld, namelijk door een 
extern bureau en voor 98% telefonisch. Zoals landelijk te 
zien gaf, werd menigeen ook in Haarlem ‘lager’ geïndiceerd 
(39% kreeg minder uren). Het heeft er dan ook meer dan de 
schijn van, dat het bij voorbaat gewenst was, dat inderdaad 
bezuinigd kon worden door deze herindicatie. Is hiermee bij 
de prognoses wel of geen rekening gehouden? 

De herindicatie is uitgevoerd door een extern bureau onder regie, 
verantwoordelijkheid en binnen de kaders van de gemeente Haarlem. 
Er is gekozen om alle cliënten ouder dan 75 jaar niet te herindiceren. 
De indicatie voor deze cliënten is hetzelfde gebleven. Dit geldt ook 
voor alle cliënten jonger dan 75 jaar die geïndiceerd waren op 
categorie 1. Feitelijk betekent dit dat de restgroep, zijnde ongeveer een 
kwart van alle cliënten,  is geherindiceerd.  
 
De gemeente heeft de herindicatie gebaseerd op een protocol dat 
direct afgeleid is van het protocol van het CIZ (Centrum 
Indicatiestelling Zorg), de organisatie die voor 1 januari 2007 
verantwoordelijk was voor de indicaties huishoudelijke hulp onder het 
AWBZ-regime. Het door de gemeente gehanteerde protocol is 
afgestemd met de gecontracteerde zorgaanbieders.  
 
Huishoudelijke hulp is binnen de gemeente Haarlem een 
openeindregeling. Dit houdt in dat iedere Haarlemmer die zich meldt 
en wordt geïndiceerd voor huishoudelijke hulp ook recht heeft op deze 
zorg. De beschikbaarheid van financiële middelen speelt hierbij geen 
rol. 
 
Van deze geherindiceerde groep (zijnde ongeveer een kwart van het 
totale cliëntenbestand huishoudelijke hulp) bleef 86% in dezelfde 
klasse (range van aantal uren) en 8% werd zelfs verhoogd in klasse. 
Van de groep van geherindiceerden  is 39% in categorie (= zwaarte 
van de zorg) verlaagd, 6 % verhoogd en 55% in categorie gelijk 
gebleven.  

38.  Actiepartij 3 37 C: Logischer dan de verklarende aanname zoals gemeld 
onder A, is het feit dat, los van het aantal geïndiceerde uren 
of categorieën, vele uren (dagen, weken, maanden) aan 
huishoudelijke hulp in 2007 (evenals nu in 2008), ondanks 
dat men er recht op had, niet is geleverd. Voornaamste 
oorzaak was het gebrek aan personeel. Welke activiteiten 
heeft u, in overleg met de aanbieders, (pro)actief 
ondernomen, om dit probleem te proberen op te lossen? Uit 

Werving van personeel is de verantwoordelijkheid van de 
zorgaanbieders. De gemeente heeft hierin geen leidende rol. Gegeven 
de economische situatie en andere regionale factoren is het op dit 
moment niet eenvoudig voor de zorgaanbieders om personeel voor de 
zorg aan te trekken.  
 
Daar waar mogelijk probeert de gemeente de zorgaanbieders 
zorgaanbieders te ondersteunen, bijvoorbeeld door 
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welke andere maatregelen blijkt dat u actief de regie in 
handen heeft proberen te houden op dit belangrijke terrein? 

matchingsactiviteiten met het cliëntenbestand van SoZaWe, 
ondersteuning van subsidieaanvragen en ondersteuningsactiviteiten 
om zoveel mogelijk mensen voor de zorg te behouden. Ook in het 
kader van de nieuwe aanbesteding (experiment) proberen we nieuwe 
vormen van hulp bij het huishouden te ontwikkelen die mogelijk 
bijdragen aan het verminderen van de personeelsproblematiek van dit 
werkveld.  

39.  Actiepartij 3 77 Al jaren staat uitbreiding van 22 naar 25 plaatsen in 
vrouwenopvang gepland in de begrotingen. Nu staat onder 
2008 dit aantal reeds genoemd, terwijl uitbreiding tot dit 
aantal in de tekst staat gepland voor 2009. Bent u het niet met 
ons eens dat het niet alleen veel te lang heeft geduurd dat die 
uitbreiding er nu werkelijk schijnt te komen en meent u (in 
weerwil van berichtgeving in de media, ook t.a.v. opvang 
slachtoffers mensenhandel, bijv.) dat die 25 p laatsen ook 
voldoende zijn, of is er dan (toch nog) een tekort? 

Het in de tekst opgenomen aantal doelt op een uiteindelijk te 
realiseren aantal in het kader van een afspraak met het Rijk (dit is een 
afspraak  met het Rijk; OPHnr 18) De uitbreiding van 22 naar 25 
plaatsen heeft overigens al in 2007 plaatsgevonden. 

40.  Actiepartij 3 78 2e  genoemde effectindicator is naar ons idee bijzonder vaag 
en algemeen. Tevredenheid voorzieningen voor ouderen is 
met iets meer dan de helft (53%) schrikbarend. Ambitie zou 
dan ook wat omhoog mogen (en zegt weinig over 
daadwerkelijk aanwezig áánbod aan voorzieningen). 

Inherent aan het instrument waarmee de tevredenheid over diverse 
Haarlemse voorzieningen gemeten is (waaronder voorzieningen voor 
ouderen) – nl. via de Leefbaarheids- en Veiligheidsmonitor – ontstaat 
in de onderzoeksresultaten een vrij algemeen en globaal beeld. Als de 
resultaten van de monitor hier aanleiding toe geven kan overwogen 
worden op bepaalde punten nader en meer diepgaand onderzoek te 
doen. Overigens blijkt uit de Leefbaarheids- en Veiligheidsmonitor 
zelf dat het aandeel 75+-ers dat tevreden is over 
ouderenvoorzieningen met 66% hoger ligt dan het aandeel van het 
totaal aantal Haarlemmers (53%).  

41.  Actiepartij 3 78 Mooi streven om met de vele partners te komen tot een 
sluitende zorgketen. Met name de hulp die al dan niet 
dagelijks bij de cliënt over de vloer komt heeft echter (naast 
evt. partner e.d.) het best zicht op de actuele situatie; 
signaleringsfunctie is dan ook onmisbaar. Bent u het daarom 
met ons eens, dat om tot die sluitende zorgketen te komen het 
een voorwaarde is, er naar te streven dat er niet teveel 
verloop is in de uitvoerende thuishulp? Dat dus zoveel 
mogelijk dezelfde hulp als vaste kracht bij cliënt(e) 
thuiskomt? 

Ja, een goede signaleringsfunctie is gebaat bij niet teveel verloop in de 
uitvoering van de huishoudelijke hulp. Binnen de bestaande wet- en 
regelgeving zullen wij hier dus zoveel mogelijk naar streven. 

42.  Actiepartij 3 78 Loket: 1. Dit blijft 1; logischer was geweest aan te geven Bedoeld is dat we streven naar één moederloket met ‘satellieten’ in de 
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hoeveel ‘satellieten er van het Loket zijn / komen (Noord, 
Schalkwijk, etc.) 

A: Kunt u daarover streefaantallen aangeven? 

wijk. In de concept-nota Ontmoeten, Verbinden en Meedoen: 
beleidsplan maatschappelijke ondersteuning 2008-2011 staat dat, 
onder voorwaarden, in 2009 in tenminste twee wijken 
buurtservicepunten kunnen worden geopend, naast het 
buurtservicepunt dat in ontwikkeling is in de Slachthuisbuurt  

43.  Actiepartij 3 78 B: Waarom streeft u naar (fors) minder klantcontacten bij het 
Loket? 

Het college  gaat er vanuit dat er minder klantcontacten nodig zijn 
doordat de burger inmiddels bekend is met de Wmo. In 2007 is een 
piek ontstaan in het aantal klantcontacten vanwege de invoering van 
de Wmo, in het bijzonder de huishoudelijke hulp. 

44.  Actiepartij 3 78 Aantal preventieve huisbezoeken dit jaar 70 tegenover 181 in 
2005? Hoe komt dat? En waarom verwacht u in totaal in 
2009 dan (wel) te kunnen komen tot 580 huisbezoeken? 

Bij vergissing is voor 2008 alleen het cijfer van 1 sdo aangeleverd.  
Met de komst van DOCK en juiste aanlevering van gegevens, geven 
sdo’ s aan voor 2009  de genoemde huisbezoeken te leveren.      

45.  Actiepartij 3 78 Aantallen afgehandelde aanvragen op div. terreinen zeggen 
ons niets over het resultaat. Hoeveel werd daadwerkelijk 
toegewezen, per onderdeel? En waarop baseert u (in weerwil 
van bijv. vergrijzing), gelijkblijvende aantallen of zelfs 
vermindering van aanvragen? 

De genoemde aantallen zijn gebaseerd op ervaringen uit voorgaande 
jaren en een inschatting van ontwikkelingen die in 2009 op ons 
afkomen.  

46.  Actiepartij 3 78 Aantal OV-ritten taxi-vervoer ‘niet gerapporteerd’ in 2007. 
Werd hier ook niet naar gevraagd? Wanneer dit wel het geval 
was, hoe heeft verantwoording en afrekening dan plaats 
gehad? 

In het jaar 2007 en 2008 zijn deze gegevens niet als indicator 
opgenomen in de programmabegroting, maar deze zijn wel 
beschikbaar. 

47.  Actiepartij 3 78 Aantal ondersteunde mantelzorgers: Waaruit bestond en 
bestaat die ondersteuning en wat is de tevredenheid hierover? 
(Zegt meer dan enkel het aantal, vgl. vraag 45) 

De ondersteuning bestaat onder andere uit het verstrekken van 
informatie en advies, de inzet van een mantelzorgmakelaar, 
lotgenotencontact, cursussen en belangenbehartiging. De tevredenheid 
hierover wordt niet gemeten. 

48.  Actiepartij 3 79 Bedrag maatsch. opvang 2009 lager begroot dan dit jaar. 
Waarom? Verwacht u niet juist meer / betere opvang, mede 
gelet op nog te verschijnen ambities ihkv wmo? (en het al 
jaren bekende tekort in bestaande daklozenopvang, 
bijvoorbeeld) 

In de begroting 2008 stonden een beperkt aantal posten, die geen 
betrekking hadden op het betreffende beleidsveld. Dit is bij de 
overgang van 2008 naar 2009 gecorrigeerd (ondergebracht in andere 
beleidsvelden) en leidt dus niet tot verminderde inzet op de 
maatschappelijke opvang. 
 

49.  Actiepartij 3 79 Geen investeringen? Hoe zit het dan met bijv. uitbreiding 
loketten, de unilocatie e.d.? U verwacht deze en andere 
ambities niet al in 2009 waar te kunnen maken, of moeten wij 
dit anders zien? (Genoemde uitbreiding vrouwenopvang zit 
hier ook niet bij, om eens iets te noemen?) 

We verwachten dat investeringen op de door u genoemde voorbeelden 
plaats zullen vinden na 2009. De plaatsen t.b.v. uitbreiding voor 
vrouwenopvang zijn reeds gerealiseerd 



VRAGEN EN ANTWOORDEN NAAR AANLEIDING VAN DE PROGRAMMABEGROTING 2009-2013 

 13 

Nr. Fractie Prg. Blz. Vraag Antwoord 
 

50.  Actiepartij 3 217 U ziet er werkelijk geen probleem in dat in voorliggende 
begroting de wmo, hoewel zo’n omvangrijk onderdeel van 
het beleid, praktisch geheel niet opgenomen is? Kán dat 
eigenlijk wel (ook gelet op BBV)? 

‘Innovatiebudget’ komende 3 jaar, genoemd in nieuw 
concept WMO-beleidsplan is € 1.915.000,-. Zijn dit de 
getallen onderaan tabel pag. 109? (Totaal daarvan, in 
komende 3 jaar = € 1.879.000,-) 

De concretisering van het Wmo -beleid is in deze begroting nog niet 
mogelijk. Dat wordt toegelicht in paragraaf 3.8. Dat is wat anders dan 
dat de Wmo niet in de begroting zou zijn opgenomen. 
 
Wij kunnen uw vraag over het innovatiebudget niet beantwoorden, 
omdat we de genoemde bedragen niet kunnen vinden op pag. 109. 
 
 

51.  Actiepartij 3 218 Uit concept WMO-beleidsplan blijkt weinig te kunnen 
worden uitgevoerd van hetgeen voorgenomen, vanwege 
ontbreken budget (“geconstateerde leemtes in aanbod 
voorzieningen. Daarvoor zijn voorzieningen bedacht die in 
principe direct ingevoerd kunnen worden, maar wel ’n 
structureel karakter hebben (…) [Er is] vooralsnog geen 
dekking voor deze maatregelen (…) Bij enkele maatregelen 
kan worden volstaan met inzet v ambtelijke capaciteit, welke 
vooralsnog in ’09 niet beschikbaar is.” (citaat pag. 31 
beleidsplan). 

Waarom bij deze constatering dan toch geen andere 
prioriteiten gesteld in de begroting, mede gelet op de sociale 
doelstelling (als 1 vd 4 pijlers) uit het coalitieakkoord? 

Het college streeft ernaar deze voorzieningen in de komende jaren te 
financieren uit de beschikbaar gestelde middelen. 

52.  Actiepartij 3 218 I.v.m. forse kosten geraamd voor invoering, experimenten, 
aanloopkosten (en uitvoering) wmo het volgende citaat uit 
concept wmo -beleidsplan: “Tot slot worden (…) kosten 
gemaakt voor (…) inhuur van expertise.” 

Als toch zo wordt ingezet op vrijwillige bijdragen, waarom 
niet (meer) gebruik gemaakt van de volop aanwezige 
expertise / kennis bij bestaande belangenorganisaties *) e.d., 
i.p.v. inhuur dure externen? 

*): Zij kunnen waslijsten concrete maatregelen aanleveren, 
veronderstellen wij, zonder dat wielen opnieuw moeten 
worden uitgevonden. 

Eventuele inhuur van expertise sluit raadpleging van 
belangenorganisaties niet uit. 

53.  Actiepartij 3 223 Nauwelijks beslispunten, zeker in vgl met eerdere jaren. Had 
op z’n minst het feit dat wmo buiten begroting is gehouden, 

Door de programmabegroting vast te stellen (zie besluitpunt 1) besluit 
de raad over alle daarin opgenomen beleidsvoornemens en financiën. 
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niet als beslispunt opgenomen kunnen / moeten worden? De meest in het oog springende onderwerpen worden in het besluit 
geëxpliciteerd. De concretisering van het Wmo -beleid was in deze 
begroting nog niet mogelijk. Dat wordt toegelicht in paragraaf 3.8, die 
u met het vaststellen van deze begroting ook vasts telt. 
Dit is overigens wat anders dan dat de Wmo buiten de begroting zou 
zijn gehouden. 

54.  Actiepartij 4 86 Wat wordt bedoeld met de 90% 0-19 jarigen in ’10, ’11, ’12 
en ’13? Dat dan van 90% van hen een EKD is opgemaakt of 
iets anders? 

Als effectindicator had er moeten staan : ‘% 0-19 jarigen waar het 
goed mee gaat’. In 2009 wordt het EKD bij de GGD 
geïmplementeerd, wordt concreet gedefinieerd wat onder ‘goed’ 
verstaan wordt en vanaf 2010 zijn vanuit het EKD deze cijfers 
leverbaar. 

55.  Actiepartij 4 86 % H’lemmers dat tevreden is over speelvoorzieningen en 
voorzieningen jongeren in de buurt is aardig om te weten, 
maar kunt u niet beter aangeven in hoeveel buurten (en waar) 
er kennelijk te weinig speelmogelijkheden er zijn en wat de 
hoeveelheid voorzieningen voor jongeren zijn? (Met name 
over voorzieningen jongeren is het percentage tevredenen 
zeer laag! Wij zouden pleiten voor hogere ambities in deze) 

Er wordt op dit moment een speelplan gemaakt door de afdeling 
Wijkzaken. In de  voortgangsrapportage Kiezen voor Jeugd 2008 en 
speerpunten 2009 zullen de laatste ontwikkelingen meegenomen 
worden. In de begroting is een behoorlijk ambitieniveau op gebied van 
speel- als jongerenvoorzieningen geformuleerd. 

56.  Actiepartij 4 86 Wat zijn combinatiefunctionarissen? Hoeveel zijn er / komen 
er en voor wie werken zij? (Vanuit de gemeente of bijv. via 
sdo’s? 

Een combinatiefunctionaris is een werknemer in dienst van  één 
werkgever, maar werkzaam op minstens twee van de volgende 
terreinen: primair/voortgezet onderwijs, sport en cultuur. 
Er komen in Haarlem 5fte. Zij worden in dienst gesteld van 
SportSupport, een onderwijsinstelling, de Stadsbibliotheek en het 
Muziekcentrum Zuid-Kennemerland. 

57.  Actiepartij 4 86 Weer eens een paar websites erbij: stad-haarlem.nl en 
inhaarlemkanalles.nl + een digi-panel. Niet verkeerd, maar 
we hadden al eens de website “2be”, die nauwelijks liep, wel 
€ 50.000,- had gekost en waarvan de jongeren zelf zeiden dat 
ze het voor een paar tientjes hadden kunnen doen en dan ook 
nog 10 x beter. Inmiddels is deze site de genoemde stad-
haarlem. Wij vragen: Wat is het bereik van deze sites, hoe 
wordt getracht het bereik te vergroten en wat zijn de kosten? 

Stad-haarlem.nl krijgt per dag plm. 150 bezoekers. ‘In Haarlem kan 
alles’ heeft ook een behoorlijk aantal bezoekers. Door afspraken met 
scholen te maken (bijvoorbeeld door een link op website van scholen 
naar jongerenwebsites), door jongeren rechtstreeks te benaderen 
(bijvoorbeeld d.m.v. Haarlem-dodge) wordt het bereik vergroot. De 
kosten van de huidige twee websites bedragen € 14.000 per jaar. In de 
voortgangsrapportage “Kiezen voor Jeugd” zullen de laatste 
ontwikkelingen genoemd worden, waaronder het aantal bezoekers van 
Ínhaarlemkanalles’.   

58.  Actiepartij 4 87 Accomoderen soc. cultureel jongerenwerk Flinty’s, Flinty’s 
Nrd en Prisma: Wanneer kunnen de tijdelijke jongerencentra 
een definitieve locatie verwachten (i.p.v. als tijdelijke 
‘kraakwachten’)? En bent u voornemens meer dan enkel deze 

Voor het stedelijk jongerencentrum wordt gezocht naar een 
alternatieve locatie. Ten behoeve van stedelijk jongerencentrum is er 
vanaf dit jaar 50.000 euro structureel toegevoegd. 
Voor Flinty’s Noord (Delftwijk city) wordt momenteel gewerkt aan 
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3 centra in Haarlem op te zetten in andere stadsdelen? Zo ja, 
waar? 

een alternatieve locatie per januari 2009. Delftwijk city met het daarbij 
behorende jongerenwerk maakt onderdeel uit van het wijkcontract 
Delftwijk dat doorloopt tot augustus 2009. In dit deel van de stad zal 
voor de periode hierna eveneens een jongerenlocatie inclusief 
jongerenwerk noodzakelijk zijn. 
Prisma is sinds lange tijd een vast jongerencentrum. In dit deel van 
Schalkwijk is een jongerencentrum naast Meerwijk-Centrum 
noodzakelijk. Overige jongerenlocaties: op dit moment vindt een 
behoefteraming plaats na raadpleging met partners in de stad. Flintys 
stedelijk en Delftwijk city heeft prioriteit. 

59.  Actiepartij 4 87 Aantal aanvragen jeugdactiviteitenfonds is interessant, maar 
hoeveel zijn er ingewilligd en welke zijn dat? 

Er zijn acht aanvragen gedaan, waarvan er vijf zijn gehonoreerd. Naar 
verwachting zal in december 2008 het streefaantal van acht bereikt 
worden. In de voortgangsrapportage “Kiezen voor Jeugd’ zullen de 
laatste ontwikkelingen in deze verwerkt worden. (zie ook vraag 252). 

60.  Actiepartij 4 88 Stimuleren van topsport: Is hier budget voor uitgetrokken? 
Zo ja, hoeveel en waarom?(dit kan worden ‘overgelaten’ aan 
NSF) 

Voor topsport is een budget uitgetrokken van € 94.100,- per jaar. Dit 
wordt ingezet voor de organisatie van de Haarlemse Honkbalweek, de 
huldiging sportkampioenen, het ondersteunen van topsportclubs, de 
ondersteuning van talenten en daarbij behorend het vinden van 
sponsors en subsidies om het topsportbeleid verder vorm te geven. De 
uitvoering ligt bij Stichting Topsport Kennemerland. 

61.  Actiepartij 4 88 Rapportcijfer H’lemmers over sportvoorzieningen ligt zeker 
naar verhouding met andere rapportcijfers uit de begroting 
behoorlijk hoog; ruim voldoende. Groeiambitie is ook gering 
voor komende jaren. Waarom wordt dan juist in 
sportvoorzieningen zovele miljoenen geïnvesteerd 
(kunstgrasvelden e.d.), terwijl achterstanden en waardering 
op tal van andere gebieden duidelijk veel meer lijken te 
vragen om investeringen? 

Het naar verhouding inderdaad fraaie rapportcijfer dat Haarlemmers 
aan de sportvoorzieningen in de stad geven, heeft vanzelfsprekend 
voor een niet gering deel betrekking op de kwantiteit en de 
verscheidenheid van het totale aanbod. Bedacht moet worden dat de 
kosten die gemoeid zijn met dergelijk extra onderhoud van 
accommodaties, die feitelijk hun maximale levensduur hebben 
overschreden of technisch zijn afgeschreven, steeds hoger oplopen en 
dat het op enig moment ook met inzet van extra onderhoud niet meer 
haalbaar is om de accommodaties in acceptabele staat te houden. Om 
dat voor te zijn en om de onderhoudskosten binnen acceptabele 
grenzen te houden, moet er tijdig geïnvesteerd worden in, met name, 
kunstgrasvelden en nieuwe kleedgebouwen. 

62.  Actiepartij 4 90 Berekening kencijfer: 3 positieve stellingen, maar één 
negatieve: ‘Hier kennen mensen elkaar nauwelijks’. 
Desondanks: hoe hoger het cijfer, hoe positiever. Klopt dus 
niet. (Daarnaast verwachten wij een hoop ‘overlap’ bij de 4 
stellingen, overigens). 

Het kengetal sociale kwaliteit ook wel aangeduid met sociale cohesie 
of sociale samenhang is een (landelijk) kengetal ontwikkeld in het 
kader van het Grote Steden Beleid (GSB). De berekening van de 
indicator gebeurt conform landelijke voorschriften door alle GSB-
gemeenten op eenzelfde wijze waardoor benchmarking mogelijk is. 
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Ten behoeve van de berekening van het kencijfer is de negatief 
geformuleerde stelling gespiegeld qua score.      

63.  Actiepartij 4 92 Cijfers inburgeringstrajecten zijn nogal ambitieus; in 1 jaar 
tijd van 461 naar 1600 in 2009. Gelet op de (opstart-
)problemen rond de trajecten, vragen wij u dan ook hoe reëel 
deze cijfers zijn. 

Hoewel ook het college op de hoogte is van de opstartproblemen van 
de nieuwe wet inburgering, blijft de inschatting dat de doelstelling van 
1600 trajecten in 2009 haalbaar blijft. Dit mede op basis van recente 
gesprekken met de opleidingsinstituten. 

64.  Actiepartij 4 93 Waarnaar verwijst voetnoot 1? De voetnoot is overbodig. 
65.  Actiepartij 4 93 Fors minder lasten progr. 4 voor 2009 t.o.v. 2008. Hoe kan 

dit? (Halvering bij jeugd en onderwijs zelfs en tegenover de 
forse toename inburgeringstrajecten zoals net genoemd, tóch 
lagere lasten..!?) 

De geldstroom van het rijk via de gemeente naar de schoolbesturen 
wordt miv 1-1-2009 verlegd (gaat om circa 30 miljoen): het rijk 
betaalt rechtstreeks aan de schoolbesturen. Hierdoor nemen zowel de 
baten als de lasten van de gemeente en het betreffende programma af 
met dit bedrag. 

66.  Actiepartij 4 94 Hoewel toch nog door raad te besluiten, nu alvast de vragen: 
Waaruit bestaat de investering stadion HFC van 900.000 door 
derden en waarom staat de nieuwe entree Bavo / Vishal in 
progr. 4? 

Het als “investering stadion Zuiderpolder” weergegeven bedrag is qua 
omschrijving verwarrend. Daarnaast is ten onrechte aangegeven dat er 
sprake is van dekking door derden. 
Het betreft hier niet het Stadion Oostpoort in de Zuiderpolder zelf, 
maar de aanleg en inrichting van het nieuwe trainingscomplex van de 
HFC Haarlem.  
 
De entree van de Bavo/Vishal is abusievelijk in dit programma 
geplaatst, maar hoort uiteraard thuis onder programma 6. 

67.  Actiepartij 5 104 / 
105 

Met stijgende verbazing nemen wij kennis van het feit dat 
hoewel al jaren meer inzicht in Vastgoed is gewenst en wordt 
beloofd, nog altijd het resultaat exploitatie gemeentelijk 
vastgoed per portefeuille niet bekend is, noch de ratio 
weerstandsvermo gen vastgoed en dat het ook nog altijd een 
jaar zal duren voor de reeds in 2005 beloofde lijst ‘strategisch 
/ niet-strategisch bezit’ zal verschijnen. Waarin zit nu toch 
het probleem om eindelijk zicht te hebben op ons vastgoed..? 

Zoals aangegeven was het beheer en de boekhouding van het 
gemeentelijk vastgoedbezit versnipperd over de gemeentelijke 
organisatie (met name het ‘maatschappelijk’ bezit en het bezit voor de 
ambtelijke huisvesting was ondergebracht bij andere afdelingen dan 
de afdeling Vastgoed). Dit jaar worden het financieel en operationeel 
beheer gecentraliseerd bij de afdeling Vastgoed en ontstaat (dus) pas 
een totaalbeeld. 
Een nota over strategisch/niet-strategisch bezit is in de maak en wordt 
in het 4e kwartaal aan de raad aangeboden 

68.  Actiepartij 5 100 Bij aantal wijken met nieuwe ontmoetingsruimte staat voor 
2008: 0. Wordt De Hamelink hier niet vergeten als nieuwe 
ontmoetingsruimte? En waarom in 2009 slechts 1 en welke 
wijk is dat? 

In de betreffende tabel wordt alleen een (streef)cijfer in 2009 benoemd 
als eindresultaat voor de periode 2005-2009. 
Bij het opstellen van de programmabegroting voor 2009 - 2013 dit jaar 
was niet bekend dat, naast de buurtontmoetingsruimte in het 
Reinaldahuis (Haarlem Oost) van 2006, nog een ontmoetingsruimte 
gerealiseerd zou worden in de periode 2005-2009.  
Het gaat hierbij om Buurtcentrum de Hamelink, tevens in Haarlem 
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Oost (Slachthuisbuurt). 
Het cijfer 1 in 2009 refereert aan het totaal aantal ontmoetingsruimten 
dat in deze periode gerealiseerd zou worden. Dit aantal kan nu 
derhalve bijgesteld worden naar het cijfer 2.   

69.  Actiepartij 5 100 Waarom ook slechts 1 wijk met een sociaal regisseur (en wat 
houdt dat eigenlijk in, anders dan de ‘combifunctionaris’ van 
pag.86)? 

Zie ook vraag 68. Een sociaal regisseur betrof een externe ingehuurde 
deskundige die samen met bewoners activiteiten ontplooide om de 
stedelijke vernieuwing, ook vanuit een sociaal oogpunt op de rol te 
krijgen (o.a. de Slachthuisbuurt). Door de komst van de 
stadsdeelregisseurs  is deze taak door de gemeente opgenomen. 
Een combifunctionaris  houdt zich bezig met specifieke taken ogv 
onderwijs e.d. (zie antwoord vraag 56) 

70.  Actiepartij 5 100 De welbekende cijfers nieuwbouw: eenderde sociale 
woningbouw, waarvan eenderde sociale huurwoningen. 
Wanneer kan de raad een helder overzicht verwachten van de 
(tussen)stand m.b.t. deze ambitie? (zie ook: 2b op pag. 102, 
waaruit hoeveelheid soc. huur niet duidelijk wordt, door het 
op te tellen bij soc. koop) 

In een brief aan de commissie Ontwikkeling van september 2007 
hebben wij al aangegeven wat op dat moment de tussenstand was de 
nieuwbouw in de sociale sector. Ruim 35% van het bouwprogramma 
betreft sociale woningbouw, waarvan ruim de helft huurwoningen 
Hiermee voldoet het college aan de afspraken in het coalitie-
programma: eenderde sociaal en tweederde middelduur en duur.  

71.  Actiepartij 5 101 Rapportcijfer woning: van 7,7 in 2007 naar een streefcijfer 
van 7,6 in 2009? Waarom zo’n lage ambitie en waarom niet 
tenminste hoger i.p.v. lager cijfer als streven? 

Bij het begin van de programmaperiode 2005/2010 is de ambitie voor 
het rapportcijfer wonen geformuleerd. Inmiddels blijkt de waardering 
hoger uit te vallen, wat wij zeer positief vinden. Bij het opstellen van 
de begroting van 2009 is hiermee nog geen rekening gehouden.  Het 
bijstellen van de ambitie is niet aan de orde. 

72.  Actiepartij 5 101 Wanneer volgt de evaluatie en verantwoording over de 30% 
vrije ruimte van corporaties bij de woonruimteverdeling in de 
raad? 

Jaarlijks wordt hierover gerapporteerd in de jaarrapportage van 
Woonservice. De corporaties zijn pas in de loop van dit jaar begonnen 
met de invulling van de 30% vrije bemiddelingsruimte. Ze  zijn ieder 
in een ander stadium van ontwikkeling. Het is daarom te vroeg om de 
resultaten hiervan te presenteren. De corporaties werken momenteel 
wel aan een rapportage. Gedacht wordt om medio 2009 met een 
tussenevaluatie te komen. 

73.  Actiepartij 5 101 Verwacht u het grote tekort aan volledig toegankelijke en 
aangepaste woningen (zie cijfers VROM) volledig of 
tenminste voor het overgrote deel te kunnen wegwerken met 
de prestatieafspraken met corporaties en binnen welke 
termijn? 

Ja. Bij ruim 60% van de woningproductie 2005-2009 gaat het om 
volledig toegankelijke woningen. Dit aandeel zal in de toekomst zelfs 
mogelijk stijgen, doordat in het woningbouwprogramma relatief veel 
volledig toegankelijke woningen zijn opgenomen. 

74.  Actiepartij 5 102 Aantal omzettingen woningen: Naar wij aannemen gaat het 
om omzettingen naar woningen(?). In dat geval kunnen we 
het cijfer 1200 voor 2009 nog voorstellen, vanwege grote 

Nee, het gaat hier om een van de prestatieafspraken uit het 
Uitvoeringsprogramma 2005, het OPH 2 (P34): de omzetting van 
huur- naar koopwoningen. Het betreft hier dus geen functiewijziging. 



VRAGEN EN ANTWOORDEN NAAR AANLEIDING VAN DE PROGRAMMABEGROTING 2009-2013 

 18 

Nr. Fractie Prg. Blz. Vraag Antwoord 
 

omzetting van bijv. vml. Belastingkantoor. Het aantal over 
2007 kunnen wij echter niet zo plaatsen; er was wel 
nieuwbouw, maar welke omzettingen betreft het hier? 

75.  Actiepartij 5 102 Aantal woningen ‘geherpositioneerd’ zegt ons niet veel. 
Hoeveel hiervan veranderen in ‘betaalbaar’ (sociale huur) 
naar duur en andersom? 

De definitie van herpositionering van bestaande woningen is verwoord 
in de Raamovereenkomst Transformatie Haarlemse woonwijken 2007: 
“Onder herpositionering wordt verstaan het doen van projectmatige 
investeringen van minimaal € 30.000 per woning,  in wooncomplexen, 
gelegen in de gebieden waarop deze overeenkomst betrekking heeft, 
met als doel deze te transformeren naar een ander marktsegment”. 

76.  Actiepartij 5 102 Verlengde hiervan: Behouden van minimaal aantal 
‘betaalbare’ woningen: Hoeveel van genoemde aantallen is 
de zogeheten kernvoorraad (oftewel: sociale huur) en waarom 
wordt, ondanks het overduidelijk tekort aan betaalbare huur 
(gelet op jarenlange wachtlijsten en aantal van tienduizenden 
woningzoekenden), de grens voor 2009 (opnieuw) gesteld op 
18.000, wanneer voor 2007 het aantal van 21.000 staat 
genoemd? Zijn er dan inderdaad 3.000 ‘omgezet’ naar duur 
of gesloopt in 2 jaar tijd? 

In het Convenant Wonen is vastgelegd dat de corporaties garanderen 
dat voldoende betaalbare huurwoningen (woningen met een huurprijs 
onder de huurtoeslaggrens) aanwezig blijven, rekening houdend met 
de omvang van het doel dat aangewezen is op deze woningen. 
Uitgaande van de omvang doelgroep en rekeninghoudend met een 
overmaat van 30% (ter compensatie van de woningen die scheef 
bewoond worden.) is een  minimale omvang becijferd van 18.000 
betaalbare sociale huurwoningen. 

77.  Actiepartij 5 102 Cijfers uit 3b (aantal seniorenwoningen in totale 
woningproductie), over 2008, ’09 en ’10, is fors lager dan de 
toelichting in voetnoot over 2007 vermeld, waar staat dat een 
‘aanzienlijk deel’ van het totaal van 950 ook geschikt is voor 
senioren. Aantallen als 200 of 150 zoals vermeld in ’08, ’09, 
’10 zijn niet te bestempelen als een ‘aanzienlijk’ deel van 
950, waaruit wij de conclusie trekken dat het aantal in 2007 
flink hoger moet hebben gelegen dan de streefaantallen voor 
latere jaren. Waarom deze keuze, in een tijd dat juist de vraag 
naar seniorenwoningen zo hoog ligt en met oog op 
vergrijzing? 

De hier bedoelde aantallen zijn woningen die specifiek voor senioren 
bedoeld zijn. Daarnaast zijn/ worden er veel woningen gebouwd die 
voor senioren geschikt zijn, maar niet als zodanig geoormerkt zijn. De 
volledig toegankelijke woningen zijn voor senioren geschikt. Ruim 
60% van het woningbouwprogramma 2005-2009 bestaat uit deze 
categorie woningen. 

78.  Actiepartij 5 102 In verlengde van vragen 70 en 76: Zeer blij zijn wij met de 
plotse erkenning onderaan pag. 102 dat ook binnen soc. huur 
een onderscheid gemaakt dient te worden tussen ‘betaalbaar’ 
en ‘goedkoop’. Nergens anders wordt dit onderscheid 
gemaakt of als criterium gehanteerd. Gelet op de tenminste 
10% van de Haarlemse huishoudens die moeten rondkomen 
van een besteedbaar inkomen van nog onder de € 9.000,-, 
achten wij dit uiterst noodzakelijk. Desondanks wordt in alle 

Het aanbrengen van een schot tussen betaalbaar en goedkoop is niet 
noodzakelijk. Uit gegevens van Woonservice blijkt dat 84% van de 
Haarlemse woningen die in de periode 1 januari 2007 tot 1 september  
2008 beschikbaar kwamen binnen de categorie ‘goedkoop’ vallen. 
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andere cijfers nergens een percentage genoemd van (te 
realiseren of behouden) ‘goedkoop’, met het gevaar dat de 
grens van € 621,78 wordt opgezocht, in plaats van die van € 
491,64. Bent u van plan ook hiertoe een ‘schot’ in te brengen 
binnen de gewenste kernvoorraad. Zo ja, aan welk percentage 
‘goedkoop’ denkt u dan, binnen het totaal van ‘betaalbaar’? 

79.  Actiepartij 5 102 Dergelijke categorie als hierboven genoemd, is niet 
opgenomen in overzicht koopwoningen. Daar is de minimale 
grens: < € 195.000,-. Hetgeen zelfs voor tweeverdieners niet 
zelden een (te) hoog bedrag is, laat staan voor vele 
alleenstaanden. Toch zijn er aanbieders die projecten 
opleveren met een max. van € 100.000,-. Bent u van plan in 
de toekomst bij ‘om te zetten’ of nieuw te bouwen projecten 
ook al het mogelijke te doen voor dergelijke projecten ruimte 
te vinden? 

In het bedrag van € 100.000 zijn de bouwkosten begrepen. Bovendien 
gaat het om kleine woningen, vaak met de mogelijkheid om (op 
termijn) de woningen uit te breiden. De bestaande voorraad kleine, 
goedkope woningen is in Haarlem vrij groot. Echter er is onvoldoende 
doorstroming. Het beleid is daarom gericht op bouwen voor de 
doorstroming.   

80.  Actiepartij 5 104 Nulmeting 2009; niets ingevuld. De nulmeting heeft nog niet plaats gevonden. Dit zal in 2009 
gebeuren. Het resultaat van de meting zal opgenomen worden in de 
programmabegroting 2010-2014.  

81.  Actiepartij 5 105 Idem De nulmeting heeft nog niet plaats gevonden. Dit zal in 2009 
gebeuren. Het resultaat van de meting zal opgenomen worden in de 
programmabegroting 2010-2014. 

82.  Actiepartij 5 213 Voorziening Fietsznfabriek: Zal steeds harder nodig zijn, nu 
het complex alleen maar verder achteruit gaat; hoe staat het 
nu met dit complex en waarom horen wij er zo lang niets 
over? 

Verkoop van het pand/complex is in voorbereiding. Onder de huidige 
omstandigheden (m.n. op de financiële markt) is het niet verstandig 
om het pand te snel te willen verkopen.  
 

83.  Actiepartij 6 114 / 
116 

Aandacht voor voldoende ateliers voor kunstenaars: Kunt u 
een overzicht geven van het huidige aantal ateliers, evenals 
ruimte(n) voor theater en oefenruimtes voor muzikanten? En, 
indien mogelijk, een overzicht van hoeveel vraag naar extra 
ruimte er is (hoeveel tekort)? 

In 2008 zijn er 81 structurele ateliers. Na renovatie van de voormalige 
Greinerschool komt dit aantal op 97 ateliers. Met deze 97 ateliers 
voldoet Haarlem aan het landelijk gemiddelde en aan haar streven om 
aan 1/3 van de professioneel werkende kunstenaarspopulatie 
atelierruimte te bieden. In het voormalige belastingkantoor zijn 
tijdelijke ateliers, bedrijfsruimtes voor de creatieve industrie en 
oefenruimtes voor muziekgezelschappen (bandjes) ingericht. Alle 
kunstenaars die terugkeren in de Greinerschool zijn tijdelijk hier 
gehuisvest. Daarnaast zijn er muziekoefenruimtes in de Egelantier en 
bij Daisy Bell. In de Schouwburg is een (toneel)oefenruimte. In 
Haarlem hebben 452 mensen zich geregistreerd als kunstenaar. 
Volgens deze lijst zijn ongeveer 100 professioneel werkende 
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kunstenaars op zoek naar een (ander) atelier. Van de als 
atelierzoekende ingeschreven kunstenaars moeten 50 kunstenaars nog 
op professionaliteit beoordeeld worden. Er wordt overwogen om deze 
professionaliteitstoets door een onafhankelijke externe instantie te 
laten doen.  

84.  Actiepartij 6 112 Versterking detailhandelsaanbod door herstructurering en 
uitbreiding wijkwinkelcentra: Genoemd zijn 4 uitbreidingen 
in div. wijken en voor het centrum zelfs 2 grote locaties 
(Raaks en Brinkmann). Ook detailhandel en leisure zouden 
meer moeten samengaan. Nog niet eens genoemd zijn de 
forse extra concentraties als bij het mogelijk nieuwe stadion 
en andere ontwikkelgebieden als Scheepmakerskwartier. 
Bent u niet met ons van mening dat gelet op de recente 
discussie over ‘overbewinkeling’ en de groei van 
‘weidewinkels’ buiten de steden, deze ambitie dringend aan 
herziening en bijstelling toe is? Detailhandelsnota spoedig 
herijken leek recent ook de portefeuillehouder geen slecht 
idee in de cie; wanneer zal d it geagendeerd worden, voordat 
we mogelijk te lang op dezelfde trein blijven doorrijden met 
lopende en toekomstige projecten? 

En bent u het met ons eens dat (nu de concurrentie op 
grootschaligheid toch moeilijk te winnen is van grote ‘outlets 
/ weidewinkels’) de focus meer moet komen te liggen op 
exclusiviteit i.p.v. grootschaligheid én op ‘buurtwinkels’ 
i.p.v. grote centra (denk aan de succesvolle allochtone 
ondernemer in de wijken!)? 

In de aangepaste detailhandelsnota (1e kwartaal 2009) wordt aandacht 
besteed aan exclusiviteit versus grootschaligheid en aan buurtwinkels 
(wijkeconomie). 

85.  Actiepartij 6 112 Omzetting kantoren naar bedrijfsverzamelgebouwen voor o.a. 
starters juichen wij toe. Voor nog verdere uitbreiding nieuwe 
kantoorruimte geldt dit beslist niet. Het percentage leegstand 
(ca. 11%) én de economische ontwikkelingen vragen net als 
in voorgaande vraag o.i. om acute herijking van het beleid. 
Steunt u die gedachte, of blijft u er op doorgaan, dat bij het 
overgrote deel van alle nieuwbouwprojecten steeds opnieuw 
een fors aantal vierkante meters kantoorruimte wordt 
gereserveerd, ten koste van bijv. woningbouw en groen? 
(89.500 m2 nieuwe kantoren genoemd, t/m 2013, waarbij 

In de Metropoolregio Amsterdam, en dus ook in Haarlem, daalt de 
leegstand van kantoren. Zeker in deze tijd wordt niet gebouwd voor 
leegstand. 
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zelfs voor 2009 nog geen aantal is ingevuld, dus al gauw zo’n 
100.000 beoogd…! Actiepartij voorziet met deze ambitie 
gouden tijden voor de kraakbeweging…) 

86.  Actiepartij 6 113 Rapportcijfer tevredenh. Ondernemers dienstverlening gem. 
in 2005: volgens begr. ’08: 6,3. Nu: 5,5. 

Het eerste rapportcijfer van 6,3 heeft betrekking op de meting van het 
algemene ondernemersklimaat. Daarin zijn de resultaten van alle 
economische indicatoren verwerkt met inbegrip van de score over de 
gemeentelijke dienstverlening voor het bedrijfsleven. Voor wat betreft 
dienstverlening aan het bedrijfsleven geeft de benchmark uit 2005 
voor Haarlem het rapportcijfer 5,5. De streefwaarde is bepaald op 6,5 
te realiseren voor eind 2009. In de tussenmeting van 2007 was de 
score opgelopen tot 5,7. 

87.  Actiepartij 6 114 Bij de opsomming van wat Haarlem aan grotere culturele 
pijlers in huis heeft, ontbreekt het Dolhuys. Ook het grootste 
(pers)foto-archief van (tenminste west-)Europa wordt niet 
vermeld: Spaarnestad Photo. Opmerkelijk en tekenend voor 
het gebrekkige besef in Haarlem, dat zij dit unieke erfgoed 
binnen haar stadsgrenzen had; mogelijk veroorzaakt door het 
feit dat zij als ongesubsidieerde instelling het hoofd boven 
water wist te houden waardoor het wrang / cynisch genoeg 
misschien wat minder in beeld was dan instellingen waar 
steeds geld bij moet. Inmiddels is duidelijk dat Sp’stad Photo 
uit H’lem zal verdwijnen en zich zal vestigen in Den Haag. 
Voor de portefeuillehouder cultuur en financiën betekent dit 
een niet geringe kopzorg minder; in praktijk bespaart deze 
beslissing namelijk (o.a.) fors op de eerder verwachte 
investering in depotruimte (in combi met depots voor FHM 
e.a. in Nieuwe Energie) en gebruik van huidige ruimte aan 
het Klein en –m.n.- Groot Heiligland. Vanuit deze 
achtergrond vragen wij: Bent u bereid, indien noodzakelijk en 
gewenst, voor evt. bijkomende kosten voor de overgang naar 
Den Haag, mee te denken met Spaarnestad Photo? 

In de opsomming van de culturele pijlers van Haarlem is een selectie 
gemaakt, niet alles kan worden genoemd. Over het vertrek van 
Spaarnestad Photo naar Den Haag vindt overleg plaats tussen stichting 
en gemeente. De foto’s die typisch Haarlems zijn blijven achter in 
Haarlem, bij het Noord-Hollands Archief. 
 

88.  Actiepartij 6 115 Philharmonie, Toneelschuur en Patronaat laten forse 
stijgingen zien in bezoekersaantallen. Bij de SSH verwacht u 
juist een flinke daling van het aantal toeschouwers. Nu is in 
de fors uitgebreide schouwburg ook inderdaad het aantal 
stoelen juist verminderd, maar meent u  dat de gepleegde 
miljoeneninvestering in SSH ondanks dat u minder mensen 

De investering in de Stadsschouwburg is gerechtvaardigd. 
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verwacht te zullen bedienen, gerechtvaardigd is? En waarom? 
89.  Actiepartij 6 116 Versterking productiemogelijkheden podiumkunsten, 

kunstenaars en amateurs via het vernieuwde CSF: Waar 
denkt u hen die ruimte (fysiek) te kunnen bieden? 

Er is in de Schouwburg goede repetitieruimte gerealiseerd. 
De gemeenteraad heeft in 2008 € 50.000 beschikbaar gesteld voor 
optredens van Haarlemse amateurs op de cultuurpodia. De honorering 
van verzoeken loopt via het Haarlemse Cultuurstimuleringsfonds. Zie 
het antwoord op vraag 83.      
 
 

90.  Actiepartij 6 116 Waar komt het besluit vandaan dat ‘H’lem Cultuur 2008’ niet 
een eenmalige campagne was, maar jaarlijks budget uit te 
trekken voor een dergelijke thema -campagne? En welke zijn 
de tastbare effecten van de thans lopende campagne, om dit 
besluit te rechtvaardigen? 

In de Kadernota 2008 is in het kader van nieuw beleid een 
doelsubsidie voor themajaren vrijgemaakt (€ 250.000), onder te 
brengen bij City Marketing Haarlem.  
 

91.  Actiepartij 6 116 Aanwijzing gem. monumenten: ook voor 2007 stelt u ca. 60 
monumenten te hebben aangewezen. Hebben wij iets gemist? 
Welke objecten betreft het? 

De eerste circa 70 gemeentelijke monumenten zijn al enige jaren 
geleden aangewezen, voor 2007 is dat een gegeven. Begin 2009 volgt 
de aanwijzing van 80 extra gemeentelijke monumenten, op weg naar 
in totaal 700 aan te wijzen mo numenten. 
 

92.  Actiepartij 6 118 Volkstuincomplexen: Wel genoemd is achterstallig 
onderhoud, maar hoe zit het met het totale aanbod in H’lem; 
in het WTG zou compensatie moeten komen voor te 
verdwijnen complexen; om welke / hoeveel complexen gaat 
het (reeds verdwenen / nog te verdwijnen?) 

Er zijn 5 volkstuinencomplexen in Haarlem, en dat aantal zal gelijk 
blijven.  

93.  Actiepartij 7 127 / 
128 

Aanvragen bijstand en bijz. bijstand: 75-80% binnen 4 weken 
afgehandeld. Voor 1 op de 4 à 5 duurt het dus langer dan een 
maand (waarin huur, vaste lasten, onkosten, etc., gewoon 
doorlopen). Waarom duurt het gemiddeld toch nog een 
maand, in deze tijd van automatisering en eenvoudige 
koppelingen van systemen en bestanden? 

Waar mogelijk werken wij met bestandskoppelingen om 
klantgegevens te verifiëren. Dat neemt niet weg dat ook klanten 
gegevens moeten overleggen en dat dit ook voor de klant de nodige 
tijd vergt. 

94.  Actiepartij 7 11 10% van de huishoudens heeft een besteedbaar inkomen 
lager dan € 9.249, zo blijkt. Hierbij zijn echter institutionele 
huishoudens (nog enigszins begrijpelijk misschien) en 
studentenhuishoudens niet meegeteld. Waarom niet? Gelet op 
de studiebeurs waarvan met regelmaat zelfs de huur niet eens 
te betalen is, leeft een groot deel eveneens op of onder dit 
minimale inkomensniveau. Gaat men (geheel ten onrechte) 
uit van de veronderstelling dat de ouders flink bijbetalen of 

Op deze gespecificeerde wijze zijn er geen cijfers beschikbaar. 
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tijd en ruimte genoeg is om naast de studie riant bij te 
verdienen? Of zijn er geen cijfers beschikbaar. Indien wel 
beschikbaar, hoe hoog ligt het percentage dan, de 2 
uitgesloten groepen meegeteld? 

95.  Actiepartij 7 124 “het aantal bijstandsgerechtigden is te hoog”. Dit is meer een 
mening dan een feit. Europees liggen de cijfers doorgaans 
flink hoger. Ook hier zou het cijfer feitelijk hoger liggen, 
indien we dit aantal niet ‘kunstmatig’ / boekhoudkundig lager 
houden, door mensen in allerlei trajecten en regelingen onder 
te brengen, waarmee zij (evt. tijdelijk) niet langer 
geregistreerd zijn als WWB’er.  Gaat u bij uw mening over 
een te hoog aantal bijstandsgerechtigden dan ook uit van de 
cliënt of van de gemeente (in strikt financiële zin is het nl 
discutabel of het optuigen van tal van regelingen, trajecten en 
bijbehorende bureaucratie voor die laatste wel zo voordelig 
is, zoals het ook voor de positie en het welzijn van de cliënt 
niet altijd even wenselijk blijkt in regelingen of trajecten te 
belanden die vaak langdurig zijn en gericht op de vraag van 
de arbeidsmarkt i.p.v. de uitgangspositie, interesse en ambitie 
van de cliënt). 

Het cijfer betreft het aantal lopende bijstandsuitkeringen. 

96.  Actiepartij 7 125 Verlengde hiervan: toegevoegde waarde voor de cliënt, door 
vermeende combi van leren en werken. Work First wordt hier 
als voorbeeld genoemd. In praktijk gaat het hier echter puur 
om werken en nauwelijks tot niet om leren. Wordt ook 
bevestigt door uw motivatie, dat het er slechts om gaat dat het 
gemakkelijker zou zijn te solliciteren vanuit een werkende 
situatie, dan wanneer die ontbreekt. Waaruit bestaat naar uw 
idee het element van ‘leren’, bij de veelal geestdodende, niet 
zelden beneden het niveau van cliënt dalende 
werkzaamheden die zij dienen te aanvaarden (hetgeen voor 
werkgevers goedkope arbeidskrachten oplevert) en veelal 
gecombineerd worden met betuttelende gesprekjes en 
verplichte maar zinloze (sollicitatie-)trainingen? En bent u 
zich er van bewust dat juist door het bij werkgevers evenzeer 
bekende imago van Work First-projecten (vergelijkbaar met 
hetgeen hiervoor aangestipt), dit evenmin een al te beste 

Wij delen uw mening niet. Onze belangrijkste uitvoerder van Work 
First – Paswerk – is onder andere een alliantie aangegaan met Nova 
college om leren en werken te combineren. Door het grote aantal 
werksoorten dat Paswerk aanbiedt, waaronder ook detacheringen bij 
externe werkgevers, en de combinatie met gerichte opleidingen, zijn 
wij van mening dat onze Work First trajecten een duidelijke 
meerwaarde voor onze klanten betekenen. 
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uitgangspositie is voor cliënten en juist ook nogal 
stigmatiserend kan werken? 

97.  Actiepartij 7 125 Het ‘concrete dienstverband’ van Work First gaat zoals u stelt 
gepaard met een ‘salaris op minimumniveau’. Bedoelt u 
hiermee: op niveau van het minimumloon, of worden hier 
andere ‘niveaus’ gehanteerd? 

Het betreft het wettelijk minimumloon. 

98.  Actiepartij 7 125 Sterke daling bijstandscliënten: Waar komen deze mensen 
terecht? Kunt u percentages geven over hoeveel er in een vast 
dienstverband zijn beland en hoeveel er zijn uitgestroomd 
door in andere regelingen terecht te komen? Of is dit u niet 
bekend? 

De bestandsdaling wordt grotendeels verklaard door het economisch 
klimaat van de afgelopen jaren, waardoor werkaanvaarding voor een 
grote groep bijstandsgerechtigden mogelijk werd. Wij kunnen dit nog 
niet in percentages kwantificeren. 

99.  Actiepartij 7 126 Wachttijden wsw zijn kennelijk weliswaar gehalveerd, maar 
nog altijd wachten ca. 100 mensen gemiddeld een jaar en dat 
blijft u voorzien voor de komende jaren. Ziet u geen 
mogelijkheid deze forse wachtlijsten en –tijden verder terug 
te brengen? (pag. 105:“Lange wachtlijsten wsw behoren tot 
verleden”..???!) 

De opname in de Wsw is afhankelijk van het budget dat het Rijk aan 
ons beschikbaar stelt. Het budget is onvoldoende om iedereen op de 
wachtlijst op korte termijn te plaatsen. Dit is een landelijk probleem. 
Om die reden heeft de staatssecretaris een commissie ingericht die 
binnenkort een advies uitbrengt over de toekomst van de Wsw. 

100.  Actiepartij 7 128 Hoe kan het dat hoewel u streeft naar minder mensen die, 
hoewel ze er recht op hebben, geen gebruik maken van 
inkomensondersteunende maatregelen, het aantal 
toekenningen bijz. bijstand toch gelijk blijft in de komende 
jaren? 

En is het dan inderdaad wel de ‘onbekendheid’ ermee, nu zij 
wel denken er recht op te hebben, of zijn de procedures 
wellicht een belemmering? Of is er andere oorzaak? 

Wij hebben dit jaar de nieuwe minimagids uitgebracht en in grote 
hoeveelheden verspreid. Elk kwartaal besteden we aandacht aan ons 
minimabeleid in de nieuwsbrief.  We hebben stappen gezet in het 
vereenvoudigen van formulieren en procedures. Dat neemt niet weg 
dat het aantal aanvragen de laatste jaren lijkt te stabiliseren.  

101.  Actiepartij 7 128 Aantal huisuitzettingen dit jaar ligt toch wel degelijk ook 
weer rond de 100 (gemiddeld 2 gevallen per week, zo horen 
wij ook van de uitvoerenden die de huizen moeten 
leeghalen). Waarom staat hier 50? 

Huisuitzettingen kunnen om diverse redenen plaatsvinden. Ons aantal 
is gebaseerd op huisuitzettingen door huurschuld. Wij verwachten in 
2008 al effect van ons project preventie huisuitzettingen en de 
aanstelling van een regisseur bij de GGD, waartoe u in juni 2008 heeft 
besloten.. 

102.  Actiepartij 7 128 Hoe verklaart u de verwachte afname klanten budgetbeheer? 
En aantal deelnemers budgetcursussen van 5 nu en 10 in de 
komende jaren, is dat niet wat weinig, met honderden klanten 
in budgetbeheer? (Voor beide vragen geldt dat de praktijk 
immers wijst op almaar toename van schuldenproblematiek). 

De verwachte afname van budgetbeheer hangt samen met het 
opschonen van het bestand. Er zitten mensen in budgetbeheer die 
inmiddels voldoende in staat zijn het beheer weer in eigen hand te 
nemen. 
Het aantal budgetcursussen wordt beperkt door het door de raad 
beschikbaar gestelde budget voor preventie schuldhulpverlening. 
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103.  Actiepartij 7 129 Wat is het project Kei-Goed? Het project Kei-goed is een door het Ministerie van SZW in het 
Innovatieprogramma Werk en Bijstand gesubsidieerd project waarin 
wij met inzet van innovatieve methoden de dienstverlening aan onze 
klanten willen verbeteren. Het project wordt samen met de gemeenten 
Leiden en Ede uitgevoerd. Het aandeel van Haarlem richt zich in 
eerste instantie op de uitvoering van de minimaregelingen en de 
Bijzondere Bijstand. 

104.  Actiepartij 7 240 Gesubsidieerde arbeid: Beslissing hierover doorgeschoven 
naar volgend college, maar hier wel keuze gemaakt het 
budget onder te brengen bij re -integratie en soc. activering. 
Waarom en wat zijn de evt. consequenties (m.n. voor 
cliënten)? 

Het budget voor gesubsidieerde arbeid maakt, net als  alle andere re -
integratiemiddelen onderdeel uit van het Werkdeel Wwb. In de 
begrotingsoverzichten hebben wij ervoor gekozen alle bestedingen uit 
het Werkdeel in 1 product onder te brengen. Dit heeft geen 
consequenties voor cliënten.  

105.  Actiepartij 8 136 / 
137 

KAR-boordcomputer / KAR-systeem verkeerslichten t.b.v. 
OV: Veelvuldig wordt door leken, kenners én chauffeurs 
beweerd dat voor de veelbesproken tijdwinst voor de 
Zuidtangent al veel bereikt zou worden door betere afstelling 
en functioneren van het (GP S?)systeem in de bussen. Wordt 
dit aangepakt, is dit al gedaan, of kletsen deze mensen maar 
wat? 

Inmiddels is het KAR-systeem in Haarlem werkzaam. Voor wat 
betreft de verantwoordelijkheid van de gemeente is dit KAR-systeem 
bij de diverse verkeerslichten actief. De vervoerder is 
verantwoordelijk voor het functioneren van de KAR-boordcomputer. 
Dat heeft al de nodige tijdwinst opgeleverd voor zowel de Zuidtangent 
als ook het overige openbaar vervoer. 

106.  Actiepartij 8 
6 

113 In 4 jaar tijd verwacht u na miljoeneninvesteringen de 
gemiddelde reistijd wegen naar Waarderpolder te hebben 
verminderd met 58 seconden. Is dit een typefout, of is dit die 
miljoeneninvesteringen waard naar uw idee? 

Dit getal is een afgeleide van 10 % reductie in de reistijd. 

107.  Actiepartij 8 136 Suggestie om omslag in denken over verkeer te illustreren: 
Draai volgorde beleidsveld 8.1 en 8.2 eens om: begin met ov 
en langzaam verkeer, daarna auto. 

De volgorde in de weergave in de programmabegroting  heeft geen 
enkele relatie met prioritering in aanpak: die is vastgelegd in het 
HVVP. 

108.  Actiepartij 8 137 Na 2009 geen getallen meer ingevuld bij bushaltes die 
voldoen aan toegankelijkheidseisen OV-wet. Betekent dit dat 
álle haltes in Haarlem dan inmiddels  inderdaad zijn 
aangepakt? 

De halten worden mbv subsidie per lijn aangepakt, volgens afspraak 
met de provincie. Voor 2011 moeten alle halten toegankelijk zijn. 
Halten lijn 2 noord zijn klaar. Halten lijn 2 oost en lijn 3 zijn in 
voorbereiding. Aanvraag voor subsidie halten lijn 75 gaat deze week 
de deur uit. Verder zijn er inmiddels vele halten aangepakt in werk-
met-werk-maken. 

109.  Actiepartij 8 138 Minder parkeeroverlast wijken / bij nieuwbouw parkeren op 
eigen terrein: Betekent dit uitdrukkelijk meer voorzien in 
ondergronds parkeren en / of parkeren op daken (zoals op 
div. supermarkten en bedrijven het geval is) en gaat u hierbij 
uit van het principe ondergronds / inpandig / op het dak, 

Bij ieder bouwplan, groot of klein, wordt getoetst of voorzien wordt in 
principe in parkeren op eigen terrein, danwel dat anderszins door de 
bouwaanvrager wordt voorzien in de gewenste parkeerbehoefte.  



VRAGEN EN ANTWOORDEN NAAR AANLEIDING VAN DE PROGRAMMABEGROTING 2009-2013 

 26 

Nr. Fractie Prg. Blz. Vraag Antwoord 
 

ténzij, of wilt u het zo hard niet stellen? Met name voor 
grotere aanpak van wijken als Boerhaavewijk zien wij hier 
potentieel een grote ruimtewinst (zoals die in Delftwijk 
helaas niet is toegepast). Bent u het daar mee eens of ziet u 
beren op of onder de weg? 

110.  Actiepartij 8 138 Parkeergarages: Bij aantal plaatsen zijn er 10 verdwenen in 
2008(?) en staan de forse aantallen extra van Ripperda (nu) 
en (straks) Raaks niet vermeld..? 

Hier is sprake van een kleine omissie. In 2006 waren in totaal 2575 pl. 
beschikbaar (incl. Raaks). Nadien traden de volgende wijzigingen op: 
Raaks verviel (640 pl.), een nieuwe bewonersgarage Raaks kwam er 
bij (200 pl., inmiddels vrij toegankelijk nog maar 100 pl.), Cronjé 
nieuw erbij 400 pl. Vrij toegankelijk). Dat betekent dat er momenteel 
nog 2435 pl. beschikbaar zijn. 

111.  Actiepartij 8 138 Nu dit (zie vraag 110) een wat vertekend beeld geeft én zelfs 
zonder Raaksgarage de ondernemers toch een voldoende 
geven voor de parkeermogelijkheden én de cijfers over 
bezettingsgraden van garages (nb zónder Raaks!) van O&S 
lieten zien, dat huidige garages op enkele zaterdag-uren na, 
geen 100% bezetting te zien geven (dus: plekken vrij) én u 
terecht zegt in te willen zetten op transferia aan de 
stadsentrees, meent u dan werkelijk dat een investering van 
tientallen miljoenen in nóg een garage in de binnenstad (mét 
tal van risico’s), gerechtvaardigd is, i.p.v. dit geld bijv. te 
reserveren voor genoemde transferia en / of ondergronds 
parkeren in de ‘buiten’wijken? 

Haarlem geeft meermalen te kennen dat zij haar bereikbaarheid voor 
alle soortendeelnemers wil verbeteren, ook om haar 
voorzieningenniveau op peil te houden. Een adequaat aanbod aan 
parkeervoorzieningen vormt  daarvan onderdeel, naast de optie om te 
zoeken naar transferia die een meervoudig doel kunnen dienen (P&R 
naar de rest van de metropoolregio Amsterdam, P&R naar de kust, 
P&R naar de binnenstad). Tevens wordt voortdurend gezocht naar 
kwaliteit van de openbare ruimte in de binnenstad (wellicht met als 
consequentie dat meer parkeerplaatsen op straat in garages worden 
ondergebracht). 

112.  Actiepartij 8 140 € 21.159.000,-  investering voor verkeerslichten 
Waarderpolder..?! Moet een vergissing zijn; wat wordt hier 
wél bedoeld? 

Programma Bereikbaarheid Waarderpolder (Oostweg, Flyover, 
Schoterbrug), inclusief verkeerslichten. 

113.  Actiepartij 9 144 / 
154 

Verder scheiden en separaat inzamelen afval (+ 
ondergronds): Gaat niet op voor gft-inzameling hoogbouw en 
div. wijken, welke is teruggedraaid. Bent u bereid te zoeken 
naar een manier waarop dit toch weer verantwoord ingevoerd 
kan worden? 

De gescheiden gft-inzameling wordt uitsluitend teruggedraaid voor de 
hoogbouw. Bij de laagbouw – ook daar waar ondergrondse 
restafvalcontainers zijn geplaatst – blijft de gescheiden gft-inzameling 
in zijn volle omvang bestaan.  
Het aandeel gft-afval afkomstig van de hoogbouw is zeer laag en 
bovendien voor het overgrote deel zwaar vervuild en derhalve niet 
bruikbaar voor compostering; deze partijen worden afgekeurd door de 
gft-afvalverwerker en moeten dan alsnog als restafval verwerkt 
worden. Het ligt dus niet voor de hand het stopzetten van de 
gescheiden inzameling van gft-afval bij de hoogbouw terug te draaien. 
Ook landelijk gezien is overigens de trend om de gescheiden gft-
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inzameling in ieder geval bij de hoogbouw stop te zetten.  
 
We streven naar uitbreiding van de gft-inzameling door intensivering 
van de inzameling van (grof) tuinafval, door onder andere het rijden 
van zogeheten ‘takkenroutes’ in het voor- en najaar en het plaatsen 
van bladkorven.  

114.  Actiepartij 9 143 Nulmeting 2008; niets ingevuld. De nulmeting heeft nog niet plaats gevonden. Dit zal in  het  najaar 
van 2008 (in Omnibusonderzoek 2008) gebeuren. Het resultaat van de 
meting zal opgenomen worden in de programmabegroting 2010-2014. 

115.  Actiepartij 9 146 Waarom, i.t.t. vorige begroting de toevoeging “vanuit 
milieuoverwegingen” bij het percentage H’lemmers dat aan 
energiebesparing doet? Motivatie maakt toch niet uit; gaat 
toch om resultaat? (fin. overwegingen zijn ook zeer terecht, 
bijv.) 

Deze toevoeging biedt o.i. meer duidelijkheid over de achtergrond van 
het handelen van de burger (het gaat niet alleen over financieel 
handelen, maar ook over betrokkenheid) 

116.  Actiepartij 9 146 Volkomen verkeerd uitgangspunt, dat gestreefd wordt naar 
verlaging percentage H’lemmers dat bezorgd is dat klimaat 
verandert! Die klimaatverandering is immers een feit en hoe 
meer mensen zich hierover zorgen maken, hoe meer men 
gemotiveerd zal zijn er actie f aan bij te dragen om dit terug te 
dringen! Waarom toch dit streven zo ingevuld? 

Het gemeentebestuur streeft ernaar dat door haar handelen en dat van 
burgers, bedrijven en maatschappelijke organisaties in onze stad de 
bezorgdheid op dit gebied op termijn afneemt. 

117.  Actiepartij 9 146 Concentratie NO2 en PM10: Is het genoemde RIVM-
meetpunt A’damse Poort de enige voor heel H’lem? Zo ja, 
geeft dit dan wel een getrouw beeld, nu dit een erg druk 
verkeerspunt is? 

Het RIVM -meetpunt bij de Amsterdamse Poort dient n iet om de 
concentratie voor heel Haarlem te bepalen, maar om een 
achtergrondwaarde af te leiden. Per specifieke locatie langs een 
bepaalde weg wordt daarbij vervolgens de bijdrage van die weg 
opgeteld op basis van de kenmerken van die weg en omgeving. Uit 
een eigen meetcampagne in Haarlem is gebleken dat op deze wijze de 
verdeling binnen Haarlem goed bepaald kan worden. 
Meer RIVM meetstations in Haarlem leveren voor het bepalen van die 
achtergrond nauwelijks extra informatie. 

118.  Actiepartij 9 147 Bij onderzoek verhoging milieuprestatienorm nieuwbouw en 
renovaties: Één van de zeer concrete en aansprekende ideeën 
uit het ‘ideeënboek Hlem Klimaatneutraal’ is de q-
hoogbouw, met een 100% energieneutrale prestatie. Bent u, 
los van de vele andere goede ideeën rond klimaaneutraal, van 
plan deze waar mogelijk in H’lem toe te passen? 

In samenwerking met de woningbouwcorporaties wordt onderzocht 
welke locatie in Haarlem hiervoor geschikt is. 

119.  Actiepartij 9 147 Pas v.a. 2010 inkopen volgens duurzaamheidscriteria, 
kennelijk op te stellen in ’09: Betekent dit dat tot dan 

De doelstelling is om in 2010 bij 70 % van de inkopen 
duurzaamheidscriteria te betrekken. Op dit moment wordt hier ook al 
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(ondanks de nodige moties hierover en volop aanwezige 
bestaande criteria vanuit Senter Novem e.d.) nog altijd niet 
duurzaam wordt ingekocht? 

regulier voor zover mogelijk (juridisch dan wel via de beschikbaarheid 
van criteria)  aandacht aan besteed. 

120.  Actiepartij 9 148 Bij laatste bolletje over aanpak openb. Ruimte ontbreekt 
graffiti. M.n. vanuit Europawijk en centrum bereiken ons 
dringende klachten over forse toename hiervan. Pakt u dit 
ook op / aan? (Op internet circuleren filmpjes waardoor 
aanpak een fluitje van ’n cent zou zijn en aan de hand van het 
‘handschrift’ (m.n. bij tags) is eea voor over de gehele stad 
vrij eenvoudig naar een persoon te herleiden; i.t.t. sommige 
echt fraaie tekeningen zien wij de tags als zinloos-lelijk en 
juist het meest verspreid en gemakkelijkst aan te pakken). 

En ziet u meer structurele oplossingen, bijv. aanwijzing vrije 
plekken waar het is toegestaan? 

Discriminerende teksten en hakenkruizen worden binnen 24 uur 
verwijderd. Meldingen worden via de spoedtelefoon doorgebeld aan 
Dagelijks Beheer, waarna een onderaannemer in actie komt. Alle 
overige graffiti wordt alleen op hinderlijke locaties in opdracht van 
VVH en na overleg verwijderd. 
 
Er zijn momenteel geen initiatieven om het huidige beleid te 
actualiseren  of andere preventieve maatregelen te ontwikkelen. 

121.  Actiepartij 9 152 Waarom ligplaatsbeleid, veiligheid woonschepen en 
pleziervaart in dit progr.? Ligplaatsbeleid heeft veel minder 
met waterbeheer te maken dan met progr. 6..? 

Het vaarwegbeheer (t.b.v. de scheepvaart), aanleg/onderhoud 
afmeervoorzieningen en beschoeiingen e.d. langs de oever heeft te 
maken met de fysieke leefomgeving (programma 9). Uiteraard is er 
over onderwerpen als het ligplaatsbeleid, voorzieningen voor 
pleziervaart en bedrijfsmatige activiteiten op/langs het water wel altijd 
nauw overleg met de afdeling Economie & Cultuur (vallend onder 
programma 6). In sommige gevallen worden projecten ook door deze 
afdeling getrokken, denk bijvoorbeeld aan de Kansenkaart 
Watertoerisme. 

122.  Actiepartij 9 152 Beleid historische schepen: Mede door beleid in H’lem rond 
verdwijnen jachthavens, volgt nu ook sluiting van jachthaven 
bij Penningsveer, ten gunste van ’n grotere haven. 
Historische schepen dreigen daar hun plek te verliezen. In 
Haarlem zouden zij een aanwinst kunnen zijn. Bent u bereid, 
mede vanuit uw medeverantwoordelijkheid t.o.v. de ontstane 
situatie, te kijken naar mogelijkheden voor plaatsing in 
Haarlem? 

Historische schepen kunnen zeker een aanwinst zijn voor Haarlem. Er 
wordt op dit moment gewerkt aan beleid voor historische schepen. 
Daarin zal een voorstel worden gedaan met betrekking tot de vraag 
wat onder ‘historische schepen’ moet/kan worden verstaan en tevens 
welke locaties het meest geschikt zijn.  

Op korte termijn kan er geen toezegging worden gedaan met 
betrekking tot eventuele historische schepen liggend in de jachthaven 
bij Penningsveer. Er is op dit moment onvoldoende informatie 
beschikbaar. 

123.  Actiepartij 9 152 Nulmeting 2009; niets ingevuld. De nulmeting heeft nog niet plaats gevonden. Dit zal in 2009 
gebeuren. Overigens niet via het Omnibusonderzoek, maar middels 
een gericht passantenonderzoek. 
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124.  Actiepartij 9 153 2a en 2b gaan enkel over ligplaatsen recreatie. Waarom niet 
veel meer ingezet op het wonen op het water. Wij zien 
daartoe nog genoeg mogelijkheden, maar u lijkt zeer 
terughoudend. Waarom? Of zitten wij ernaast en heeft u wel 
concrete plannen hiertoe? 

In het Structuurplan Haarlem 2020 zijn twee locaties aangewezen als 
zoeklocatie voor de ontwikkeling van "wonen-op-water": de 
Schouwbroekerplas en de locatie van de jachthavens aan de 
Spaarndamseweg. Aangegeven was dat bij de uitwerking van deze 
locaties de voor- en nadelen breed afgewogen zouden worden. 
Bij de kredietaanvraag voor het programmamanagement Schalkwijk is 
vermeld dat de Schouwbroekerplas als toekomstige ontwikkellocatie 
in belangstelling is gekomen. Het huidige stedenbouwkundige en 
planologische kader biedt onvoldoende mogelijkheden voor 
herontwikkeling. Om die reden houdt het college zich momenteel 
bezig met het uitwerken van een visie op de Schouwbroekerplas. Aan 
de hand van scenario's wordt onderzocht welke invulling van dit 
gebied haalbaar is. Ook wonen-op-water wordt hierbij onderzocht.  

125.  Actiepartij 9 153 Aantal recreatieve ligplaatsen / voorzieningen in primair 
water: Geringe stijging aantallen: Klopt toch niet; plaatsen 
HJC, Weterwille en Drijver worden elders gecompenseerd en 
voorts komen er tal van plekken bij door stadshaven 
Scheepmakerskwartier en de nieuw ingetekende 
voorzieningen tussen project Land in Zicht en ingang Jan 
Gijzenvaart. Hoe zit het nu? 

In de genoemde stijging zijn de vaste ligplaatsen voor 
pleziervaartuigen die er bij komen in het kader van het project 
Schoterbrug en de tijdelijke ligplaatsen in verband met het verdwijnen 
van de HJC / Weterwille / DeDrijver niet meegenomen. Bij het 
Scheepmakerskwartier zal het vooral gaan om ligplaatsen voor de 
doorgaande pleziervaart. 
 

126.  Actiepartij 9 153 Hoe verhoudt zich de toename gft -inzameling v.a. 2009 tot 
afschaffen gescheiden inzameling waarnaar verwezen in 
vraag 113? 

De stijging van de hoeveelheid ingezameld gft -afval wordt niet 
veroorzaakt door het gft-afval afkomstig van de hoogbouw. De 
verwachting is dat de afschaffing van de gescheiden gft-
afvalinzameling niet zal leiden tot een significante daling van de totaal 
ingezamelde hoeveelheid gft-afval. 

127.  Actiepartij 9 154 Bent u van plan naast tpg en gft ook, in navolging van andere 
steden, ook plastic gescheiden in te zamelen (bij voorkeur 
eveneens ondergronds)? Zo nee, waarom niet? 

De bedoeling is dat aangesloten wordt op het landelijke beleid. Er zijn 
dan ook plannen om in Haarlem plastic gescheiden in te gaan 
zamelen. Binnenkort wordt gestart met het opstellen van een plan van 
aanpak. Daarbij wordt gekeken naar de mogelijkheden deze 
afvalfractie ondergronds en/of huis -aan-huis in te zamelen. Naar 
verwachting zal er in 2009 een eerste proef in Haarlem plaatsvinden.  

128.  Actiepartij 9 187 “Riolering op dit moment vrijwel geen achterstand in 
vervangingsonderhoud”..? Hoe zit dat dan met de nodige 
plekken waar zich wel degelijk rioleringsproblemen 
voordoen? (Niet zozeer de problemen stankoverlast 
Leidsevaart als voorbeeld; oorzaak is daar immers nog 
onbekend, maar bijv. bij wijkwandeling Dietsveld, recent, 

De riolering in de straat bestaat uit : 
- het hoofdriool (veelal gelegen in het midden van de weg) 
- de kolken met hun aansluitleiding 
- de huisaansluitleiding 

De perceeleigenaar is verantwoordelijk en eigenaar van 
huisaansluitleiding in en vanaf de woning tot op het hoofdriool, dus 
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bleken de straten telkens opnieuw kuilen te vertonen wegens 
verzakkingen, veroorzaakt door defecte riolering).  

ook het gedeelte in openbaar terrein. 
 
Voor de vernieuwing van de hoofdriolering is een meerjaren 
vervangingsplan opgesteld. Dit plan is gebaseerd op de ouderdom, de 
kwaliteit en benodigde capaciteit van de riolering en de wettelijk 
verplichte milieumaatregelen (BBB’s). Jaarlijks wordt een deel van de 
hoofdriolering gereinigd en geinspecteerd en op basis van de actuele 
inspectieresultaten wordt, waar nodig, dit vervangingsplan 
geactualiseerd. 
 
Bij constateren of melding van ernstige kuilen en/of verzakkingen in 
de straat wordt onderzoek gedaan naar de oorzaak. Indien dit het 
hoofdriool of de kolkaansluitleiding betreft wordt dit door de 
gemeente opgelost. Indien het wordt veroorzaakt door de 
huisaansluitleidingen is dit de verantwoordelijkheid van de 
perceeleigenaar en wordt deze hiervan verwittigd. De (vele) 
verzakkingen bij de huizen worden met name veroorzaakt door een 
oude en mogelijk slechte aansluitleiding van de woningen. 
 
De riolering in Dietsveld is voor het grootste gedeelte tussen de 60 en 
70 jaar oud en de vernieuwing hiervan is momenteel in voorbereiding. 
De geconstateerd kuilen worden veroorzaakt door de slechte 
aansluitleidingen. Bij de vernieuwing van de riolering worden (indien 
noodzakelijk) ook de drainage leidingen vervangen of aangelegd en de 
kolken en aansluitleidingen vervangen. De perceeleigenaren worden 
verzocht om gelijktijdig hun, veelal slechte, huisaansluitleiding ook te 
(laten) vervangen. 

129.  Actiepartij 9 187 Groenvoorziening en straatmeubilair: Bent u niet, met ons, 
van mening, dat dit 2 gescheiden budgetten zouden moeten 
zijn? Ook om te voorkomen wat wij vaak constateren, dat 
groenbudgetten feitelijk in hoofdzaak worden besteed aan 
‘grijs’. 

Is in reguliere begroting apart benoemd, hoewel straatmeubilair 
onderdeel is van het product openbaar groen. 
Bij projecten gaat het merendeel van het budget naar civieltechnische 
werken omdat deze meer kosten en beplanting en plantkosten zelf 
relatief goedkoper zijn. 

130.  Actiepartij 10 164 / 
173 

Reclamebelasting: Goed idee! Maar: ter financiering 
ondernemersfonds? Welke vooral bedoeld voor promotie en 
econ. Ontwikkeling bedrijfsleven binnenstad…?! Het gaat al 
hartstikke goed met de binnenstad! En waarom profiteren 
alleen zij er van? Wij zien tal van betere bestemmingen van 

De invoering van reclamebelasting in de binnenstad, bestemd voor de 
vorming van een ondernemersfonds, gebeurt op uitdrukkelijke wens 
van de ondernemersorganisaties. De gemeente faciliteert daarbij en 
zorgt ervoor dat de gemeentelijke kosten (invordering e.d.) van de 
totale opbrengst worden afgehaald. De resterende opbrengst zal 
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de opbrengst. Wanneer het persé in een ondernemersfonds 
zou moeten komen, dan zou hiermee het bevorderen van 
MVO (maatsch. verantw. Ondernemen) in het kader van PPP 
(people, planet, profit) onze voorkeur hebben. Hoe hoog 
denkt u de opbrengsten uit deze belasting te kunnen / mogen 
verwachten? En wilt u met de raad de discussie nog voeren 
over bestemming van deze opbrengsten? 

worden gestort in een ondernemersfonds. De (netto) opbrengst van de 
reclamebelasting hangt rechtstreeks samen met de tariefstructuur 
waartoe nog moet worden besloten. Door de ondernemers is 
aangegeven dat de  gelden uit dit fonds (dat dus door de ondernemers 
zelf bijeen wordt gebracht) ten goede komen aan de promotie en 
economische ontwikkeling van het bedrijfsleven in de binnenstad. Op 
die manier wordt aansluiting gevonden bij de doelen die ook de 
gemeente heeft met de binnenstad en waarvoor de gemeente ook 
jaarlijks veel geld uittrekt.    

131.  Actiepartij 10 159 Abusievelijk cie beheer vermeld, ipv bestuur Uw opmerking is juist. 
132.  Actiepartij 10 162 1a: Juist niet te vergelijken met eerdere jaren, daar 

risicomanagement nog niet was uitgevonden 
De prestatie-indicatoren bij punt 1a op bladzijde 162 worden 
inderdaad niet vergeleken met eerdere jaren (2007 is leeg gelaten). 
Voor de nulmeting van de ratio weerstandsvermogen is wel de stand 
gebruikt zoals deze is opgenomen in de nota reserves en 
voorzieningen (behorende bij de kadernota 2008). 

133.  CDA 1 49 Streven wij naar een teruglopend vertrouwen in 
gemeenteraad en college? (realisatie 2007 – 2009) 

Wij streven naar een groeiend vertrouwen in gemeenteraad en college. 
Bij voorkeur streven wij naar een hoger percentage dan in 2007 is 
gerealiseerd (resp. 79% en 81%). Ons streven is echter  tegelijk om 
niet onder de 75% te zakken; een percentage dat overigens nog 
duidelijk hoger is dan in 2005 (71%). Vandaar de keuze voor een 
streefwaarde van 75% of meer (>75%). Mocht het resultaat van het 
Omnibusonderzoek in 2008 wederom duidelijk hoger liggen dan deze 
75% dan overwegen wij voor 2010 een hoger ambitieniveau.  

134.  CDA 1 51 Is het mogelijk meer concreet te zijn over de resultaten van 
regionaal samenwerking en trekkerschappen van Haarlem in 
de regio rond onder meer de creatieve as? 

In de noordvleugel is afgesproken gezamenlijk te werken aan 
maatregelen ter versterking van de creatieve industrie. Haarlem trekt 
op dit gebeid de bestuurlijke en ambtelijke samenwerking en is eerst 
verantwoordelijk voor één van de speerpunten. De inzet van Haarlem 
heeft geleid tot de oprichting van CCAA (Creative Cities Amsterdam 
Area), een programmabureau, portal en platform voor de creatieve 
industrie, gericht op dienstverlening, netwerkactiviteiten, onderlinge 
afstemming en promotie. Zie www.ccaa.nl.  Er is inmiddels ook een 
internationale portal. In CCAA werken 3 provincies, 7 gemeenten en 3 
ontwikkelorganisaties samen. CCAA wordt bekostigd uit subsidies 
van de provincies en het ministerie van EZ (Pieken in de Delta). De 
eigen activiteiten tbv de creatieve industrie van de deelnemende 
partners worden gebundeld ingebracht als co-financiering. De 
samenwerkende partijen werken nu aan een projectvoorstel voor het 



VRAGEN EN ANTWOORDEN NAAR AANLEIDING VAN DE PROGRAMMABEGROTING 2009-2013 

 32 

Nr. Fractie Prg. Blz. Vraag Antwoord 
 
vervolg. 

135.  CDA 1 51 Wat houdt actieve betrokkenheid regionale bereikbaarheid 
in? Komt er snel een regionaal verkeer en vervoersplan? 

Haarlem neemt  volop deel aan de ontwikkeling van regionaal 
dynamisch verkeersmanagement (in vervolg op het project 
bereikbaarheid kust), levert via de provincie regelmatig inbreng voor  
de bereikbaarheidsnota voor de metropoolregio Amsterdam, is 
deelnemer aan het provinciaal verkeer- en vervoerberaad, heeft samen 
met de provincie in het kader van de tunnelstudie een 
bereikbaarheidsvisie opgesteld, heeft haar bijdrages onlangs mogen 
leveren voor de nieuwe komende provinciale Structuurvisie. Ook heeft 
Haarlem mede zitting in regioregie Haarlem-IJmond, een adviesclub 
inzake tijdelijke regionale wegomleggingen van grootschalige werken 
die de gemeentegrenzen overschrijden. De provincie heeft afgelopen 
jaar haar (globale) provinciale verkeers- en vervoersplan vastgesteld  
(de actualisatie van het PVVP 2007-2013). 

136.  CDA 2 59 Wanneer krijgt de raad het meerjarenprogramma 
handhaving? Betekent het feit dat dit belangrijke document 
niet in begroting is opgenomen dat er geen extra middelen 
voor handhaving beschikbaar komen? 

Nog in 2008 zal de nota aan de raad worden aangeboden.  

137.  CDA 2 60 Is al bekend wanneer het rapport IOOV de Raad zal 
bereiken? 

Het rapport IOOV is inmiddels aan de Tweede Kamer aangeboden. 
Het zal op korte termijn ter informatie aan de raad worden 
aangeboden. 

138.  CDA 2 63 Is het college voornemens bij de beleidsrealisatie in 2009 
rond overlast gebruik te maken van het instrument 
bestuurlijke boete om hinder aan te pakken?  

Het college wil nog dit jaar een besluit nemen over de inzetbaarheid 
van de bestuurlijke boete. Deze inzetbaarheid dient te worden afgezet 
tegen het alternatieve instrument, te weten de strafbeschikking van het 
Openbaar Ministerie.  

139.  CDA 2 66 Tabel brandweer etc. zonder streefwaarden? De hiervoor vereiste nulmeting heeft nog niet plaatsgevonden. Dit  zal 
dit najaar gebeuren. Het resultaat van de nulmeting zal opgenomen 
worden in de programmabegroting 2010-2014  

140.  CDA 2 66 - wat zijn bij 1. binnen redelijke termijnen afgeven 
van vergunningen? Kunnen we een harde termijn 
invoeren? 

- Wat is voldoende toezicht en sterke handhaving 
gelet op huidige capaciteitskrapte handhaving en 
toezicht? 

Voor bouwaanvragen die passen in het bestemmingsplan bestaan 
wettelijk fatale termijnen. Deze worden altijd gehaald en na de 
reorganisatie hebben we geconstateerd dat de afhandelingtermijnen 
dalen, door een andere organisatie binnen het vergunningenstelsel en 
efficiëntere werkwijze. Alle bouwaanvragen waar een vrijstelling van 
het bestemmingsplan voor nodig is, kennen geen fatale termijn. De 
wettelijk voorgeschreven overlegvormen, ruimtelijke 
onderbouwingen, publicatie en noodzakelijke besluitvorming maken 
een snelle afhandeling niet mogelijk.  
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Binnenkort zal de nota meerjarenprogramma handhaving in roulatie 
naar het college en de raad worden gebracht, waarin ook zal worden 
ingegaan op de relatie tussen de werkvoorraad en de capaciteit, die 
onvermijdelijk noopt tot het maken van keuzes. 

141.  CDA 3 73 Hebben alle inspanningen Beleidsveld Openbare 
Gezondheidszorg (overgewicht, alcohol, drugs) naar 
verwachting geen enkel positief effect? 

De effecten van deze inspanningen zijn per definitie beperkt: gegeven 
de beschikbare middelen kan de gemeente het daadwerkelijk gedrag 
van individuele burgers maar marginaal beïnvloeden. Er spelen veel 
andere factoren (opvoeding, gewoonte, de sociale omgeving) die dit 
gedrag mede bepalen. Wij zien het gelijk blijven van de scores – ook 
gezien de landelijke tendens daarin - daarom voor Haarlem als een 
flinke prestatie. 
Effect moet blijken uit onderzoek dat in 2009 en 2010 wordt 
uitgevoerd via de Leefbaarheidsmonitor of Emovo-onderzoek. Voor 
2008 zijn nog geen cijfers beschikbaar. 

142.  CDA 3 73 Nota lokaal gezondsheidsbeleid laat in verband met 
capaciteitstekort op zich wachten. Komen de zaken op p. 73 
in deze nota integraal aan bod?  

Ja. 

143.  CDA 3 74 Tabel: Geen extra inspanningen ? Met de beschikbare middelen kunnen de genoemde inspanningen 
geleverd worden.  

144.  CDA 4 181 Het CDA is blij met openheid mbt risicoprofiel, maar is zacht 
gezegd verbaasd dat na lang doorvragen en kenbaar maken 
van onze zorgen over dit  project nu pas duidelijk wordt dat 
Pim Mulier een nieuw groot project is met aanzienlijke 
risico’s. Waarom is raad naast operationele problemen met 
buurt, clubs en gemeente rond dit project niet eerder 
geinformeerd over uit de hand lopen van dit project? 

In 2007 heeft de raad ingestemd met het feit dat getracht zou worden 
om een op dat moment nog bestaand tekort van € 1,7 miljoen te 
dekken via een in eerste instantie in december 2006 bij de provincie 
Noord-Holland ingediende subsidieaanvraag. Helaas heeft de 
afhandeling van deze aanvraag aanmerkelijk meer tijd in beslag 
genomen dat destijds kon worden voorzien en is momenteel nog 
steeds niet bekend of een inmiddels in overleg met de provincie 
aangepaste en sterk uitgebreide subsidieaanvraag wordt gehonoreerd 
en zo ja, in welke mate. Zie ook de brief van Maarten Divendal d.d. 26 
september over de voortgang van het project Pim Mulier Sportpark, 
die geagendeerd staat voor de Cie Samenleving van 30 oktober.   

145.  CDA 4 181 Rond de ontwikkeling van het Stadion nemen de 
onzekerheden toe. Moet dit project ook niet nadrukkelijker in 
het risicoprofiel? 

Elke ontwikkeling waarmee we samenwerken met derden brengt een 
risico met zich mee, de kredietcrisis maakt ontwikkelingen  met 
derden niet eenvoudiger.   

146.  CDA 4 181 Recent heeft college kenbaar gemaakt dat welzijnswerk 
zuidwest in zwaar weer zit. Is voor de begroting al meer 
bekend over eventueel benodigde extra gemeentelijke 
middelen om 2e radius te voorkomen? 

Het college is momenteel in gesprek met de sdo’s over de (financiële) 
knelpunten. Zodra hierover helderheid bestaat wordt de raad hierover 
zo snel mogelijk geïnformeerd. Of dit al voor de raadsbehandeling van 
de begroting het geval zal zijn, is momenteel nog niet te zeggen. 
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147.  CDA 4 188 Onderhoud schoolgebouwen: Heeft het uitgaan van een 
nulmeting niet als effect dat verwaarlozing wordt beloond? 

Wij ontkrachten deze stelling niet, maar daarmee worden de huidige 
problemen niet opgelost. De nulmeting was noodzakelijk om te komen 
tot het vaststellen van het toekomstig onderhoud van de 
schoolgebouwen, onafhankelijk van het in de voorgaande jaren 
uitgevoerde onderhoud aan de schoolgebouwen. In tegenstelling tot de 
voorgaande jaren beschikken schoolbesturen en gemeente over een 
meerjarenonderhoudsplan dat op een uniforme wijze is opgesteld, 
door één onafhankelijk adviesbureau. 
Met de nulmeting kan nu worden bereikt dat in gezamenlijk overleg 
de staat van onderhoud van de schoolgebouwen op een gelijk niveau 
wordt gebracht. Met de schoolbesturen is ook afgesproken dat de 
meerja renonderhoudsplannen periodiek (één keer in de 3 jaar) worden 
geactualiseerd. Op deze wijze kan worden gevolgd of het onderhoud 
ook conform de uitkomsten van de nulmeting wordt uitgevoerd, 
waardoor de staat van onderhoud voor alle schoolgebouwen op gelijk 
niveau komt. De nulmeting is dus voor zowel de schoolbesturen als de 
gemeente een sturingsinstrument voor de komende jaren.  

148.  CDA 5 106 Verplaatsen en aanleg woonwagenstandplaatsen Waarderveld 
0,9 miljoen : Is er een locatie gevonden? 

Over de locatiekeuze zal in november een nota naar de raad worden 
gestuurd. 

149.  CDA 6 115 Suggereren de streefwaarden dat ondanks alle investeringen 
de bezoekersaantallen niet zullen toenemen? 

Nee, de bezoekersaantallen zijn de afgelopen jaren al sterk gestegen. 

150.  CDA 6 181 Is er voor de 4 cultuurpodia geen extra budget meer nodig om 
de bedrijfsvoering financieel gezond en stabiel te krijgen?  

Tot nu toe lijkt het er op dat de bedrijfsvoering bij de 4 cultuurpodia 
stabiel is. In de afgelopen jaren zijn de budgetten enigszins 
opgehoogd. 

151.  CDA 7 20 Hoe verhoudt ambitie college dat het bij sociaal beleid gaat 
om het hebben van werk zich tot harde financieel gedreven 
streven het aantal cliënten terug te brengen met 900? 

Wij achten dit een realistisch onderdeel van het Coalitieakkoord. 
Bovendien is het terugdringen van bijstandsafhankelijkheid sociaal 
beleid: re-integratie uit de bijstand bevordert participatie van burgers 
en voorkomt armoedeproblematiek.  

152.  CDA 7 20 In het verlengde van voorgaande. Wanneer krijgt de raad een 
integraal overzicht - waar we al maanden om vragen – waar 
uitgestroomde cliënten aan het werk komen c.q. wat kans is 
dat men terugstroomt of in andere uitkeringsregeling blijft 
steken?   

Deze vraag hebben wij reeds beantwoord met onze brief de dato 1 
september 2008. 

153.  CDA 7 124 Contact onderwijs/arbeidsmarkt: Is het initiatief ‘Vrienden 
van het VMBO’ gestopt? 

Dit is niet gestopt. 

154.  CDA 8  Tijdens het raadsdebat inzake de keuze route Zuidtangent 
(paperclip/GOG-2 richtingen) deed wethouder de Lange de 

Op basis van nadere analyses in de voorbereiding tot de huidige 
reconstructie Ged. Oude Gracht vond een uitgebreid laad/los 
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toezegging van 24 uur per dag laden en lossen op de Gedepte 
Oude Gracht. Op welke manier denkt het college deze 
toezegging na te komen? 

onderzoek plaats. Daaruit bleek dat de behoefte aan 
laad/losvoorzieningen vooral overdag en dan vooral ook in de ochtend 
aanwezig was. Daar is in het ontwerp en de realisatie uiteindelijk in 
voorzien, geaccordeerd door de raad. 

155.  CDA 8 140 Klopt het dat de verkeerslichten in de Waarderpolder  ruim 
21 miljoen zullen kosten? 

Het bedrag geeft de totale kosten van de Waarderpolder aan, inclusief 
de verkeerslichten 

156.  CDA 9 19 Aantal bomen in 2009 en verder: 14.000! Het college voert 
alsnog de afgewezen CDA-motie uit. Hartelijk dank! 

Dank voor compliment. 

157.  CDA 9 152 
153 

Tabellen met lege kolommen streefwaarde 2008? De programmabegroting gaat over de jaren 2009-2013. In de 
begroting 2008-2012 zijn helaas geen streefcijfers opgenomen. Het 
"achteraf" vaststellen van streefwaarden is niet wenselijk. Daarnaast 
zijn enkele effectindicatoren nieuw opgevoerd in 2009. 
 

158.  CDA 9 187 Westelijk Tuinbouwgebied. Wat is de stand van zaken bij de 
aanleg van het stadspark ? 

Het Voorlopig Ontwerp is in november gereed. 
 

159.  CDA 10 17 Wat vindt het college van idee om in begroting (kadernota) 
voortaan een korte paragraaf op te nemen over nieuw beleid 
en nieuwe wetten uit Den Haag mede naar aanleiding van 
Prinsjesdag zoals afschaffen bijstand jongeren onder 27, 
bestuurlijke boete, participatiefonds, middelen wijkeconomie 
en microfinanciering etc etc die van invloed zijn op 
meerjarenbegroting? Het CDA zou graag een meer pro-
actieve houding zien ten aanzien van nieuwe ontwikkelingen 
zodat we hier maximaal op in kunnen spelen? 

Het college neemt tot het laatste moment de actualiteit mee in de 
kadernota, begroting en bestuursrapportages. Dit jaar heeft het college 
op 16 september de programmabegroting 2009 vastgesteld. Op en na 
deze datum kwamen de Miljoenennota en de septembercirculaire van 
het rijk uit. Deze konden dus niet meer worden meegenomen in de 
begroting van Haarlem. Wel heeft u inmiddels informatie over de 
septembercirculaire ontvangen die u kunt betrekken bij de 
raadsbehandeling van de begroting. Ook komen wij op de 
beleidsmatige en financiële ontwikkelingen terug in de 2e 
bestuursrapportage 2008. 

160.  CDA 10 19 Wat is stand van zaken externe subsidiestrategie zoals wel 
aangekondigd in eerdere Kadernota’s? Of kunnen we 
concluderen dat college geen heil ziet in verwerven extra 
subsidies ten behoeve van versterken financiële positie? 

Als uitwerking van de afspraak in het Coalitieakkoord heeft het 
college bij de reorganisatie van de ambtelijke organisatie capaciteit 
vrijgemaakt voor het systematisch en actief verwerven van subsidies 
van hogere overheden door middel van het aanstellen van een 
Subsidioloog.  
Ervaring in andere steden leert dat het systematisch verwerven van 
subsidiebedragen om bredere inbedding in de organisatie vraagt en dat 
met dit traject 1 tot 2 jaar is gemoeid.  Dit ter versterking van de 
overigens al veelvuldig bestaande kanalen, die regelmatig leiden tot 
aanvraagindiening (zie bijvoorbeeld antwoord bij vraag 172). 

161.  CDA 10 23 Is college van plan bij doelmatigheidsonderzoek SZW extra 
ruimte te reserveren om ook aandacht te besteden aan 

De onderzoeksopdracht wordt nog geformuleerd. De effectiviteit van 
het re-integratiebeleid kan eventueel bij de onderzoeksopdracht 
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effectiviteit re -integratiebeleid SZW of hiervoor een voorstel 
te doen? 

worden betrokken. 

162.  CDA 10 37 Is in de benchmark van de gemeente Zaanstad over externe 
inhuur ook gekeken naar de veelheid en complexiteit van 
grootstedelijke projecten in de betreffende gemeenten? 
Haarlem kan nauwelijks meer uitbreiden waardoor men 
genoodzaakt is tot stedelijke inbreiding. Dergelijke projecten 
zijn vaak complex, langdurig en vereisen veel project-, 
procesmatige en juridische kennis. Is het college met ons van 
mening dat we gelet op onze inbreidingsopgave pragmatisch 
moeten omgaan met externe inhuur? 

Er heeft geen interpretatie van de benchmarkresultaten plaatsgevonden 
voor wat betreft de specifieke eigenschappen van de verschillende 
gemeenten. 
De gemeente Haarlem houdt binnen haar project- en 
exploitatiebegroting rekening met benodigde capaciteit op alle 
gebieden van specialismen.  
 

163.  CDA 10 175 Heffingsgrondslag: Was enkele jaren geleden niet juist 
vanwege de administratieve rompslomp voor tijdstipbelasting 
gekozen? 

Uw constatering is juist. In de praktijk blijkt de overgang naar een 
tijdstipbelasting echter geen gelukkige geweest.  
In de praktijk blijkt het lastig dat Haarlem een uitzonderingspositie in 
Nederland inneemt met een tijdstipbelasting. Het overgrote deel van 
de gemeenten hanteert als grondslag het tijdvak. Dat impliceert dat 
uitsluitend betaald behoeft te worden over die periode in het jaar dat 
feitelijk gebruik wordt gemaakt van een perceel. Voorgesteld wordt 
daarom in 2009 (weer) over te gaan tot deze tijdvakbelasting. Deze 
heffingsgrondslag past ook in de harmonisatie van de 
belastingverordeningen van Haarlem en Haarlemmermeer. Beide 
gemeenten hebben de uitvoering van de belastingen ondergebracht in 
een gemeenschappelijke regeling Cocensus. Harmonisatie van de 
belastingen en heffingen draagt bij aan een efficiënte bedrijfsvoering 
van Cocensus. 

164.  CDA 10 181 Het CDA zou graag voor de begrotingsbehandeling een 
aparte notitie willen over de concrete effecten van 
bezuinigingen op GSB en ISV vanaf 2010? In feite levert dit 
vanaf 2010 een risico op van zeker 500.000 voor het 
beleidsveld Economische Zaken en voor beleidsveld 
Veiligheid nog meer. Dit betekent toch een tegenvaller van 
zeker 1 miljoen voor de meerjarenbegroting? Of is college 
voornemens deze taken die met deze gelden worden gedaan 
te stoppen? 

Het rijk beraadt zich nog over de wijze waarop het stedenbeleid na 
2009 vorm gaat krijgen. De behandeling van een voorstel daartoe van 
de minister van WWI is nog niet besproken in de ministerraad. 
Onbekend is wanneer dit wel gaat gebeuren. De mogelijkheid bestaat 
dat het op rijksniveau beschikbare budget vermindert, met name voor 
de onderdelen economie, veiligheid en fysiek. Onbekend is echter op 
welke wijze het (resterende) budget gaat worden ingezet en verdeeld 
en wat de gevolgen voor Haarlem zullen zijn. Wij verwachten 
daarover duidelijkheid te kunnen geven bij de kadernota 2009. 
Daartoe start in oktober een projectgroep met de inventarisatie van de 
mogelijkheden, kansen en bedreigingen. Ondertussen wordt in G27 
verband nadrukkelijk bij het rijk gepleit voor het beschikbaar houden 
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van de huidige budgetten, ook na 2009. 

165.  CDA 10 192 Na 2009 valt de jaarlijkse 2 miljoen uit reserve Vastgoed naar 
de alg, middelen weg. Zijn er al ideeën hoe dit op te vangen? 

Het besluit tot verkoop vloeit voort uit de taken en 
doelmatigheidsdiscussie (kadernota 2004). De effecten van deze 
maatregelen (dus ook de incidentele) zijn in de meerjarenraming 
verwerkt. Er  hoeft dus niets opgevangen te worden. 

166.  CU-SGP 
 

 
 

26 
en 
28 

Omzetting  
Budget in kapitaallasten 0,7 miljoen. 
Graag meer toelichting 

Bij een analyse van de begroting bleek dat naast de extra financiële 
middelen in de exploitatie ook veel geïnvesteerd was in achterstallig 
onderhoud. De lasten van investeringen worden geactiveerd en komen 
via de kapitaalslasten – gespreid – eveneens ten laste van de 
exploitatie.  
Deze samenloop betekent dat onbedoeld meer kosten voor 
achterstallig onderhoud worden gemaakt dan is afgesproken. Door de 
voorgestelde aanpassing van het budget wordt dit enigszins rechtgezet. 

167.  CU-SGP 
 

 
 

37 Eén projectadministratie. 
Komt er een procedure om de raad en de commissie 
Eens per kwartaal te informeren? 

In de tweede bestuursrapportage 2008 wordt een nieuwe bijlage 
“voortgang projecten” opgenomen. Deze bijlage zal in het vervolg in 
iedere bestuursrapportage verschijnen en is bedoeld om de raad (en 
commissie) naast de afzonderlijke kredietaanvragen te informeren 
over de voortgang van, in eerste instantie fysieke complexe (grote) 
projecten. 

168.  CU-SGP 
 

2 60 Inspectie OOV. 
Hoe worden processen verbeterd en wat kost het? 

De gemeentelijke deelprocessen in het kader van de crisisbeheersing 
worden nog dit jaar doorgelicht en verder lokaal en regionaal 
aangescherpt. Daarnaast wordt binnen bestaand budget uitvoering 
gegeven aan het Actieprogramma Fysieke Veiligheid dat onlangs door 
dit college is vastgesteld, als een van de actieprogramma’s bij de nota 
Integraal Veiligheidsbeleid 2008-2010.  
Voorts heeft de minister van BZK middelen ter beschikking gesteld 
ter verbetering van de gemeentelijke processen in de regio 
Kennemerland. 

169.  CU-SGP 
 

2 64 Nazorg ex-gedetineerden. 
Naast jeugdige veelplegers is ook aandacht nodig voor 
ouderen. Hoeveel middelen worden ingezet aan nazorg voor 
deze groep? 

Er zijn geen extra middelen van het Rijk ontvangen voor de nazorg 
aan ex-gedetineerden. Het wordt binnen de bestaande budgetten 
uitgevoerd, vanaf 1 januari a.s. ondergebracht in het Schakelstation. 

170.  CU-SGP 
 

3 36 Afrekening WMO graag meer toelichting. Zie het antwoord op vraag 231.      

171.  CU-SGP 
 

3 
 

75 
 

Per 1 jan. 2008 psychosociale grondslag uit AWBZ naar 
WMO 
Zal de gemeente deze ook inzetten voor gezinsopvoeding 

Over de besteding van de over te hevelen middelen moet nog 
besluitvorming plaatsvinden 
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e.d.. Hoeveel? 
 

172.  CU-SGP 
 

6 110 Wat doet Haarlem om Europese subsidies binnen te halen 
voor de economie? 

Haarlem heeft 2 EFRO-subsidie-aanvragen ingediend voor een 
Centrum voor Creatieve Industrie, een Centrum voor 
Ondernemerschap en ter verbetering van het Nieuwe Energie terrein. 
In april 2009 wordt vanuit Europa bekendgemaakt of de subsidie-
aanvraag wordt gehonoreerd. Ook heeft Haarlem overleg met de 
provincie en in de metropoolregio over Europese subsidies.  
Tenslotte wordt ook in brede zin (niet alleen economische subsidies) 
het systematisch verwerven van subsidies thans opgebouwd (zie 
antwoord vraag 160). 

173.  CU-SGP 
 

7 21 400.000 nieuw beleid specifiek voor de jeugd. 
Waarvoor wordt dit ingezet? 

Een voorstel ontvangt u binnenkort ter bespreking in de commissie 
Samenleving. 

174.  CU-SGP 
 

8 134 Welke verkeers- en parkeermaatregelen neemt de gemeente 
in de ring rondom de binnenstad? 

Onlangs heeft het college u een nota aangeboden inz. de toekomstige 
verkeerscirculatie rond de binnenstad. Op basis van een stadsgesprek 
daaromtrent en een uitgebreide bespreking van het stadsgesprek en 
deze nota in de commissie beheer zal het college over enkele maanden 
bij de raad terugkomen met enkele richtinggevende 
oplossingsrichtingen, gehoord de discussie in de commissie beheer. 

175.  CU-SGP 
 

8 135 Welke maatregelen worden genomen om het vrachtverkeer 
door de stad veiliger te maken? 

In regionaal verband is sprake van een voorkeursnetwerk voor 
vrachtverkeer, waarover tevens met de transportorganisaties is 
gesproken. Binnen Haarlem stimuleert het college het benutten van de 
hoofdwegenstructuur volgens het HVVP door het vrachtverkeer. 
Tevens zijn in het platform binnenstad gesprekken gestart over 
voorkeursroutes in de binnenstad voor vrachtverkeer. Wij wachten 
nog op de reacties vanuit het bedrijfsleven op onze voorstellen. 
Bij 5 kruispunten zijn onlangs dodehoekspiegels geplaatst. 

176.  CU-SGP 
 

9 144 Normniveau verharding komt na 2012 op niveau. 
Worden knelpunten bewaakt en 
Worden extra acties overwogen?  

Jaarlijks wordt over de voortgang van de stand van zaken 
gerapporteerd; via bestuursrapportage en jaarverslag. 

177.  CU-SGP 
 

9 144 Draagkracht herstel bruggen. 
Is het onderhoudsbudget voor alle bruggen nu voldoende? 

Op basis van kostenkengetallen is het onderhoudsbudget voldoende 
(vervanging en groot onderhoud). De spreiding en grootte van de 
projecten komt echter vaak niet overeen met het jaarlijkse toegekende 
budget, waardoor aparte investeringen aangevraagd worden. 

178.  CU-SGP 
 

9 155 Integraal Waterplan. 
Welke relatie is er met de plannen van de commissie 
Veerman? 

Het Rijk zal de voorstellen van de commissie Veerman vertalen en 
integreren in het Nationaal Waterplan dat eind volgend jaar wordt 
vastgesteld. Net Nationaal Waterplan wordt door de waterschappen 
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Welke maatregelen neemt Haarlem om aan te sluiten bij de 
plannen van de Delta- commissie? 

uitgewerkt tot regionale beheerplannen. Voor onze regio is dat het 
hoogheemraadschap van Rijnland. 
Het Integraal Waterplan Haarlem anticipeert al op klimaatverandering 
en stedelijke verdichting door in te zetten op het graven van extra 
waterberging, voor zover dat binnen Haarlem mogelijk is. Eind 2009 
wordt op basis van Rijnland’s nieuwe waterbeheerplan gekeken of het 
Integraal Waterplan Haarlem aanpassingen behoeft. 
Zie ook het volgende antwoord.      

179.  CU-SGP 
 

9 187 Wanneer vindt overdracht van onderhoud wateren plaats? 
Welke wateren blijft Haarlem onderhouden? 

De raamovereenkomst tussen Haarlem en Rijnland, waarin de 
overdracht van het onderhoud naar Rijnland wordt geregeld, komt 
deze maand (oktober) of volgende maand in de gemeenteraad. Het 
bestuur van Rijnland is al akkoord. Gaat de gemeenteraad ook 
akkoord dan wordt de overeenkomst dit jaar nog ondertekend en gaat 
het onderhoud van het stedelijk water gefaseerd vanaf 1 januari 2009 
naar Rijnland over. 
Het onderhoud van het oppervlaktewater buiten het stedelijk gebied 
blijft zoals het is. Dat wil zeggen dat Rijnland de hoofdwatergangen in 
het buitengebied onderhoudt en dat de kadastrale eigenaren de overige 
wateren in het buitengebied onderhouden. 

180.  D66 1 231 “...Leges inkomsten door toename dienstverlening -
400.000V..” 

Welke toename dienstverlening betreft dit? Is dat 
aantoonbaar door kortere afhandelingstijden et cetera? Waar 
en wanneer heeft de raad hiertoe besloten? 

Met “toename dienstverlening”  wordt bedoeld een toename in 
aantallen verstrekte legesproducten  (bv paspoorten, rijbewijzen) 
omdat er meer klanten zijn. Hierdoor zijn de inkomsten toegenomen. 
De term “toename dienstverlening”heeft derhalve niets te maken met 
serviceniveaus.   

181.  D66 2 36 “...Met betrekking tot de tariefstelling voor 2009 is het 
college voornemens om bij de belastingverordeningen 2009, 
in plaats van het nu gehanteerde uniforme tarief, een 
degressief tarief voor de bouwleges aan de raad voort te 
stellen in combinatie met een maximumbedrag. Overweging 
daarbij is dat de te verrichten gemeentelijke werkzaamheden 
niet evenredig toenemen met de bouwkosten...” 

Zal het college de aanbevelingen van de 
Rekenkamercommissie daarin betrekken? 

De aanbevelingen van de Rekenkamercommissie worden, waar 
mogelijk, meegenomen. Wij verwijzen in dat kader ook naar onze 
reactie op het betreffende rapport van de RKC, waaronder het laten 
uitvoeren van  extern onderzoek naar de doelmatigheid van 
bouwleges. 
Met de invoering van de WABO worden mogelijk ook landelijke 
richtlijnen voor legesheffing vastgesteld. 

182.  D66 2 36 -vervolg vorige vraag- Wij verwijzen naar ons antwoord op het rapport van de RKC. 
Daarin geven wij aan dat m.b.v. benchmarks en audits de efficiency 
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Soms worden kleine bouwaanvragen met buitenproportionele 
aandacht afgehandeld. Is het mogelijk dat het college eens 
kijkt naar een doelmatiger inzet van de afhandelende 
capaciteit, een en ander ook conform de aanbevelingen van 
de Rekenkamercommissie? 

van de organisatie wordt doorgelicht. 

183.  D66 3  Waarom bereiken ons berichten dat Haarlem de oude 
koploperpositie op gebied van integraal beleid huiselijk 
geweld in rap tempo aan het verliezen is? 

Wij kennen noch de inhoud noch de bron van de berichten waaraan u 
refereert. Belangrijker, wij zien ook geen aanleiding voor berichten 
met een dergelijke strekking. Haarlem treft in hoog tempo 
voorbereidingen om het beleid rondom huiselijk geweld te 
intensiveren. Dit doen wij in regionaal verband. (Zie hiervoor ook de 
startnotitie huiselijk geweld, die inmiddels in de cie Samenleving is 
behandeld). 
Voor intensivering komen extra rijksmiddelen beschikbaar per 2009. 

184.  D66 3 
10 

36 “...Op basis van deze informatie kan geconcludeerd worden 
dat de kosten van de feitelijk geleverde zorg ruim € 1,5 
miljoen lager zijn dan bij de opstelling van de jaarrekening 
2007 werd geraamd. Op dit moment wordt onderzoek gedaan 
naar de onderbouwing van de facturatie door de 
zorgaanbieders en naar een verklaring voor hierboven 
genoemde verschil...” 

Samen met de vergeten rentebaten (blz 11) van 1,9 mio (niet 
duidelijk of dat structureel dan wel incidenteel is) wordt dat 
dan 3,4 mio euro dat aan het budgetrecht van de raad is 
onttrokken, weliswaar zonder enige opzet, maar toch. Wat 
D66 zorgen baart, is dat er nog steeds onvoldoende control 
lijkt te zijn op veel van de portefeuilleonderdelen vallend 
onder wethouder Van der Molen. Zie ook blz 217, laatste 
alinea. Kan het college deze zorg wegnemen? 

De Wmo, als nieuwe gemeentelijke taak per 1 januari 2007, is een 
taak van zeer complexe aard, die zowel op landelijk als gemeentelijk 
niveau vele problemen kent. Ten aanzien van het dossier Wmo 
Huishoudelijke Hulp, is de raad de afgelopen periode regelmatig 
geïnformeerd over de stand van zaken op onderdelen, knelpunten en 
financiële risico’s. Ook de risico’s rond de gehanteerde ramingen in 
2007 door het ontbreken van adequate informatie vanuit de 
zorgaanbieders zijn gemeld.  
 
Bij de jaarrekening 2007 is de accountant in haar rapport van 
bevindingen uitgebreid ingegaan op de stand van zaken van de 
uitvoering op de Wmo voorzieningen. Ook is de accountant ingegaan 
op de gehanteerde ramingswijze in 2007. De accountant was van 
mening dat de verplichting uit hoofde van de huis houdelijke hulp op 
een zorgvuldige en meest redelijke wijze waren ingeschat. De 
accountant was ook de mening toegedaan dat de opzet, werking en 
controle en de werking van de processen  rondom de Wmo met 
inachtneming van de complexiteit, kwalitatief goed en professioneel 
zijn aangepakt. 

185.  D66 3 36 “...Op basis van deze informatie kan geconcludeerd worden 
dat de kosten van de feitelijk geleverde zorg ruim € 1,5 
miljoen lager zijn dan bij de opstelling van de jaarrekening 
2007 werd geraamd. Op dit moment wordt onderzoek gedaan 

Zie het antwoord op vraag 231.      
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naar de onderbouwing van de facturatie door de 
zorgaanbieders en naar een verklaring voor hierboven 
genoemde verschil...” 

Dit kán betekenen dat ofwel veel hulpvragers ten onrechte 
geen hulp hebben gekregen. Of sluit het college dit als 
mogelijkheid uit? 

186.  D66 3 36 Op welke datum kwamen de zorgaanbieders met informatie 
over geleverde zorg en kosten? 

Zie vraag 32. 
 
 

187.  D66 3 36 Kunt u aangeven of op onderdelen van  WMO beleid het lang 
veronderstelde tekort van 1,25 mlj. van invloed is geweest? 
Heeft het bijv. meegespeeld bij indicatie 
woningaanpassingen? 

Wmo is een openeinderegeling. Dit houdt in dat iedere Haarlemmer 
die zich meldt en wordt geïndiceerd voor een bepaalde voorziening 
overeenkomstig de regelgeving, ook recht heeft op deze voorziening. 
Het heeft dus geen enkele rol gespeeld bij de indicatiestelling voor 
woningaanpassingen 

188.  D66 3 36 Het realisatiepercentage 2007 bleef steken op 50%, nu blijkt 
dat de WMO tegen verwachting in, een onderbesteding heeft 
gerealiseerd van 1,25 mlj. : heeft dit nog betekenis voor het 
uiteindelijke realisatiepercentage van 2007? Hoe hoog is dit 
nu? 

Zie vraag 231. 

189.  D66 3 36 WMO: in 2009 zou correctie plaatsvinden van 460.000 euro 
apparaatskosten, dit bedrag werd niet betaald uit WMO 
middelen vanwege budgettaire problemen. Nu die er niet zijn 
heeft de correctie inmiddels plaatsgevonden? 

Ja, zie het overzicht op pagina 218 “formatie programmateam Wmo 
7,68 fte (reorganisatie besluit 2007). 

190.  D66 3 71 Waar zijn de 9 prestatievelden gebleven om ons inzicht te 
verschaffen  in de beleidsterreinen van de WMO? 

In de beleidsnota “Ontmoeten, verbinden en meedoen” wordt op 
pagina 44 een relatie gelegd tussen de geplande activiteiten en de 9 
prestatievelden van de Wmo. 

191.  D66 3 73 Waarom wordt er als het over jeugd en overgewicht gaat met 
oude cijfers gewerkt? Heeft de GGD/ HDK  zijn statistieken 
niet op orde? 

Voor deze tabel baseren wij ons op het Emovo onderzoek 
(elektronische monitoring en voorlichting) dat wordt uitgevoerd door 
de GGD. Dit onderzoek vindt eens per 4 jaar plaats. Wijzigingen zijn 
pas zichtbaar op basis van nieuw onderzoek dat respectievelijk in 
2009 wordt uitgevoerd en waarvan de resultaten in 2010 beschikbaar 
worden gesteld. 

192.  D66 3 74 Sinds wanneer geeft Zorgbalans voorlichting alcohol en 
drugs? Zijn ook niet in staatje opgenomen. 

Zorgbalans is per abuis in dit lijstje genoemd en hoort er niet in thuis  

193.  D66 3 77 Toename huiselijk geweld; aantal meldingen fors gestegen: 
waarom is het zo moeilijk om met exacte cijfers te komen? 

Wij baseren ons op de reguliere rapportages van het Meldpunt dat is 
ondergebracht bij Kontext. Hierin staan uiteraard wel exacte cijfers. 



VRAGEN EN ANTWOORDEN NAAR AANLEIDING VAN DE PROGRAMMABEGROTING 2009-2013 

 42 

Nr. Fractie Prg. Blz. Vraag Antwoord 
 

Ook prestatie indicator verschaft geen helderheid. De rapportage voor 2007 was op het moment van opstellen van de 
programmabegroting nog niet beschikbaar en in de tabel is de raming 
voorlopig aangehouden. Over de recent ontvangen exacte cijfers bent 
u geinformeerd middels de nota “Startnotitie Huiselijk Geweld in de 
Veiligheidsregio Kennemerland 2008-2011”. 

194.  D66 3 78 N.a.v. prestatie indicator constateert D66 een behoorlijke 
daling van het aantal  prestaties. Waar ligt dat aan? 

Zie het antwoord op de vragen 43 en 44.      

195.  D66 3 78 Wat behelst die ondersteuning aan mantelzorgers? Zijn 
verwijzingen naar het Alzheimercafé hier ook een onderdeel 
van? 

De ondersteuning bestaat onder andere uit het verstrekken van 
informatie en advies, de inzet van een mantelzorgmakelaar, 
lotgenotencontact, cursussen en belangenbehartiging. Verwijzingen 
naar het Alzheimercafé zijn hier ook onderdeel van. 

196.  D66 3 110 Uitbreiding winkelcentra: verhindert dit beleid niet de 
vestiging vd buurtwinkel, gewenst in kader van de WMO? 

De gemeente streeft juist naar een evenwichtig beleid om het 
voorzieningenniveau in de wijken te behouden. In het 1e kwartaal van 
2009 wordt de herijking van de detailhandelsnota gepresenteerd, 
waarin dit wordt meegenomen. 

197.  D66 3 218 Jaarlijks terugkerende lasten samenhangend met het 
Programmabureau bedragen meer dan 2,6 mio euro. Staat dat 
(bv gemeentelijke benchmark) in verhouding tot de totaal 22 
miljoen aan ‘zorgproducten’? 

Op dit moment bedraagt het budget voor de zorgproducten Wmo 
voorzieningen circa 23 mln. en de structurele formatie voor de 
levering van deze voorzieningen circa 1,7 mln (exclusief beleid 0,3 
mln.). Dit is minder dan 10% van het totale budget aan Wmo 
voorzieningen. Voor de totale gemeentelijke begroting bedraagt dit 
verhoudingsgetal circa 16%. 
 
Het inzicht in de benodigde structurele formatie voor de levering van 
Wmo voorzieningen wordt momenteel nog steeds verstoord door de 
uitvoeringsproblemen die spelen bij de Wmo huishoudelijke hulp. 
Voor de uitvoeringsorganisatie Wmo zal in 2009 een apart 
raadsvoorstel worden voorbereid ten behoeve van de 
uitvoeringsorganisatie Wmo.  

198.  D66 4 27 “...De exploitatie van de gemeentelijke zwembaden staat al 
enige jaren onder druk, met name als gevolg van hogere 
energiekosten, achterblijvende bezoekersaantallen en 
gestegen onderhoudskosten..” 

Energiekosten worden niet beïnvloed door het aantal 
bezoekers van de zwembaden, met andere woorden, hoe meer 
bezoekers, hoe meer baten. Al eerder heeft D66 er op 
gewezen dat de omgeving van het Boerhaavebad desolaat 

De Haarlemse zwembaden trekken jaarlijks ca. 500.000 bezoekers, 
verdeeld over recreanten, doelgroepen/instructie, schoolzwemmen en 
verenigingszwemmen. Naar zwembad uitgesplitst (cijfers 2007): 
Boerhaavebad 236.200, De Planeet 224.450 en De Houtvaart 38.250. 
Het intensieve gebruik van De Planeet door het onderwijs en 
verenigingen stelt grenzen aan het recreatief gebruik van dit bad. In 
het kader van het onderbrengen van de zwembaden bij SRO 
Kennemerland zullen de kosten van onderhoud en energiekosten 
worden meegenomen. 
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aandoet. Nodigt niet uit om daar vaak te zwemmen Bouwput 
of niet, hier is echt meer van te maken.  Heeft het college de 
indruk dat de zwembaden volledig benut worden? 

199.  D66 4 27 -vervolg vorige vraag - 

D66 heeft zich altijd verzet tegen het ijsbaantje in de 
Houtvaart. Vanwege de buitenproportionele investering, maar 
meer nog, vanwege de aanslag op het milieu. Kan het college 
specificeren, wat de lasten samenhangend met het ijsbaantje 
zijn, verdeeld in investeringslasten en energielasten? 

Bij de renovatie van zwembad De Houtvaart is gekozen voor een 
innovatieve en energiebesparende technische installatie.  Deze 
installatie maakt omgekeerd gebruik i.c. koelen in de winter mogelijk.   
De exploitatie van de ijsbaan, uitsluitend opengesteld gedurende de 
kerstvakanties is voor rekening en risico van de SSH en dient gezien 
te worden als experiment om een zo gunstig  mogelijk 
exploitatieresultaat te realiseren en de investering in De Houtvaart  

200.  D66 4 27 -vervolg vorige vraag – 

Kan het college precieze opgave doen hoeveel dagen sinds de 
ingebruikname het ijsbaantje door ijsliefhebbers gebruikt kon 
worden, hoeveel bezoekers hier gebruik van hebben gemaakt 
en wat de kosten per bezoeker vervolgens bedroegen, 
gangbare rekenmethodes gebruikend? 

optimaal te benutten ,zowel vanuit financieel als maatschappelijk 
oogpunt.  
In 2007 was het ijsbaantje van 21 tot en met 27 december geopend, 
daarna was er een technische storing.  
Opbrengsten in deze periode waren;  schaatsverhuur   423,60, entree 
496,00, pacht horeca 111,25; totaal 1030,85  (248 bezoekers) 
Kosten; energie kosten (meter) 1100,-, personeelskosten 583,- totale 
kosten 1683,-  Een verlies van 652,15, geheel voor rekening van de 
SSH. 

201.  D66 4 62 Wanneer gaan wij eens werken met actuele cijfers over 
jeugd, veiligheid, incidenten op scholen etc.? Als 
bronvermelding wordt Cinop onderzoek uit 2001 genoemd:  
Waar staat dit voor? 

Cinop is de naam van het bureau dat in 2001 de nulmeting heeft 
gedaan. Inmiddels wordt door de afdeling Onderzoek en Statistiek van 
de gemeente Haarlem een nieuwe meting voorbereid. 

202.  D66 4 63 Waar is die zekerheid op gebaseerd dat jeugdoverlast niet als 
zodanig is gestegen? 

Dit is niet wat bedoelde voetnoot beoogt te zeggen. Of de 
jeugdoverlast niet is gestegen kan pas met zekerheid worden gesteld 
nadat dit in 2009 is gemeten.  

203.  D66 4 86 Volgens opgave zaten 30 leerlingen in 2007 een schakelklas 
wij streven naar 99: staan er ook kinderen op een wachtlijst? 

Wordt er naast de schakelklassen ook NT2 onderwijs in ander 
verband gegeven? Zo ja, om hoeveel leerlingen gaat het? Zijn 
hier ook wachtlijsten? Hoe is het gesteld met de doorstroming 
naar het regulier onderwijs, kan dat bijv. halverwege het 
schooljaar plaatsvinden? 

Een schakelklas is bedoeld voor het primair onderwijs, en in de 
overgangsfase van primair naar voortgezet onderwijs. Een leerling 
dient een volledig schooljaar aan een schakelklas deel te nemen om 
meegeteld te kunnen worden tbv de prestatie-afpraak GSB (99 
leerlingen). Momenteel hebben 40 leerlingen in een schakelklas 
onderwijs gevolgd op de Opvangklas voor Neveninstomers en de 
Ta(a)lentklas. Hiernaast zijn in dit huidige schooljaar nog eens vijf 
schakelklassen op basisscholen gestart met 10 a 15 leerlingen per klas. 
Er staan geen kinderen in dit verband op de wachtlijst  in het 
basisonderwijs. Er wordt geen NT-2 onderwijs in een andere 
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georganiseerd verband gegeven aan kinderen in de leeftijds-categorie 
4-12 jaar, anders dan op de reguliere basisschool. 

204.  D66 4 87 In 2008 zouden 375 kleuters Vroegschoolse educatie krijgen 
(was 225 in ’07) Uit jaarverslag OPOH blijkt dat in 2007 
minder dan de helft vh begrootte budget voor dit doel  is 
besteed. Zijn gepresenteerde getallen wel realistisch? 

De gepresenteerde getallen betreffen een stedelijk te bereiken aantal. 
Het aantal te bereiken kleuters dat een VVE-programma krijgt 
aangeboden, betreft niet alleen OPOH maar ook alle kleuters vallend 
onder andere schoolbesturen. 

205.  D66 4 109 Waarom ontbreekt hier goed onderwijs/scholen  als 
belangrijke factor voor het vestigingsklimaat? 

Goed onderwijs en scholen zijn een belangrijke factor voor het 
vestigingsklimaat. In alle uitingen van economisch beleid wordt dit 
aangeprezen (bijvoorbeeld Economisch Profiel Haarlem). 

206.  D66 5 101 “...Regelgeving woonruimte verdeling. Regelgeving 
woonruimteverdeling optimaliseren. Zo hebben corporaties 
de vrijheid om tot maximaal 30% buiten de woonservice zelf 
toe te wijzen. Hierdoor kan maatwerk worden geboden ten 
behoeve van de verlangde doorstroming...” 

Hoewel doorstromingsbeleid op landelijke niveau zeker 
werkt hoeft dat niet per se voor een zeer gewilde woonstad 
als Haarlem te gelden. Toch wordt de slogan “doorstroming” 
voor elk woningbouwplan (oa Boragepad) gehanteerd. Welk 
percentage van elke nieuw te bouwen woning komt ten goede 
aan Haarlemse doorstromers en is het juist dat het resterende 
percentage dan van buiten Haarlem afkomstig zijn, en zo de 
doorstroming op Haarlems niveau juist belemmeren? 

De druk op de Haarlemse woningmarkt is juist door onvoldoende 
doorstroming zo hoog. Het is nodig om goede alternatieven te bieden 
aan mensen die meer willen en kunnen betalen. In het verleden heeft 
ons bureau Onderzoek & Statistiek diverse doorstromingsonderzoeken 
uitgevoerd. Hieruit bleek steeds dat ‘strategisch bouwen’ effect heeft. 
Elke nieuw gebouwde woning van de onderzochte projecten bracht 
meerdere verhuisbewegingen op gang. Het kan echter niet voorkomen 
worden dat mensen van elders zich in Haarlem vestigen. 

207.  D66 5 102 -vervolg vorige vraag- 

Kan het college de corporaties om deze informatie vragen en 
een analyse daarvan met betrekking tot doorstroming begin 
2009 aan de raad overleggen? 

In het verleden heeft ons bureau Onderzoek & Statistiek diverse 
doorstromingsonderzoeken uitgevoerd. Hieruit bleek steeds dat 
‘strategisch bouwen’ inderdaad effect heeft. Elke nieuw gebouwde 
woning van de onderzochte projecten bracht meerdere 
verhuisbewegingen op gang. Overwogen kan worden opnieuw bij 
enkele gerealiseerde woningbouwprojecten een dergelijk onderzoek te 
doen. 

208.  D66 5 105 Geen discussie meer bij verkoopbeslissingen objecten over al 
dan niet strategische waarde.  Inzichten kunnen toch 
veranderen? 

In het 4e kwartaal wordt een nota over het onderscheid 
strategisch/niet-strategisch bezit naar de raad gezonden. 

209.  D66 5 105 De bestuurlijk verankerde integrale lijst van strategisch- en 
niet-strategisch bezit. Betekent dit dat vanaf nu alle 
bezittingen  worden opgenomen in het Meerjaren Perspectief 
Grondexploitaties Vastgoed? Dus ook ontwikkelingen rond 

Het MPG heeft momenteel nog een andere invalshoek (betreffen 
grondexploitaties), maar over de verbetering van de informatiewaarde 
van het MPG, als onderdeel van het project verbetering 
informatiewaarde begroting, wordt in de komende maanden apart 
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sportvelden en scholen? gesproken met (een delegatie van) de raad. 
210.  D66 5 106 “...De gemeente brengt grond en opstallen in en krijgt 

daarvoor van de ING een vergoeding. Verder draagt de 
gemeente niet bij aan de verbonden partij. De kosten van de 
(gemeentelijke) planontwikkeling worden gedekt vanuit de 
GEM. De daadwerkelijke ontwikkeling van het vastgoed 
gebeurt door de als ontwikkelaar optredende ING. Daarin 
heeft de gemeente geen rol....” 

Kan de internationale kredietcrisis voor Haarlem nog 
nadelige gevolgen hebben, als het gaat om 1-geraamde 
inkomsten grondexploitatie, 2-de realisatie van het stadion 
Zuiderpolder, en 3-de hierboven omschreven GEM? Worden 
deze risico’s in kaart gebracht? 

Zie het antwoord op vraag 287. 

211.  D66 5 112 " ..faciliteren van functiewijziging van incourante 
kantoorruimte in bedrijfsverzamelgebouwen voor starters..." 

Wat is de richtlijn voor de overige incourante kantoren of kan 
alle incourante kantoorruimte getransformeerd worden naar 
bedrijfsverzamelgebouw? Is vernieuwbouw (opknappen en 
aanpassen aan de huidige eisen) in overweging? 

Vernieuwbouw heeft de voorkeur, zodat de kantoren voldoen aan de 
hedendaagse eisen van bedrijven en werknemers.Tijdelijke 
kantoorruimte wordt, zo mogelijk, succesvol benut voor 
bedrijfsverzamelgebouwen 

212.  D66 5 112 Wel kantorenaanbod bij Mariastichting, maar waar zijn de 
winkels? Gaan we aan de zuidkant van de stad allemaal naar 
Heemstede? 

De Mariastichting is gunstig gelegen in de buurt van veel 
voorzieningen, vlakbij de binnenstad (Grote en Kleine Houtstraat), 
Schalkwijk en Slachthuisbuurt. 

213.  D66 5 213 “...Voorziening Fietsznfabriek (boekwaarde groter dan 
marktwaarde) 800.000...” 

D66 meende dat het complex inclusief de percelen 
Houtmarkt inmiddels verkocht waren. Wat is de stand van 
zaken en hoe is het mogelijk dat de Fietznfabriek voor 
800.000 euro te duur gekocht is? 

Zie het antwoord op vraag 82.      
Het pand is overigens destijds niet te duur gekocht. De verwachting 
was echter dat het sneller zou worden herontwikkeld/verkocht.  Dit is 
om allerlei redenen niet het geval gebleken (bestemmingsplan, uitstel 
i.v.m. huisvesten Voedselbank, marktomstandigheden) waardoor er 
onvoorziene rentelasten zijn ontstaan, waardoor de boekwaarde is 
opgelopen. Conform de BBVregels dient deze boekwaarde te worden 
afgewaardeerd tot de thans geraamde marktwaarde (op te nemen als 
voorziening). 

214.  D66 5 213 1 miljoen euro voordeel aan lagere onrendabele toppen. Daar 
is eerder over gerapporteerd. Wat was ook al weer de 
achterliggende gedachte, en rekenen we ons zo niet rijk? 

De rij over onrendabele toppen betreft kosten die in mindering worden 
gebracht op de reserve Vastgoed, in verband met door de raad 
geaccordeerde niet-dekkende ontwikkelingen/ opstalexploitaties. Deze 
kosten (geen opbrengsten!) lopen in de tijd af door bijvoorbeeld 
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afstoot van onrendabele panden of afschrijving. 

215.  D66 6 117 Citymarketing 

De doelstellingen ademen uit dat er vanuit de city-marketing 
gedachte groot belang wordt gehecht aan een goed aanbod 
van evenementen. Is dit dan ook het leidende uitgangspunt 
voor de citymarketingorganisatie? 

Naast de promotie van evenementen kunnen we ook 
imagocampagnes verwachten voor de stad Haarlem in het 
algemeen? Zo ja, wat verwacht de gemeente daar extra van 
naast een goede promotie van het evenementenaanbod? 

Het aanbod en de promotie  van evenementen is één van de diensten 
van de nieuwe Citymarketing-organisatie. In januari 2009 zal de 
nieuwe organisatie een Marketingplan presenteren. 

216.  D66 6 119 modernisering museumcafe. 
 
Duidelijk is hier dat er nog een raadsbesluit moet volgen, 
maar waarom staat de maatregel niet (kort) toegelicht bij de 
paragraaf "wat gaan we ervoor doen in 2009" ? Welk 
museumcafe gaat het om? 

Het betreft hier de modernisering van het museumcafé van het Frans 
Hals Museum. Deze investering wordt in 2009 aan de raad 
voorgelegd. 
 

217.  D66 8 
9 
10 

28 “...Het inlopen van het achterstallig onderhoud is één van de 
speerpunten van ons coalitieakkoord. In het coalitieakkoord 
is daarom een jaarlijkse raming voor achterstallig onderhoud 
opgenomen van € 0,7 miljoen in 2007, oplopend tot 2,8 
miljoen in 2010. Naast deze impuls zijn gedurende de 
coalitieperiode in het Investeringsplan ook investeringen 
opgenomen voor het achterstallig onderhoud. De 
kapitaallasten van deze investeringen bedragen in 2009 ruim 
€ 0,8 miljoen oplopend tot ruim € 4 miljoen in 2014 (en 
lopen daarna nog een groot aantal jaren door).Voor sport 
hebben wij eerder budget uit de begroting omgezet in 
kapitaallasten voor deze investeringen in achterstallig 
onderhoud. Voor het achterstallig onderhoud in de openbare 
buitenruimte hebben wij dat nog niet gedaan. Daardoor is 
impliciet een veelvoud van het financiële ambitieniveau zoals 
genoemd in het coalitieakkoord beschikbaar gekomen voor 
achterstallig onderhoud. Dit is een goede zaak voor het 
realiseren van onze doelstelling om het achterstallig 
onderhoud in te lopen. Echter, om de financiële ambitie meer 
in de pas te  laten lopen met het coalitieakkoord, en om 

Bij een analyse van de begroting bleek dat naast de extra financiële 
middelen in de exploitatie ook veel geïnvesteerd was in achterstallig 
onderhoud. De lasten van investeringen worden geactiveerd en komen 
via de kapitaalslasten – gespreid – eveneens ten laste van de 
exploitatie.  
Deze samenloop betekent dat onbedoeld meer kosten voor 
achterstallig onderhoud worden gemaakt dan is afgesproken. Door de 
voorgestelde aanpassing van het budget wordt dit enigszins rechtgezet. 
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alleen die budgetten in de begroting op te nemen die ook 
daadwerkelijk kunnen worden uitgegeven in enig jaar, wordt 
voorgesteld om één tranche van € 0,7 miljoen uit het 
coalitieakkoord om te zetten als dekking van de 
kapitaallasten van de in het Investeringsplan opgenomen 
investeringen in achterstallig onderhoud....” 

D66 begrijpt, ook na voorleggen van deze passage aan een  
terzake deskundige, helemaal niets van deze financiële 
hokus-pokus, behalve dat het lastiger wordt om het college 
straks te kunnen controleren op realisatie van misschien wel 
het belangrijkste Speerpunt uit het coalit ieprogramma. 

Wordt hier feitelijk bedoeld dat de ambtelijke capaciteit om 
het door de raad ter beschikking gestelde budget om te zetten 
in uitvoerbaar beleid te beperkt is, dat onderbesteding 
derhalve dreigt en dat bij voorbaat de handdoek in de ring 
wordt gegooid en 0,7 mio euro naar de reserve gaat? 

Moeten de handen gewoon niet uit de mouwen? 
218.  D66 8 31 Nicolaasbrug ~ 0,3 mio stelpost cf verzamelamendement 

Door de gedeputeerde NH is afstand genomen van het 
ambtelijk schrijven waarin subsidiëring van de Nicolaasbrug 
door de provincie NH was uitgesloten. Wat is nu de juiste 
stand van zaken? 

Recent hebben wij van de gedeputeerde mogen vernemen dat de 
Nicolaasbrug niet verder is uitgesloten van een mogelijke subsidie in 
het kader van de Fietsimpuls. Reden voor ons college om met de 
provincie verder te spreken over mogelijke oplossingen. 

219.  D66 9 29 Haarlem klimaat neutraal: 

“...De resterende € 75.000 wordt vanaf 2010 gedekt uit het 
budget voor nieuw beleid...” 

Dat is welgeteld een extra bijdrage van twee eurokwartjes per 
jaar per inwoner. Staat dit bedrag in verhouding tot de zorg 
van het college om het bereiken van de doelstelling Haarlem 
klimaat Neutraal? Of weerspiegelt dit de vaak verkondigde 
mening van het college, dat de zorg voor in milieu een zaak 
voor het Rijk is, dat weer vindt dat het een Europese 
aangelegenheid is, die weer vindt dat het alleen op globaal 
niveau kan worden opgelost? 

Inmiddels is op 9 oktober 2008 gekozen voor de variant met het 
hoogste ambitieniveau, waarbij de raad vanaf 2010 het budget nieuw 
beleid zal aanwenden voor de gedeeltelijke dekking. 
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220.  D66 9 144 Hierna volgende vragen worden niet beantwoord uit de 
informatie blz 185-188. 

Eén van onze hamvragen met betrekking tot het 
voorgenomen programma betreft het 1-wegwerken van het 
achterstallig onderhoud respectievelijk 2-op normniveau 
brengen van het regulier onderhoud aan kapitaalgoederen ~ 
bruggen, kades, verharding, riool etc. 

In de periode 2002-2006 is de gemeenteraad ervan 
doordrongen geraakt dat dit prioriteit nummer 1 is. Temeer 
daar het reservoir aan achterstallig onderhoud, in geld 
uitgedrukt, de vervelende eigenschap heeft sterk groter te 
worden ten gevolge van stijgende bouwkosten en rap 
voortschrijdend verder verval. 

Vandaar dat  de keuze voor het college, om gaande deze 
periode meer en meer de nadruk te leggen op het verbeteren 
van de weerstandsreserve  (ie verlagen van de rentelasten), 
hoe begrijpelijk ook, niet voor de hand ligt.  De besparing op 
rentelasten bedraagt immers aanzienlijk minder dan de kosten 
van het verzakken van de spreekwoordelijke kademuur, 
indien niet tijdig tot onderhoud wordt besloten. 

Vraag: 

Kan het college uitleggen, waarom het zo prat gaat op het 
verbeteren van de reservepositie, terwijl de positie 
achterstallig onderhoud (blz 144)  slechts met 1,3 mio 
verminderd is, van de naar schatting 100-140 mio aan totaal 
achterstallig onderhoud? 

De genoemde vermindering achterstallig onderhoud programma 9 
(excl. riolering) geldt voor het jaar 2007. De verwachte vermindering 
tot eind 2009 bedraagt € 16.8 mln. 

221.  D66 9 144 -vervolg vorige vraag - 

Achterstallig onderhoud, afhankelijk van de mate waarin, 
neemt voortschrijdend toe tot op het niveau dat totale 
vervanging noodzakelijk is. Tenzij er meer wordt 
weggewerkt dan er jaarlijks bijkomt, is het ‘dweilen met de 
kraan open’. Betreft de op blz 144 vermelde vermindering 
van 1,3 mio een per saldo vermindering, of betreft het hier 

Het betreft een saldo vermindering. 
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1,3 mio aan bestede middelen? 
222.  D66 9 149 -vervolg vorige vraag – 

Kan het college aangeven , hoeveel het totaal aan 
achterstallig onderhoud bedroeg op datum 01-01-2006, 
respectievelijk de beoogde stand op datum 01-01-2010? 

De totale onderhoudsachterstand in programma 9 (excl. r iolering) 
bedraagt per 01-01-2006 € 83.7 mln en de verwachting is dat per 1-1-
2010 de onderhoudsachterstand € 66.9 mln bedraagt. 

223.  D66 9 149 -vervolg vorige vraag – 

“...Inlopen achterstallig onderhoud. ...Het inlopen van 
achterstallig onderhoud is in 2008 goed op gang gekomen en 
zal zijn vervolg in 2009 en verder jaren krijgen. Het streven 
is erop gericht het achterstallig onderhoud bij groen en 
spelen in 2009 voor 50% ingelopen te hebben. Bij de overige 
beheersonderdelen bedraagt dit dan ca. 20%...” 

De voorraad achterstallig onderhoud bedroeg oorspronkelijk 
ca 100 mio. Ten gevolge van verder verval en de 
bouwkostenstijging zal dit bedrag na 2 jaar inmiddels met ca 
15 miljoen verhoogd  (15%) moeten worden. Zie voor deze 
aanname de vele rapporten met betrekking tot deze 
problematiek. Het college stelt dat per saldo de hoeveelheid 
met 20% zal zijn afgenomen. Bedoelt het college hier 20% 
van het totaal zoals per 01-01-2006 aangenomen, of 20% van 
het totaal zoals geraamd (inclusief correctie 
bouwkostenstijging etc) per 01-01-2009? 

Bedoeld wordt 20% van het totaal zoals geraamd in 2007 waarbij geen 
rekening is gehouden  met een eventuele bouwkostenstijging van 15% 
(2008+2009) maar met een verhoging van 2% in 2008 en 3% in 2009. 

224.  D66 9 160 -vervolg vorige vraag – 

“...Verder is afgesproken dat een positief rekeningsresultaat 
boven de door de raad gewenste reserve opbouw wordt 
verdeeld over 50% extra opbouw algemene reserve en 50% 
extra inloop achterstallig onderhoud....” 

Indien dit rekeningresultaat, zoals over 2006 respectievelijk 
2007 het geval, het gevolg is van onderbesteding van door de 
raad voor wegwerken achterstallig onderhoud bestemde 
middelen, zal (de helft van de helft van de helft etc) er relatief 
meer dan bedoeld naar opbouw algemene reserve gaan, en 
minder naar inloop achterstallig onderhoud. 

In 2007  bedroeg het totaal aan niet gerealiseerde investeringen voor 
programma 9 (excl. riolering) € 4,5 mln. 50% hiervan bedraagt € 2,25 
mln. Voor 2008 is de prognose dat voor dit deel 1,5 mln aan 
investeringen niet wordt besteed hetgeen inhoud dat 0,75 mln naar de 
algemene reserves zal gaan. Voor 2009 is nog geen inschatting te 
maken en wordt er vooralsnog van uitgegaan dat wij 100% investeren. 
Dan komt het totaal dat naar de reserves gaat op € 3 mln. 
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Kan het college een prognosejaarrekening 2009 maken, 
hoeveel miljoen in de jaren 2006-2009 naar de reserves zijn 
gegaan, en hoeveel naar inloop achterstallig onderhoud? 

225.  D66 10 28 “...Dit is het saldo van diverse kleinere positieve en negatieve 
mutaties. In 2009 betreft het voornamelijk aanpassingen aan 
loon- en prijsstijgingen....” 

Het gaat hier om één miljoen euro. D66 vindt dat een fors 
bedrag, temeer daar het een nadeel betreft.  Heeft dit te 
maken met de extra stijging van 1,25% en kunt u dit bedrag 
nader specificeren? 

De mutatie staat los van de 1,25% extra inflatie. De € 1 miljoen houdt 
verband met tal van loon en prijsmutaties binnen de circa 7.000 
verschillende soorten inkomsten en uitgaven die de begroting bevat. 
Voor een uitgebreide analyse verwijzen wij u naar de bijlage vanaf 
pagina 227.  
€ 1 miljoen betreft overigens 0,2 % van de omzet van de gemeente 
Haarlem. 

226.  D66 10 25 -vervolg vorige vraag – 
 
“...Het financiële beeld van de meicirculaire sluit aan bij 
onze eerdere verwachtingen ten tijde van de kadernota 2008. 
Dat komt er op neer dat enerzijds sprake is van een hoger 
accres en anderzijds van een hogere loon- en prijsstijging 
voor 2009. Deze ontwikkelingen dekken elkaar voor 2009 
af...” 

Dit lijk in tegenspraak te zijn met de nadelige 1 miljoen aan 
“kleine mutaties” van blz 28. Waar vinden we het hoger 
accres terug in de begroting? 

De hogere algemene uitkering en belastinginkomsten dekken 
inderdaad de hogere loon en prijsstijgingen. De € 1 miljoen (0,2 % 
van de omzet van de gemeente Haarlem) staat daar los van, want is 
een samenstel van een groot aantal mutaties. Voor een uitgebreide 
analyse verwijzen wij u naar de bijlage vanaf pagina 227. 
 
De hogere algemene uitkering vindt u in de analyse op pagina 247 van 
de begroting (€ 8.972.000 voordelig).  
 
 

227.  D66 10 28 “...zijn in de raming van de begroting 2008 wél de 
rentelasten opgenomen van leningen aan woningcorporaties, 
maar de rentebaten die daar tegenover staan per abuis niet. 
Het gaat hier om een bedrag van € 1,9 miljoen...” 

Wordt hier niet bedoeld de kadernota 2008 respectievelijk 
raming begroting 2009? Hoewel dit natuurlijk een 
“vergissing in ons voordeel” is, zijn er tijdens  de 
behandeling van de kadernota 2008 moties (doorgaans van de 
oppositie) niet aangenomen, vaak met argument dat in de 
dekking niet voorzien was. Ten onrechte blijkt nu. Op deze 
wijze wordt een aanzienlijk beschikbaar bedrag aan het 
budgetrecht van de raad onttrokken, ook al is er sprake van 
een vergissing.  Is  het college voornemens het vaak 

In 2007 heeft een proces van uniformering plaatsgevonden waarbij 
alle sectorale begrotingen zijn samengevoegd. In de tweede 
bestuursrapportage 2007 (bladzijde 51/52) is gemeld dat niet alle 
stappen in het kader van de uniformering konden worden doorlopen 
vóór vaststelling van de begroting 2008. Hierdoor zijn verschuivingen 
binnen de begroting onvermijdelijk. 
In de begroting 2008 zijn abusievelijk wel de rentelasten en niet de 
rentebaten opgenomen. In de begroting 2009 is dit hersteld door de 
rentebaten ditmaal wel op te nemen. Ten opzichte van de begroting 
2008 dus een verbetering. 
Naast deze meevaller zijn er ook tegenvallers die het meerjarenbeeld 
in evenwicht houden. 
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gebezigde  B&W advies “motie wordt bij onvoldoende 
dekking ontraden”met enige terughoudendheid te gebruiken, 
dan wel in zijn faciliterende rol zélf dekkingsvoorstellen te 
doen? 

228.  D66 10 33 “...De vergelijking op basis van de kwartielscores laat zien 
dat Haarlem 157,5 fte meer op staf en ondersteuning inzet 
dan de laagste 25% van de vergelijkbare 
100.000+gemeenten..” 

Wat is totale huidige formatie op die onderdelen? Is het 
college realistisch of (té?) optimistisch aangaande de 
haalbaarheid van die reductie? 

De huidige formatie voor staf en ondersteuning  is 434 
formatieplaatsen. Het college is realistisch en onderzoekt momenteel 
hoe de reductie concreet kan worden gerealiseerd (zie ook kadernota 
2008).  

229.  D66 10 33 -vervolg vorige vraag- 

Waarom is de mogelijke reductie bij eerdere taakstellingen 
(de zogenaamde “groene en blauwe boeken” niet eerder naar 
voren gekomen? 

Hiervoor was de reorganisatie, met name centralisatie van 
middelenfuncties om de bedrijfsvoering te verbeteren, noodzakelijk. 
Daarnaast is een impuls in kwaliteit van ambtenaren en andere 
middelen (ICT, huisvesting e.d.) noodzakelijk om de beoogde reductie 
te behalen.  

230.  D66 10 33 -vervolg vorige vraag- 

Hoe is het mogelijk dat Haarlem 160 fte (dus ca 200 
ambtenaren) in dienst heeft die door de bank genomen geen 
aanwijsbaar toegevoegde waarde voor de kwaliteit van de 
dienstverlening aan de burger hebben? 

Het college betreurt de uitspraak die in de vraag is opgenomen. 
Haarlem heeft dergelijke ambtenaren namelijk niet in dienst. Dit staat 
los van de vraag of de dienstverlening aan burgers efficiënter 
georganiseerd kan worden. 
Door de verkleining van de organisatie met +/- 700 fte door 
bezuinigingen en verzelfstandigingen, en door een efficiëntere 
organisatie zijn minder fte’s nodig. Op de desbetreffende gebieden 
zijn nu reeds veel vacatures, die vooruitlopend op de besluitvorming, 
niet worden ingevuld. 

231.  D66 10 36 Eerder heeft D66 vragen gesteld over afwijkende cijfers 
H’lem, namelijk overbesteding i.p.v. onderbesteding van 
gem. 84%. Antwoord was toen ‘in G27 verband is inmiddels 
vastgesteld dat een dergelijk overschot bij de grotere 
gemeenten niet ad orde is.’  Betekent dit, nu hier alsnog een 
onderbesteding is vastgesteld, dat Haarlem, weer een 
uitzonderingspositie inneemt? En zo ja, wat is de oorzaak van 
dit verschil? 

In de jaarrekening 2007 is een negatief resultaat op de Wmo levering 
van huishoudelijke hulp verantwoord ter hoogte van € 1,25 miljoen. 
Daarnaast is in 2007 het te kort van € 500.000 t.b.v. de 
uitvoeringsorganisatie te laste gebracht van de algemene middelen. 
Het feit dat nu de lasten over 2007 ruim € 1,5 lager blijken te zijn, 
moet vanzelfsprekend beschouwd worden in het licht van het 
negatieve resultaat (€ 1,25 miljoen + € 500.000) in de jaarrekening 
2007.  
 
Zoals aangegeven in de programmabegroting heeft de constatering dat 
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het tekort 2007 meer dan 1,5 miljoen lager is dan bij de jaarrekening 
werd verwacht, vanzelfsprekend gevolgen voor het geraamde resultaat 
2008. In de 2e  bestuursrapportage 2008 zal de raming van de 
kostenontwikkeling en het daarmee samenhangende resultaat worden 
geactualiseerd. 

232.  D66 10 160 “...Verder is afgesproken dat een positief rekeningsresultaat 
boven de door de raad gewenste reserve opbouw wordt 
verdeeld over 50% extra opbouw algemene reserve en 50% 
extra inloop achterstallig onderhoud....” 

Is het correct dat het college voornemens is de raad te 
adviseren extra inkomsten (die van het Rijk) geheel als 
reserve te bestemmen, in plaats van deze te besteden aan 
inloop achterstallig onderhoud en/of verlichten van de door 
de VVD (Moltmaker 2006) gelegde koppeling met de lasten 
voor de burgers (bv bouwleges)? 

In de brief over de septembercirculaire die onlangs naar uw raad is 
gezonden, wordt ingegaan op de voorgestelde bestemming van de 
eenmalige voordelen uit 2009 (€ 4 mln) en 2010 (vermoedelijk  
€ 0,6 mln). Daarbij wordt de link gelegd met de financiële crisis en de 
mogelijke gevolgen daarvan voor Nederland.  Daarnaast dreigt ook 
nog de verlaging van ISV en GSB-gelden. Wij verwijzen hiervoor 
naar onze brief over de septembercirculaire. 
Voorts is de reservering bedoeld voor het op orde brengen van de 
financiële positie in de stad (een van de in het Coalitieakkoord 2006 
2010 vastgelegde prioriteiten). In de begroting 2009 – 2013 hebben 
wij aangegeven dat wij streven naar een verhoging van de solvabiliteit 
door middel van het verhogen van het eigen vermogen.  
      

233.  GL  37 Inhuur 2008: Inmiddels is de vacaturestop opgeheven en 
wordt er weer geworven en lijkt de inhuur over zijn hoogste 
punt. Op basis van de huidige inzicht wordt verwacht ca.13.0 
miljoen aan externe inhuur wordt uitgegeven.  Hoe verhoudt 
dit zich met eerder uitsprak, dat  de inhuur over zijn hoogst 
punt is. En gaat u ook er vanuit dat deze uitgaven ook voor 
het jaar 2009  gaan gelden.  

Uitgangspunt is dat externe inhuur plaats vindt binnen de daarvoor 
vastgestelde kaders. In financieel opzicht betekent dit binnen de 
loonsom of specifiek budget.  In de komende Bestuursrapportage zal 
gerapporteerd worden over de voortgang van de externe inhuur.  

234.  GL 1 52 2b. aantal peilingen drie digipanels: Algemeen, schalkwijk en 
jeugd.  Vindt u de huidige informatie die we krijgen van o.a. 
O&S niet voldoende.  

De digipanels zijn instrumenten die de afdeling Onderzoek en 
Statistiek gebruikt naast andere instrumenten zoals het schriftelijke 
Omnibusonderzoek. Digipanels bieden een meerwaarde ten opzichte 
van meer traditionele onderzoeksmethoden als het gaat om het snel en 
flexibel kunnen bevragen van een specifiek onderwerp en het bereiken 
van specifieke doelgroepen. De resultaten van digipanels zijn 
bruikbaar in de fase van beleidsontwikkeling, beleidsuitvoering en 
beleidsevaluatie.   

235.  GL 2 63  ….aanpak veelplegers, aanpak overlast, aanpak 
jeugdgroepen. Wat gaat u doen?   

De voorgestane aanpak op deze onderdelen wordt uitgebreid 
beschreven in het actieprogramma Jeugd en Veiligheid, zijnde een van 
de actieprogramma’s die onderdeel zijn van de nota Integraal 
Veiligheidsbeleid 2008-2010. 
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236.  GL 4 89 Beleidsveld 4.3. leefbaarheid en sociaal samenhang. 
Sdo, hun activiteiten liggen op het terrein van jongerenwerk, 
ouderenwerk, advies en ondersteuning van bewoners, 
ondersteuning van autochtone en allochtone inwoners door 
b.v. de Moedercentrum en wijkcontractenvrouwen. Ik lees 
nergens  terug hoe u denkt de mannen te ondersteunen met 
namen de allochtone Haarlemmers?   

Vm Radius heeft in Noord een activiteit voor Marokkaanse mannen 
opgezet en uitgevoerd. Beperkt animo versus grote inspanning is 
oorzaak geweest dat deze niet meer bestaat.  De instelling voor 
multicultureel werk de Brug wilde een Vadercentrum (voorbeeld Den 
Haag) .Een aanvraag van Primo bij de provincie voor Haarlem is 
afgewezen. Nadere mogelijkheden worden onderzocht. 
 

237.  PvdA  24 Loonsom. Wanneer komt daadwerkelijke loonsom van de 
gemeente weer op de “genormeerde” hoogte, en op welke 
manier gaat u dit lager salarisniveau bereiken? Hoeveel is de 
werkelijke loonsom van de gemeente nu hoger dan de 
genormeerde loonsom? Staat tegenover deze hogere 
loonkosten ook een grotere “productie”? 

Wanneer de  daadwerkelijke loonsom op genormeerde hoogte komt is 
op dit moment niet te voorspellen. Wel zijn er berekeningen van 
uitstroom van `duur´ personeel.  Dit zijn met name ouderen. De 
feitelijke ontwikkeling blijft afhankelijk van meerdere factoren zoals 
arbeidsmarkt. 

238.  PvdA  26 Kleine mutaties. Kan een overzicht gegeven worden van de 
kleine mutaties die optellen tot meer dan één miljoen? 

Zie het antwoord op vraag 225.      

239.  PvdA  29 Meeropbrengsten precario. het College heeft een raming 
van 3,5 miljoen in de begroting opgenomen voor precario 
kabels en leidingen, maar krijgt in de werkelijkheid veel meer 
binnen. Wat is er met dit geld gebeurd en waar kunnen wij dit 
in de begroting vinden? 

Waarschijnlijk wordt gedoeld op de raming inclusief de 
precarioheffing op het PWN (opbrengst € 1,5 miljoen). De gemeente 
Haarlem heeft echter de beroepszaak verloren die het PWN tegen de 
gemeente had aangespannen en kan  deze precariobelasting niet meer 
heffen. Dit is al eerder in de begroting  verwerkt. 
 
De huidige opbrengst bedraagt  € 3,9 miljoen. 

240.  PvdA 1 53/ 
54 

Digitale dienstverlening. Bij 1a(p53) wordt gesproken over 
meer digitaal af te handelen producten en diensten. Bij 
prestatie-indicator 1a.(p.54) wordt het % producten via 
internet verlaagd ten opzichte van de nulmeting in 2006. Dit 
kan toch niet kloppen? 

Dit is te verklaren doordat het aantal te digitaliseren producten stijgt. 
Hierdoor moeten wij meer inspanning leveren om eenzelfde norm te 
behalen. De landelijke norm is 65%,  dit is ook het uitgangspunt van 
de gemeente Haarlem. 

241.  PvdA 1 49 Vertrouwen in de overheid. Het vertrouwen in de Raad / 
BenW is bij de realisatie in 2007 respectievelijk 79 en 81 %. 
Waarom wordt voor 2009 een streefwaarde van =75% 
opgenomen en niet een ambitieuzer doel nagestreefd, zeker 
i.k.v. motie 73 en de al hogere waarde in 2007? 

Zie het antwoord op vraag 133.      

242.  PvdA 1 50 Mondiaal beleid. Waarom vinden we zowel in dit hoofdstuk 
als in hoofdstuk 9 niets terug over de in maart raadsbreed 
aangenomen motie “Haarlem Millenniumgemeente”?  

Het college voert deze motie uit als onderdeel van het programma 
Haarlem Klimaatneutraal. 

243.  PvdA 1 50 Dienstverlening. Hoe verhoudt het Klant Contact Centrum Het Klant Contact Centrum is  bedoeld om 80% van de eerste 
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zich tot het Bedrijvenloket, waar wij meerdere malen 
toezeggingen op hebben gehad?  

klantvragen te behandelen. Dit zijn in principe vragen van  
consumenten/burgers. Het Bedrijvenloket is verankerd in het Klant 
Contact Centrum en is bedoeld voor de behandeling van routinevragen 
maar ook meervoudige complexe aanvragen veelal van ondernemers.   

244.  PvdA 1 52 Wijkcontracten. Concluderen wij terecht uit de zin dat er 
“maximaal 10 wijkcontracten tegelijk in werking zijn” dat de 
contracten van de pilotwijken volgend jaar niet worden 
vernieuwd? Klopt het dat er hiermee wordt afgeweken van de 
oorspronkelijke uitgangspunten en zijn de wijkraden (en de 
raad) hiervan op de hoogte gesteld? 

een wijkcontract kent een looptijd van 2 jaar. Daarna moeten 
werkzaamheden zoveel mogelijk zijn afgerond (bijv. de herinrichting 
van een pleintje) of moeten werkzaamheden zijn opgenomen in het 
reguliere werkpakket (bijv. schoon en heel). Van vernieuwing van het 
wijkcontract is geen sprake, wel van het opstarten van een nieuwe 
ronde.  
Aangezien een wijkcontract een looptijd kent van 2 jaar, zullen in een 
jaar nooit meer dan 10 wijkcontracten in werking zijn. Dat is ook het 
maximaal haalbare gezien de benodigde interne capaciteit en 
benodigde capaciteit van onze partners. Met de zin wordt beoogd dat 
een volgende ronde wijkcontracten pas wordt opgestart als eerste vijf 
wijkcontracten zijn afgerond.  

245.  PvdA 1 53 Kwaliteitshandvest. Hoe kan het dat bij de ambities voor 
2009 wordt gesproken over uitbreiding van het 
kwaliteitshandvest, terwijl we uit de tabel op pagina 54 niet 
anders kunnen opmaken dat er in 2008 überhaupt nog geen 
kwaliteitshandvest is? 

We werken al met servicenormen zoals in begroting is opgenomen bij 
de prestatie-indicatoren. Het is de bedoeling dat er dit jaar een 
kwaliteitshandvest wordt opgesteld én vastgesteld. 

246.  PvdA 2 63-
64 

Keurmerk Veilig Wonen. Wordt in Haarlem geëist dat elke 
opgeleverde nieuwbouwwoning voldoet aan het 
Politiekeurmerk Veilig Wonen? Zo nee, waarom kiest het 
College daar niet voor?  

Dit college staat wel het beleid voor dat zoveel mogelijk nieuwbouw 
voldoet aan het Politiekeurmerk Veilig Wonen. Voor de realisatie 
daarvan is het college afhankelijk van de betreffende 
woningcorporaties. De mate waarin nieuwbouw reeds voldoet of nog 
kan voldoen, wordt nu onderzocht. De resultaten daarvan worden 
betrokken in de verantwoording van de besteding van de GSB-
middelen voor deze doelstelling. 
 

247.  PvdA 2 60 Integraal Veiligheidsbeleidactieprogramma’s. De raad wil 
graag inzicht in capaciteit rond handhaving. Is de conclusie 
juist dat het in het voorjaar toegezegde meerjarenprogramma 
‘Handhaving’ nu vervangen is door een actieprogramma (die 
de raad nog niet heeft bereikt)?  

Nee. Het Handhavingsprogramma 2008 betreft de prioritering in de 
handhaving voor dit jaar. Een meerjarenprogramma op het gebied van 
handhaving is in voorbereiding. Op korte termijn zal dit in roulatie 
worden gebracht en aan de raad worden aangeboden 

248.  PvdA 2 62 OPH.  Veel zaken binnen het Integraal Veiligheidsbeleid 
worden aangepakt met behulp van GSB-II gelden. De 
regeling loopt tot eind 2009. Zou er niet nu al geanticipeerd 

Het college beraadt zich op de mogelijke gevolgen van de 
bezuinigingen op GSB en ISV. Rekening houden met deze 
bezuinigingen vergt ampele overweging van de beleidskeuzes die dan 
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moeten worden op het wegvallen van deze financiering i.p.v. 
bij de volgende kadernota?  

gemaakt moeten worden. Het is niet mogelijk deze afwegingen af te 
ronden voor de begrotingsbehandeling. 

249.  PvdA 2 174 Bouwleges. Ligt het gelet op de hoge kosten van bouwleges 
voor kleine plannen (Haarlem derde van Nederland) nu niet 
voor de hand juist een progressief tarief te hanteren voor de 
bouwleges? Ziet u mogelijkheden om de 
vergunningverlenende activiteiten van de gemeente voor 
kleine plannen flink te verminderen?  

Het correct en volgens de door VROM opgelegde regels beoordelen 
en afhandelen van bouwaanvragen is een kerntaak van de gemeente. 
Binnen Haarlem wordt, als het om kleine aanvragen gaat, nu al het 
wettelijk toegestane minimum uitgevoerd.  

250.  PvdA 3.2 75 WMO. Per 1 januari 2009 valt de functie ‘Ondersteunende 
Begeleiding Algemeen’ op psychosociale grondslag onder de 
WMO. U geeft aan geen prestaties te kunnen formuleren, 
omdat er nog geen budgetten bekend zijn.  
Kunt u wel globaal aangeven (de aard van de functie is wél 
helder) welke doelen u zou willen nastreven?  
Wanneer verwacht u de Raad helderheid te kunnen 
verschaffen ten aanzien van dit punt?  

Voor het college staat voor de korte termijn continuïteit van 
ondersteunende begeleiding aan cliënten voorop. Een Informatienota 
(SZ/WWGZ 2008/153603) hierover is opgestuurd aan de commissie 
Samenleving 

251.  PvdA 3.3 78 Vervoer. Waarom is er met betrekking tot het vervoer geen 
mate van kwaliteit of klanttevredenheid aangegeven? Of 
geldt hier ook de >53% uit de tabel effectindicator boven aan 
deze pagina? Is 53% tevredenheid (en dus < 47 ontevreden) 
niet erg weinig als het om vervoer gaat?  

De kwaliteitscriteria maken onderdeel uit van het contract tussen de 
provincie en de vervoerder. De klanttevredenheid wordt gemeten in 
het kader van het jaarlijkse klanttevredenheid over de Wmo-
voorzieningen. 

252.  PvdA 4 86 Jongerenfonds: Bij behandeling van de begroting 2007 in 
2006 is er op initiatief van de PvdA een fonds voor ideeën 
van jongeren opgericht. Dit is inmiddels in werking getreden 
via Stad Haarlem. Hoeveel aanvragen voor ideeën zijn hier 
tot nu toe bij ingediend? En welke projecten zijn hieruit 
gefinancierd? 

Er zijn acht aanvragen gedaan waarvan er vijf zijn gehonoreerd. Naar 
verwachting zal in december 2008 het streefaantal van acht 
gehonoreerde aanvragen bereikt worden. In de voortgangsrapportage 
“Kiezen voor Jeugd’ zullen de laatste ontwikkelingen in deze verwerkt 
worden. (zie ook vraag 59) 

253.  PvdA 4.2 88 Huisvestingsplan sport. Wanneer kunnen we het strategisch 
huisvestingsplan sport tegemoet zien?  

Het strategisch huisvestingplan sport zal in 2009 opgesteld worden. 
Het zal deel uit maken van een nieuw visiedocument over Sport in 
Haarlem in de breedste zin van het woord. 

254.  PvdA 4.3  93/2
28 
234-
235 

Bezuinigingen welzijn. Bij het beleidsveld “leefbaarheid en 
sociale samenhang” (welzijn) is sprake van een sterke 
vermindering van budget. Is dat een consequentie van eerder 
afgesproken bezuinigingen of een gevolg van een 
administratieve verschuiving zoals genoemd in bijlage 5.1: 
A4? Als dit (gedeeltelijk) het gevolg is van eerder 
afgesproken bezuinigingen, welke concrete activiteiten 

Zie het antwoord op vraag 65.      
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worden dan geschrapt in 2009 die nog wel in 2008 werden 
uitgevoerd? 

255.  PvdA 4.3 90 Prestatie-indicatoren welzijn. De formulering van de 
prestatie-indicatoren roept een aantal vragen op: 
- Zijn er in het kader van beleidsveld “leefbaarheid en sociale 
samenhang” geen andere uitvoerende taken dan de 
welzijnsprojecten uit de tien wijkcontracten?  
- Is het totale bedrag van 7,37 miljoen in 2009 uitsluitend 
gereserveerd voor de welzijnsprojecten uit wijkcontracten en 
het betrekken van bewoners bij het maken van een 
prestatieplan?  

Wijkgericht welzijnswerk heeft als kerndoel: leefbaarheid, 
zelfredzamheid en sociale samenhang 
Deelname van sdo’s  in projecten benadrukt de relatie tussen 
wijkaanpak, leefbaarheid, welzijnswerk en zelfredzaamheid en is op 
basis daarvan tot ‘indicator’ benoemd.  
Het bedrag van € 7,37 miljoen is de reguliere subsidie aan 
welzijnsinstellingen (onder meer sdo’s) en betreft dus veel meer dan 
alleen inzet voor wijkprojecten  Hieruit worden ook de 
prestatieplannen gefinancierd die de gemeente met de 
welzijnsinstellingen overeenkomt. 
Met het oog op  het komende omnibusonderzoek zal worden bezien of 
ook andere prestatie-indicatoren kunnen worden benoemd. 

256.  PvdA 5 n.v.t. Ruimtelijke Ontwikkeling Algemeen. 
- Komt het in Haarlem voor dat burgers het eigendom over 
gemeentegrond verkrijgen door verjaring? Zo ja, hoe vaak is 
dit het geval? 
- Heeft het college in beeld in welke stukken gemeentegrond 
in gebruik zijn door burgers, m.a.w. is hier ooit onderzoek 
naar gedaan? Zo ja, wanneer vond het onderzoek plaats en 
wat waren hiervan de uitkomsten? 
- Handhaaft het college op het illegaal verkrijgen van 
gemeentegrond (wel of niet te goeder trouw)? 

In het verleden is onderzoek gedaan naar in gebruikname van 
gemeentegrond. Gebleken is dat dit wel voorkomt. Versterking van 
gebiedsmanagement binnen de gemeentelijke organisatie geeft ons een 
helderder beeld als daar sprake van is. Op dit moment onderzoekt ons 
college mogelijkheden om de door u genoemde verjaring te kunnen 
stuiten. Incidenteel wordt tegen (wel of niet te goedertrouwe 
ingebruikname) opgetreden, m.n. als sprake is van een 
verkeersonveilige situatie, het stuk grond omvangrijk is, er klachten 
over ingebruikname zijn, danwel sprake is van terugkerende 
ongewenste ingebruikname. 

257.  PvdA 5 100 Sociaal en fysiek: Voor buurtverbetering is zowel 
investeringen in de fysieke leefomgeving (wonen en 
omgeving) als de sociale infrastructuur (werk, onderwijs, 
zorg en cultuur) van belang. Va n de prestaties in het kader 
van het OPH over verbinden van fysiek en sociaal staat niets 
bij ‘realisatie 2007’. Is er halverwege de periode (2005-2009) 
op deze prestatie-indicatoren nog niets bereikt? Welke acties 
onderneemt het College om deze doelstellingen alsnog te 
behalen? 

Zie het antwoord op de vragen 68 en 69.      

258.  PvdA 5 102 Seniorenwoningen: Per jaar wil het College in de periode 
2008-2010 150-200 seniorenwoningen bouwen. Hoe 
verhoudt dit zich tot de vraag naar seniorenwoningen? Is dit 
voldoende, of is extra actie nodig om in het kader van de 

Het aantal voor senioren geschikte woningen is aanmerkelijk hoger.  
De komende jaren worden vrij veel woningen gerealiseerd die 
geschikt zijn voor senioren. Over het algemeen wordt, gezien de 
toenemende vergrijzing, binnen de mogelijkheden die er zijn, bij 
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vergrijzing ouderen de mogelijkheid te bieden in hun eigen 
buurt te blijven wonen? 

toevoeging van woningbouw nadrukkelijk ook de doelgroep senioren 
meegewogen. De locatie speelt hierbij eveneens een rol. Extra actie is 
op dit moment niet nodig. 

259.  PvdA 5 102 Volledig toegankelijke woningen: In de Kadernota gaf het 
College al aan het aantal volledig toegankelijke woningen in 
2009 mogelijk niet te halen. Halverwege de periode (2007) 
zijn slechts 500 van de 2571 afgesproken woningen 
gerealiseerd. Welke acties gaat het College ondernemen om 
het gerealiseerde aantal volledig toegankelijke woningen fors 
te vergroten? 

Een recent uitgevoerde quick scan geeft aan dat er in de periode 2005-
2007 ongeveer 1350 toegankelijke woningen gerealiseerd zijn. 
Ongeveer 60% van het woningbouwprogramma ná 2007 zal eveneens 
uit dergelijke woningen bestaan.  Vrijwel alle woningbouw projecten 
worden volledig toegankelijk gebouwd.  
Extra actie is op dit moment niet nodig. 

260.  PvdA 5 102 Starters: Het College wil een beter aanbod van woningen 
voor diverse groepen bewoners (senioren, gehandicapten en 
starters). Bij de prestatie-indicatoren staat voor starters alleen 
een doelstelling voor het aantal verstrekte startersleningen. 
Waarom kiest het College niet voor een doelstelling over het 
aantal gerealiseerde goedkope koopwoningen (< 195.000 
euro)? 

Starters zijn een belangrijke doelgroep van beleid. Daarom staat er in 
het Coalitieakkoord verwoord dat de inzet is om het totale 
nieuwbouwvolume te laten bestaan uit eenderde sociale huur- en 
koopwoningen. Dit betekent dat de goedkope koopwoningen 
 (< € 195.000,-), geschikt voor starters, hier ook onder vallen. De 
startersregeling is een specifiek (regionaal) instrument voor deze 
doelgroep. 

261.  PvdA 5 188 Onderhoud stadhuis: Trekt het College in 2009 nog extra 
middelen uit voor groot onderhoud van het stadhuis op de 
Grote Markt, zoals bij Kadernota toegezegd? 

Het in 2009 noodzakelijke groot onderhoud is in de begroting 
opgenomen. Investeringen in het kader van binnenonderhoud/ 
herindeling van het gebouw zijn hier niet in verwerkt en worden 
separaat begroot en voorgelegd.   

262.  PvdA 5 212 Optimalisatie Spoorzone: hoeveel van de in het 
Coalitieakkoord geplande uitnamen voor optimalisering 
Spoorzone hebben nu daadwerkelijk plaatsgevonden? 

Nog geen, omdat de stand van de reserve Grondexploitatie dit niet 
toes tond. In de paragraaf Grond- en vastgoedbeleid (pag. 212) worden 
deze uitnamen nu gepresenteerd voor de jaren 2008 – 2010. 

263.  PvdA 5 213 Verkoop bezit: vorig jaar heeft de Raad bij motie 81 
uitgesproken verkoop van bezit alleen te willen gebruiken 
voor aflossing van onze schuld. Gebeurt dit ook met de 
geprognosticeerde verkoop van 2,5 miljoen per jaar vanaf 
2009 of lijkt dit nu alleen in de reserve Vastgoed te gaan 
zitten? Waarom staat in voetnoot 5 dat alternatieve 
bestemming aan de Raad moet worden voorgelegd, terwijl de 
Raad al heeft aangegeven alleen schuldaflossing als besteding 
te willen overwegen (“géén verkoop tafelzilver”)? Als dit een 
bewuste beleidswijziging is, waarom wordt deze de Raad niet 
duidelijk voorgelegd? 

Hiermee (voetnoot) wordt bedoeld dat met de raad moet worden 
gesproken over de opbouw van een onderhoudsreserve voor het 
gemeentelijk bezit. Indien verkoopopbrengsten alleen nog worden 
ingezet t.b.v. lastenverlichting dan zal het onderhoud hierdoor 
(mogelijk) onder druk komen te staan. Daarnaast zijn er door de raad 
(in het verleden) genomen beslissingen over financiering van 
onrendabele toppen, die eveneens uit deze verkoopopbrengsten 
worden gefinancierd. 

264.  PvdA 5 213 Reserve erfpachtgronden : wat is de achtergrond van de 
keuze om meeropbrengsten erfpacht te laten overlopen in de 

De toevoeging vanuit de reserve erfpachten aan de reserve 
Grondexploitatie is vastgelegd in de beheerverordening Grond en 
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reserve grondexploitatie? Ligt het niet meer voor de hand dit 
in de algemene reserve te laten lopen? 

Gebouwenexploitaties, die door uw raad is vastgesteld. Deze laatste 
reserve is een onderdeel van de algemene reserve. Bij het herschikken 
van het gemeentelijk bezit naar een nieuwe hoofdstukkenindeling, zal 
tevens de werking van de reserves en voorzieningen onder de loep 
worden genomen (wordt in het 4e kwartaal aangeboden voor 
bestuurlijke behandeling). 

265.  PvdA 6 115 Doelstellingen cultuur: Voor vrijwel alle indicatoren op het 
gebied van deelneming / bezoek van cultuur is de doelstelling 
tot 2013 (fors) lager dan de realisatie in 2007 (bijv. bezoekers 
Toneelschuur en Patronaat, cursisten MZK en H’art en 
bezoekers musea). Moeten de doelstellingen niet omhoog 
worden bijgesteld in een ambitieuze cultuurstad als Haarlem, 
zeker omdat de gemeente een aantal nieuwe voorstellen doet 
om cultuurdeelname en bezoek te bevorderen? 

De doelstellingen cultuur zijn bedoeld om de burger te blijven binden 
aan Haarlem.  

266.  PvdA 7 27 Schuldhulpverlening. Kan het College aangeven waarom 
deze besparing (uitvoeringskosten leenbestand) niet gehaald 
kan worden? Om hoeveel klanten gaat het?  

Met het uitvoeren van de invordering op leenbijstand is nauwelijks 
formatie gemoeid, naar schatting ongeveer 0,5 fte. De besparing op 
invorderingskosten is bovendien alleen te realiseren in die gevallen 
waarin de klanten geen andere vorderingen bij ons hebben en geen 
bijstandsrelatie met de gemeente hebben. Met het beschikbare bedrag 
kan slechts een deel van de leenbijstand worden afgeschaft, terwijl de 
uitvoering van een andere vorm van bijstandsverlening ook 
uitvoeringskosten met zich meebrengt. 

267.  PvdA 7 128 Formulierenbrigade. Er wordt ook nu weer gesproken over 
de inzet van de formulierenbrigade (extra inzet 
minimabeleid).Werkt dit nu en wordt dit als effectief middel 
gezien? 

Zoals u weet ko mt de formulierenbrigade moeizaam tot stand. Wij 
hebben aanpassingen in de formule doorgevoerd en een nieuwe 
wervingsactie gestart. Daaruit zijn voldoende kandidaten beschikbaar 
gekomen om goed van start te kunnen. Dat betekent dat wij in 
Haarlem nog geen conclusies kunnen trekken over de effectiviteit. 
Elders in Nederland zijn positieve resultaten behaald met 
vergelijkbare projecten. 

268.  PvdA 

7.1 

125-
126 

Jongeren doorstroom reguliere arbeid. Waarom zijn bij de 
prestatie-indicatoren re-integratie geen streefwaarden 
opgenomen voor de doorstroom naar regulier werk na 
afronding van een leerwerkplek en Work First traject?     

We hebben een keuze gemaakt in het aantal indicatoren. Dat neemt 
niet weg dat er streefwaarden zijn opgenomen in de contracten die wij 
hebben met de uitvoerders van onze trajecten. Uitstroompercentage 
Work First bedraagt 50%. Uitstroompercentage leerwerkplekken voor 
jongeren is niet te geven: het resultaat is ófwel uitstroom naar arbeid 
ófwel instroom in het onderwijs om (alsnog) een startkwalificatie te 
halen. 

269.  PvdA 7.2 123 ABW jongeren. Per 1 juli 2009 kunnen jongeren tussen de De begroting is opgesteld nadat de plannen van het Rijk werden 
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4.1 ev 
en 
123 
ev  

18-27 jaar geen aanspraak meer maken op bijstand. Zij 
moeten dan een aanbod van gemeente krijgen m.b.t. scholing 
en/of werk. Er is niets m.b.t. dit punt opgenomen in de 
begroting. Betekent dit dat we ‘er klaar voor zijn’? zo ja, hoe 
dan? 

gepresenteerd op prinsjesdag. Bovendien moeten deze nog door de 
kamer inhoudelijk worden behandeld. Dat neemt niet weg dat wij een 
eigen plan van aanpak zullen opstellen. 

270.  PvdA 7.2 
en 
7.3 
4.1 
 

126 
ev 
 
en 
123 
ev  

Jongeren uitgesloten door armoede. Het kabinet kent een 
flinke ambitie als het gaat om ‘kinderen, die niet mee kunnen 
doen door armoede’. (‘Het aantal wordt met de helft terug 
gebracht deze kabinetsperiode, daarover worden afspraken 
gemaakt met gemeenten.’) Hoever is Haarlem daarmee, wat 
doen wij specifiek voor deze groep?  

Een voorstel ontvangt u binnenkort ter bespreking in de commissie 
Samenleving. 

271.  PvdA 7.3 128 Minimabeleid / samenwerking Voedselbank. In het 
minimabeleid zijn preventie en daadwerkelijk gebruik van de 
bijzondere bijstand door mensen die daar recht op hebben 
belangrijke speerpunten. Zou een analyse van het 
klantenbestand van de Vo edselbank niet veel informatie 
kunnen opleveren over de oorzaken van armoede en 
belemmeringen om een beroep te doen op de bijzondere 
bijstand? Is het College bereid om met de Voedselbank 
samen te werken om dat soort informatie boven tafel te 
krijgen? 

Deze informatie hebben wij al met de Voedselbank uitgewisseld. 

272.  PvdA 8 135 Verkeersveiligheid scholieren. PvdA onderschrijft een 
betere verkeersveiligheid voor bijvoorbeeld scholieren 
volledig. Wij zien echter dat er door interne afwegingen het 
veiligheidsaspect in het geding kan raken. Als voorbeeld 
noemen we de herinrichting van het Staten Bolwerk waar 
uiteindelijk geen vrijliggend fietspad is gerealiseerd.  
Hoe worden de maatregelen (pag. 135 onder 2) meegenomen 
bij het beoordelen van de herinrichting van fietspaden? 

In het uitvoeringsplan verkeersveiligheid rond scholen is een 
prioriteringslijst van scholen opgenomen. Bij iedere school is 
geïnventariseerd welke knelpunten zijn benoemd in relatie tot die 
betreffende school, veelal in nauw overleg met de betreffende school. 
Langs deze lijst  wordt momenteel gewerkt om knelpunten in de 
verkeersveiligheid op schoolroutes op te lossen. Daarbij wordt tevens 
mede betrokken de wens tot realisatie van fietspaden als een mogelijk 
oplossingsrichting of anderszins indien op eenzelfde wijze een 
oplossing kan worden geboden. 

273.  PvdA 8 136 Verkeersveiligheid 30 km zones. Bij 2008 staat niets bij het 
aantal gerealiseerde 30-kilometer zones, wat betekent dit? 

Dat betekent dat het streefgetal van 30 in 2009 onverkort van 
toepassing blijft. In 2008 is al sprake van (voorbereiding tot) realisatie 
van 30 km gebieden. Te denken valt o.a. aan het noordelijk deel van 
het Ramplaankwartier. Wij hopen dat de provinciale 
subsidiemogelijkheden het streefgetal in 2009 daadwerkelijk kan 
waarmaken. 

274.  PvdA 8 137 Verkeersveiligheid wandelpaden. Bij punt 3b wordt gesteld Ja 
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dat bij iedere reconstructie voldoende voetgangersruimte 
wordt aangelegd. Wordt hierbij ook aan de rolstoelers 
gedacht? 

275.  PvdA 8 140 Inrichting Waarderpolder.  Bij punt c IP Nr. 67.40 staat dat 
21,1 miljoen gereserveerd is voor de verkeerslichten in de 
Waarderpolder, is dit niet erg veel? 

Het bedrag geeft de totale kosten van de Waarderpolder aan, inclusief 
de verkeerslichten 

276.  PvdA 9 140  Groenstructuurplan. Welke rol speelt het 
groenstructuurplan in de ambitie die het college heeft om het 
groen in de openbare ruimte aan te pakken?  

De Groenstructuurvisie is een instrument bij alle ontwikkelingen van  
de openbare ruimte en bij op te stellen groenplannen in de stad, zowel 
in kwalitatief als kwantitatief opzicht. 

277.  PvdA 9 144 Gescheiden afvalinzameling. "De ontwikkelingen op het 
gebied van afvalinzameling zullen in de komende jaren 
leiden tot het verder scheiden en separaat inzamelen van 
afval." Hoe valt dit te rijmen met het staken van het 
inzamelen van gescheiden  afval van de Schalkwijkse flats? 

De gescheiden gft-inzameling wordt uitsluitend teruggedraaid voor de 
hoogbouw. Bij de laagbouw – ook daar waar ondergrondse 
restafvalcontainers zijn geplaatst – blijft de gescheiden gft-inzameling 
in zijn volle omvang bestaan.  
Het aandeel gft-afval afkomstig van de hoogbouw is zeer laag en 
bovendien voor het overgrote deel zwaar vervuild en derhalve niet 
bruikbaar voor compostering; deze partijen worden afgekeurd door de 
gft-afvalverwerker en moeten dan alsnog als restafval verwerkt 
worden. Het ligt dus niet voor de hand het stopzetten van de 
gescheiden inzameling van gft-afval bij de hoogbouw terug te draaien. 
Ook landelijk gezien is overigens de trend om de gescheiden gft-
inzameling in ieder geval bij de hoogbouw stop te zetten.  

278.  PvdA 9.3 150 / 
151 

Riolering.  
U stelt dat de riolering kwalitatief op orde is.  
Hoe gaat u om met gevolgen van verzakking bij huizen van 
riolering door overbelasting van de weg door (zwaar) 
verkeer?  

(zie hiervoor ook antwoord bij vraag 128) 
Bij meldingen van verzakkingen van het wegdek wordt direct 
onderzoek verricht en actie ondernomen om de oorzaak van de schade 
te achterhalen en deze te herstellen. Veel van de verzakkingen bij de 
huizen worden veroorzaakt door een oude en mogelijk slechte 
aansluitleiding van de woningen. 
Bij vernieuwing van de riolering wordt rekening gehouden met de 
huidige en toekomstige de verkeersbelasting . 
 

279.  PvdA 10 196 Bedrijfsvoering: Hoeveel heeft de gemeente in 2007 en 
2008 uitgegeven aan verbetering van ICT? Hoeveel bedragen 
ruwweg de kosten van de reorganisatie? Is het College van 
mening dat hiermee de organisatie op orde is en dat eventuele 
missers (m.n. in de uitvoering) alleen te wijten kunnen zijn 
aan incidenten? Is het College tevreden over het niveau van 
onze organisatie bij de uitvoering van gemeentebeleid? 

In 2007 is € 720.000 geïnvesteerd in ICT, in 2008 € 460.000. De 
verbeteringen betreffen hier met name projecten in het kader van de 
digitalisering en implementatie digitaal loket burgers, ontwikkeling 
van digitale formulieren op het digitaal loket (Verseon, subsidies, 
bezwaar en beroep) en de modernisering van de gemeentelijke website 
(www.haarlem.nl). 
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De kosten van de reorganisatie bedragen ruwweg 1,5 miljoen en zijn 
grotendeels gedekt uit het voordeel op de externe instroomstop 
(aanhouden van vacatures). De reorganisatie is voornamelijk 
uitgevoerd door eigen personeel van de gemeente. 
 
Wat betreft het niveau van de organisatie gaat het college er niet van 
uit dat onvolkomenheden bij de uitvoering tot het verleden behoren. 
Immers: waar gewerkt wordt worden ook fouten gemaakt. Wel is het 
college ervan overtuigd dat met de reorganisatie de noodzakelijke 
voorwaarden zijn geschapen om de uitvoering beter te kunnen laten 
verlopen, en daarmee een verhoging van het niveau van de uitvoering.   

280.  SP 1 
 

 Weg  met de paarse krokodil !  

Behandeling beroeps en bezwaarschriften duurt soms 
onnodig lang .In de afgelopen maanden bereikten ons  vele 
klachten van burgers. Die al 15 weken of meer wachten.  
Enkele keren komt dat door extra onderzoek ten behoeve van 
zorgvuldige besluitvorming in complexe zaken .Dat is nodig . 
Maar soms is dat o.i.  niet nodig.  Erg veel tijd gaat verloren,  
soms weken  omdat dat zorgvuldig genomen besluiten van de 
commissies beroep en bezwaar ,  die conform de adviezen 
van afdeling genomen nog eens extra getoetst worden door 
diezelfde afdelingen.. Dat kost vele uren onnodige arbeid en 
weken uitstel . Weg met die paarse krokodil! Wilt u onnodige 
dubbele toetsing om bureaucratische formele redenen 
krachtig bestrijden , Het bespaart u betaling van vele 
onnodige arbeidsuren .Door SP wordt gevraagd 1. om alleen 
bij extreme afwijking van afdelingsadviezen nog eens een te 
toetsen bij de afdeling waardoor veel tijd  bespaard kan 
worden .2. Voorts vragen we om een digitaal doorzichtig 
afhandelingsysteem van bezwaren , dat het mogelijk maakt 
voor een klant om te traceren in welke fase de behandeling 
van het bezwaar zich “ in de pijplijn” begeeft.  

Ook het college wil een meer voortvarende afhandeling van 
bezwaarschriften. Daarvoor worden twee trajecten opgezet die nauw 
met elkaar samenhangen. Er is in september een start gemaakt met 
digitalisering van de bezwaarafhandeling, om de doorlooptijd van de 
bezwaren te verkorten en om beter zicht te houden op de afhandeling.  
Er is een projectplan pre-mediation in voorbereiding dat aansluit op de 
door de raad overgenomen initiatiefvoorstel om de wijze waarop 
bezwaren en klachten worden afgehandeld te vereenvoudigen. 
Het beeld dat blijkbaar bestaat dat adviezen van de commissie nog 
eens extra getoetst worden nadat die adviezen zijn gegeven komt niet 
overeen met de procedure die gevolg wordt; alleen bij contraire 
advisering vindt nog een extra terugkoppeling plaats alvorens het 
advies naar het bestuursorgaan gaat (dit is een zeer beperkt aantal 
gevallen). 

281.  SP 2 
 

 7 % van de begroting gaat zitten in handhaving. Welk 
percentage wordt besteed aan overhead ,en welk percentage 
aan de werkelijke uitvoering? Zijn er gebieden waarin op 
grond van wettelijke bepalingen en het afwegen van risico's 

7 % van de lasten betreft heel VVH. Slechts een deel van de kosten 
komt derhalve ten laste van de afdeling HBO en de afdeling HOO. 
Binnenkort wordt het meerjarenprogramma  handhaving in roulatie 
gebracht en zullen keuzes worden gemaakt. De uitvoering van   
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meer capaciteit handhaving nodig  is van bouw en woning 
toezicht bijvoorbeeld op het gebied van handhaving 
bouwbesluit en bouwverordening (brandpreventie) in 
nieuwbouw en bestaande bouw .Kunnen de kosten verhaald 
worden volgens het beginsel de vervuiler betaalt/. 

Toelichting. 

Een voorbeeld van risico's zijn het nog steeds voorkomen in 
Haarlem van huurwoningen met geisers zonder afvoer bij 
oude tot zeer oude mensen met gevaar voor koolmonoxide, 
de niet gecontroleerde dakconstructies bij renovaties zoals in 
Haarlemmer en de problemen bij ziekmakende 
balansventilatie door onzorgvuldige en goedkoop 
aangebrachte installaties, (in de antwoorden op onze  vragen 
geeft u ronduit  het gebrek aan capaciteit  toe bij bouw en 
woontoezicht en GGD om controles op wettelijke 
voorschriften te kunnen voldoen . 

 SP vindt dat bouw en woning toezicht en de GGD voldoende 
capaciteit moet hebben  om de zorgvuldigheid te betrachten  
zorgvuldigheid die nodig is bij het bouw en renovaties van 
locaties van  scholen,   kindercentra en bso's en  
multifunctionele ruimte sportcentra en 
welzijnsaccommodaties.    

controles is gebaseerd op het landelijk toezichtsprotocol, waarbij in 
de prioriteitsafweging veiligheid, risico-omvang en mogelijke 
legalisatie altijd belangrijke wegingsfactoren zijn. Daarbij is bij de 
handhaving doorgaans het uitgangspunt dat (via de last onder 
dwangsom of bestuursdwang) de eigenaar/drijver van de 
inrichting zelf de kosten van herstel / het voldoen aan de 
voorschriften betaalt.  

 

282.  SP 2 250 Betekent de overschrijding van  de bufferreserve (reserve 
aanvaardbare kosten ) van AHV dat u geld uitgegeven hebt 
zonder toestemming van de gemeenteraad , die uitsluitend 
over de besteding van middelen gaat.? 

Deze voorziening dekt de financiële gevolgen van de regeling 
Functioneel Leeftijds Ontslag (FLO) voor de Ambulancedienst. De 
raad heeft in de jaarrekening van 2007 dit bedrag geautoriseerd (zie 
blz. 204 en 282 van de Jaarrekening 2007.  
 
Zorgverzekeraars financieren de gevolgen van de nieuwe FLO 
regeling ambulance dienst niet, hetgeen zou kunnen leiden tot extra 
kosten voor de gemeente. De regeling is vergelijkbaar met die voor de 
brandweer maar in principe zouden deze kosten door de 
zorgverzekeraars gefinancierd moeten worden. De zorgverzekeraars 
nemen deze kosten echter niet op in de voorgeschreven tarieven. Op 
dit moment loopt hierover een gerechtelijke procedure die naar 
verwachting niet op korte termijn tot een definitieve uitspraak zal 
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komen. Helder is dat in ieder geval 60% van de gemeentelijke kosten 
worden vergoed. Over de resterende 40% wordt verder geprocedeerd.  
 
In de begroting 2009 is dit risico betrokken bij de berekening van de 
hoogte van het weerstandvermogen. 

283.  SP 3  Het percentage jongeren dat alcohol gebruikt 53 % mag niet 
hoger worden  zegt ons college . Ik ben hier uiterst verbaasd 
over . Het excessieve drinken en de gewoonte van  het 
goedkoop indrinken onder jongeren is uiterst verontrustend. 
Het veroorzaakt grote onrust in binnensteden . Is “het mag 
niet hoger worden” van het college , de opvatting van de de 
deskundigen,  van de verslavingszorg? Zo niet wat is het 
advies hierover van deze instantie? Ik neem aan  dat zij het 
excessieve drinken onder jongeren en de kans op verslaving 
willen bestrijden en terugdringen  Idem dito dezelfde vraag 
over het cannabisgebruik ( 12 %)?  

Wil het college zich aansluiten bij het advies van de 
verslavingsdeskundigen. En het advies van  de GGD over 
deze problematiek. 

 Wat is de mening van de deskundigen over de relatie tussen 
het structureel financieren met inkomsten uit alcohol van 
gesubsidieerde centra en de toename van het (excessieve) 
gebruik onder jongeren.  

53% heeft betrekking op een cijfer uit 2005-2006.  Omdat EMOVO 
onderzoek om de vier jaar plaats vindt zijn nu geen actuele cijfers 
bekend en is uitgegaan dat het cijfer in 2009 minimaal gelijk  moet 
zijn (liefst lager) aan dat van 2007. Haarlem blijft ondervermindert  
doorgaan met voorlichting om zo het gedrag van (vooral) jongeren in 
positieve zin te beïnvloeden. 
 
Wij staan op het standpunt dat barinkomsten van gesubsidieerde 
instellingen nooit mogen leiden tot excessief alcohol gebruik onder 
bezoekers (jong noch oud)    
 
Daarnaast is het zo dat de landelijke trend een stijgende is. In zulke 
gevallen is het realistisch om ten doel te stellen dat de trend 
doorbroken wordt en het probleem in Haarlem niet verergert. 

284.  SP 4 Deel 
3 
Alg. 

en 4 
sport  

 

De bal is rond zolang hij opgepompt is . 

Mocht Fortress ten opzichte van de ontwikkeling van het 
stadion en de daarmee geplande ontwikkelingen onder meer 
door de bancaire en kredietcrisis niet meer aan zijn 
verplichtingen kunnen of willen voldoen , wat zijn dan de 
financiële gevolgen voor Haarlem ten gevolge van de  in 
2005 gesloten  realisatie overeenkomst tussen Fortress en  de 
gemeente Haarlem?   Als dit onverhoopt het geval zal zijn wat 
zijn dan de alternatieven voor duurzaam topvoetbal en dit 
Stadium in Kennemerland in de samenwerkende  gemeentes 
Haarlem Velsen en de Haarlemmermeer. Wilt U in dat geval 
ook  onze SP bijdrage tot een alternatief uit 2004 en 2005 nog 

Hierover bent u inmiddels in de raad geïnformeerd. 
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eens tegen het licht houden als de bestuurlijke regionale 
omstandigheden  dit rechtvaardigen ? 

285.  SP 4 92 'Haarlem wil het percentage inwoner dat (  positief (10 
%)neutraal (onverschillig), staat tegenover het samenleven 
van mensen uit verschillende culturen niet lager hebben dan 
90 % 

U zegt in feite  in uw samenvatting dat u het huidige aantal 
dat onverschillig 55 % staat  tegenover het samenleven met 
mensen uit andere culturen of zelfs er helemaal niet over te 
spreken is wel zo wil laten. Maar onverschilligheid tegenover 
het goed  samenleven betekent ook in feite negatie. en dus 
niet de behoefte te hebben met elkaar om te gaan.   Ik begrijp 
daarom uw genoegzaamheid over de integratie niet goed.  “ 

Terwijl u in het coalitieakkoord van P.v.d.A,  SP en VVD  
genoeg aanknopingspunten kunt vinden  om (integraal) aan 
de slag te gaan  

Dat het een echt probleem is toont  de werkelijkheid van 
bijna geheel zwarte scholen in wijken terwijl 30 of 50  % 
allochtoon is . Terwijl ons beleid toch echt gericht is samen 
naar school te gaan van leerlingen en ouders. 

Dit toont aan dat onverschilligheid feitelijk ook betekent dat 
men vlucht met de kinderen naar scholen op kilometers 
afstand van huis vaak in verre buurten., (witte vlucht). Uit 
onderzoek blijkt steeds dat de allochtone ouders het liefst 
willen dat hun kinderen naar gemengde scholen gaan. 

SP mist, met permissie,  feitelijke inspanningen van ons 
college om gemengde scholen actief te bevorderen door 
gerichte maatregelen als dubbele wachtlijsten  Ik mis  actief 
beleid voor integratie in toewijzing van 
woningen,woongroepen en woonbuurten,  die nu in feite te 
eenzijdig zijn samengesteld. Misschien  wordt er wel aan 
gewerkt dat neem ik graag aan , maar dat is dan de raad niet 
bekend. 

Inzake Dialoog en Binding 
Het college heeft geen onterechte genoegzaamheid over integratie in 
Haarlem. Onder het beleid Allemaal Haarlemmers en de Agenda 
Dialoog en Binding stimuleren wij dat inwoners van Haarlem op een 
goede wijze met elkaar samen leven, samen wonen en samen werken.. 
  
 
Inzake de samenstelling van scholen.  
In het Convenant Lokaal Onderwijsbeleid (ondertekend door 
gemeente, schoolbesturen primair en voortgezet onderwijs) is één van 
de 16 afspraken gericht op het spreidingsbeleid / segregatie. 
Momenteel wordt in de werkgroepen ‘School in de Wijk’ en ‘Komen 
en gaan’ een gezamenlijke aanpak hiervoor ontwikkeld. 
 

Inzake beleid voor integratie in toewijzing van woningen, 
woongroepen en woonbuurten.  

Toewijzing van woningen gebeurt niet op basis etniciteit. 

Aan de eenzijdig samengesteld woonbuurten wordt gewerkt door de 
uitbreidingsnieuwbouw die er plaatsvindt in een ander marktsegment 
te realiseren en voorts de vervangende nieuwbouw binnen diverse 
marktsegmenten te realiseren.  Met de woningcorporaties zijn hierover 
afspraken gemaakt in het Convenant Wonen 2007-20011 en in de 
Transformatieovereenkomst Haarlemse Woonwijken 2007. Daarnaast 
zijn met de woningcorporaties afspraken gemaakt over hun 
gezamenlijke inzet ter verbetering van de woonomgeving. Ook in het 
“Aanbod aan Haarlem’ geven de corporaties aan om tussen 2007 en 
2018 ruim 90 miljoen euro te investeren in leefbaarheid. Hiervan 
wordt circa 70 miljoen euro geïnvesteerd in maatschappelijk vastgoed 
en de overige 20 miljoen euro in de openbare ruimte. 
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 Ik mis ook concrete plannen  en beleidsvorming daartoe van 
ons college.  Zij kunnen plannen zo overnemen van colleges 
van enkele middelgrote steden die hier actief mee bezig zijn  
met experimenten en daarin gesteund worden door het 
ministerie van integratie en de tweede kamer. Bent u bereid 
om in die zin alsnog actief en concreet beleid te samen met 
de partners in onderwijs en  coöperaties  te ontwikkelen en uit 
te voeren  in komende laatste jaar 2009 voor de nieuwe 
gemeenteraadsverkiezingen in 2010? 

286.  SP 5   “Verder wil de gemeente zeker stellen dat de afgesproken 
toename van de woning voorraad met 5000 stuks in 2009 
zeker stellen . “ Bedoelt U dat de afgesproken toename met 
5000 stuks te verdelen in tenminste 1700 sociale 
huurwoningen of sociale koopwoningen, sociale  koop zoals 
gedefinieerd door VROM, (dat een inkomen anderhalf maal 
modaal de woning kan kopen).En de rest middeldure of duur. 
? 

Wilt u voorts een gespecificeerd overzicht verstrekken van de 
stand van zaken met de afspraken tot nu toe van het 
coalitieakkoord van een derde sociale huur/koop (met 
voorkeur voor huur), en de andere categorieën . Dus inclusief 
die al in de pijplijn zitten. 

Tenslotte heb ik dat indruk dat meer ooit nu nodig  om de 
goedkope woningvoorraad , zo dit objectief kan  op te 
plussen en te renoveren omdat nieuwbouw in veel gevallen 
voor bewoner en woningcorporaties die sociale woningen 
willen bouwen in verhuren onbetaalbaar worden door de 
krediet- en hypotheekcrisis. Graag uw opinie hierover. 

Wanneer en waarom heeft u toegestaan dat de sociale 
woningen in het Rozenprieel gebouwd met veel rijkssubsidies 
door de sociale architect Andriessen en bedoeld voor de 
mensen met modale  inkomens nu verkocht worden voor 
pakweg 225000 euro op de vrije markt?  Waar kan ik de 
beslissing van B. en W. om verkoop (zonder beperkingen)  
toe te staan voor dit woningcomplex terugvinden?  En wat is 

In het Coalitieakkoord staat beschreven dat 'de inzet is om het totale 
nieuwbouwvolume te laten bestaan uit eenderde sociale huur-en 
tweederde middeldure en dure woningen en evenzo eenderde sociale 
koop en tweederde middeldure en dure koopwoningen'. De huidige 
woningbouwproductie sluit aan op de doelstelling uit het 
Coalitieakkoord en wordt door gemeentelijke woningbouwregie 
bewaakt. In september 2007 heeft u een overzicht ontvangen waaruit 
dit blijkt. Er sprake is van behoorlijk gestegen bouwprijzen. Waar de 
gemeente vat heeft op grondposities en woningprogramma zijn er 
desondanks vooralsnog geen aanwijzingen dat het aan u verstrekte 
overzicht aanpassing behoeft. Verkoop van sociale huurwoningen 
vindt plaats vanuit de brede maatschappelijke taakstelling van de in 
Haarlem actieve corporaties. In het in 2007 met de corporaties 
afgesloten 'convenant wonen' staat dat zij dit instrument zeer selectief 
en terughoudend inzetten. De corporaties garanderen bovendien dat er 
in Haarlem voldoende betaalbare woningen beschikbaar blijven, óók 
voor de door u genoemde doelgroep 'gezinnen met lage inkomens' die 
als gevolg van herstructurering alternatieve woonruimte kunnen 
vinden. Waar nodig is sprake van maatwerk door de corporaties. Op 
basis van het Besluit Beheer Sociale Huursector is bij verkoop van 
huurwoningen voor eigen bewoning, gemeentelijke toestemming niet 
nodig. De corporaties rapporteren in hun jaarplannen en jaarverslagen 
de woningen die verkocht worden/zijn. Oók de raad kan kennisnemen 
van deze rapportages, zodat beoordeeld kan worden of dit past in het 
door gemeente en corporaties vastgesteld beleid.  
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de motivatie daarbij? Wilt u voortaan  de instemming  
verkoop van  eengezinswoningen uit de goedkope 
woningvoorraad  voorleggen aan de raad i.p.v. als een fait 
accomplis meedeelen.? 

En tenslotte nog maar eens, wanneer stuurt u  het 
herhaaldelijk beloofde overzicht waar de gezinnen met lage 
inkomens  die door sloop moesten verhuizen, terecht zijn 
gekomen.  

 
 

287.  SP 5 Deel 
3. 
Alg. 

en 
212 
e.v. 

Gevolgen Invloed kredietkrisis bij PPI constructies in 
Haarlem 

Wat zijn de risico' die u inschat  waarmee u rekening moet 
houden tengevolge van de actuele internationale  en nationale 
bancaire en kredietcrisis bij de projectontwikkelaars die met 
u samenwerken in  grote PPI projecten zoals vermeld in het 
meerjaren plan grondexploitatie . 

In z´n algemeenheid zal de kredietcrisis, maar ook de aanzienlijk 
gestegen bouwkosten, een vertragend effect hebben op m.n. 
risicovolle vastgoedontwikkelingen, zoals kantoren, retail, etc.. 
Vertraging en zelfs afstel van risicovolle projecten zullen in de 
komende tijd aan de orde zijn, indien de banken weigeren leningen te 
verstekken ten behoeve van deze projecten. 
Het is op dit moment nog onvoldoende duidelijk wat daarvan de 
gevolgen voor Haarlemse projecten en grondexploitaties zijn. Zodra er 
concrete ontwikkelingen zijn te melden zal de raad daarover worden 
geïnformeerd. 
 

288.  SP 6   “In de begroting stelt het college voor aan de raad om voor 
monumenten  vanaf 2010 ruim 
€ 0,4 miljoen van de middelen voor nieuw beleid voor in te 
zetten. 

“vraag: Is het nu al bij voorbaat bestemmen van € 500.000 
structureel voor een extra uitbreiding van  monumenten wel 
verstandig gezien de grote onzekerheden  in de financiële en 
bancaire we reld, die zeker gevolgen zullen hebben op 
werkgelegenheid , en economie. Ik pleit net de bestemming 
hiermee te wachten  tot de kadernota 2009. Mogelijk moet 
een nieuwe afweging plaatsvinden vanwege de gevolgen van 
de bancaire crisis op kwetsbare delen  van onze bevolking 
vooral van degenen die het niet breed hebben en die als eerste 
de tol moeten betalen. 

Op basis van het burgerinitiatief en de raadsbrede steun hiervoor heeft 
het college gemeend in te moeten zetten op de uitbreiding van het 
aantal gemeentelijke monumenten. 
 

289.  SP 7   “500.000 aan nieuwe middelen (van college en raad) 
structureel  in 2009 voor het minimabeleid” 

Via het Gemeentefonds wordt voor 2008 eenmalig een extra bedrag 
van  € 50 miljoen beschikbaar gesteld (amendement Tang/Spekman) 
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 “Genoemd wordt als besteding onder andere voor de 
categorale regeling voor ouderen , chronisch zieken en 
gehandicapten , huishouden. 275 euro zelf te besteden”. 

 Volgens onze informatie  komt dit geld  beschikbaar in het 
gemeentefonds  , het bestuursakkoord  en de  recente regeling  
van de regering voor de doelgroep in  het gemeentefonds. . 
Dit bedrag van €275 voor de doelgroep  hoeft ons inziens dus 
niet afgetrokken te worden van de 500.000 die in 2009 voor 
het minimabeleid en het daarmee samenhangende sociale 
beleid structureel besteed   wordt.. Deze 500.000 structureel  
kan dus , beschikbaar komen voor aanvullend sociaal beleid 
bij de uitvoering van het brede de WMO beleid , het” in 
natura” beleid voor “kinderen doen mee”, het kompas e.d. En 
dat geld  is hard nodig. 

Bovendien is er ook structureel geld nodig voor het uiterst 
belangrijke aspect van de voorlichting voor het gebruik van 
regelingen intensiveren bijvoorbeeld door het daadwerkelijk 
laten functioneren van een formulieren brigade door mensen 
te werven met capaciteiten en een passende aanstelling te 
geven. , en of de thuishulpen in te schakelen of 
wijkverpleegsters etc.   Zij weten wel wie de doelgroep is die 
geen gebruik maken uit onkunde of misplaatste schaamte.  

voor armoedebestrijding. Deze middelen, die voor Haarlem uitkomen 
op € 500.000 zijn bedoeld om huishoudens met een laag inkomen 
eenmalig extra te ondersteunen met een bedrag van 50 euro.   
Het is dus niet zo dat via het Gemeentefonds  structureel geld ter 
beschikking komt tot een bedrag van € 275 voor ieder lid van de 
doelgroep. Dat betekent dat er geen overlap is met de € 5 ton nieuw 
beleid die met ingang van 2009 wordt uitgetrokken voor 
minimabeleid.    
 

290.  SP 8 13 “De waardering van Haarlemse ondernemers voor de 
parkeermogelijkheden in de 
stad wil de gemeente verhogen van een 5,9 in 2005 naar een 
6,4.” De realisatie van een garage onder de Nieuwe Gracht 
kan hier aan bijdragen.  

Vraag van SP fractie: “Is het college bereid om naast de 
in het coalitieakkoord opgenomen ondergrondse 
parkeergarage onder de Nieuwe gracht  

 
1. Om alternatieven te onderzoeken zoals door 

meerdere partijen en de bewoners/ondernemers  van 
de binnenstad wordt bepleit.  

2. Daarbij mee te wegen de  geargumenteerde 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ad 1: Dat gebeurt voortdurend 
 
 
Ad 2: De inbreng wordt zeker mee betrokken bij het nadere onderzoek 
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bezwaren van vereniging van bewoners en 
zelfstandige ondernemers van de  nieuwe gracht  
zoals neergelegd in het uw bekende recente rapport 
“verzamelde informatie”.  

3. En mee te wegen of een structurele investering van 
het openbaar bus, lightrail en en watervervoer op de 
lange termijn de toeloop naar de binnenstad niet een 
beter alternatief biedt voor bezoek aan monumenten 
, culturele  podia, de musea en de horeca. 

 
Bus vervoer  
1. Waar blijft de uitvoering van project  met de bus , “voor  
een  euro heen en terug op koopavond en zaterdag goed voor 
Connexxion, nog beter voor de klant en  het best voor het 
MKB 
2. Wat is er op tegen  om in stille tijden het  gesubsidieerd 
stoelen vervoer van Connexxion  te vervangen door in gratis 
vervoer voor gepensioneerde ouderen (met hun 
kleinkinderen). Als er niets op tegen is en alles voor wilt u dit 
dan invoeren in overleg met de provincie als opdrachtgever. 

omtrent de haalbaarheid van een Nieuwe Grachtgarage. 
 
 
 
Ad 3: op dat terrein worden eveneens door het college voortdurend 
vele inspanningen gedaan om daarmee een structurele bijdrage aan de 
bereikbaarheid te leveren  
 
 
 
 
De uitvoering van dit project ligt op dit moment stil. De provincie 
geeft vooralsnog  geen medewerking.  
 
 
Het is niet de bevoegdheid van de gemeente maar enkel de 
bevoegdheid van de provincie om hiertoe te mogen besluiten. 
 

291.  SP 9  “In 2009 gaat de gemeente verder met het vernieuwen en 
verbeteren van het rioolstelsel; In totaal wordt meer dan acht 
kilometer vernieuwd en verbeterd. Tevens worden vijf 
bergbezinkbassins aangelegd, 
om te voorkomen dat vervuild afvalwater in het 
oppervlaktewater 
terechtkomt.  
 
Volgens uw berekening die wij niet kennen en die nog -na 
herhaalde toezeggingen -eerst in de commissie beheer  zal 
worden besproken en beoordeeld zal er een verhoging van 15 
euro per huishouden nodig zijn  
Bent u bereid nog voor de begrotingsbehandeling , de 
onderbouwing van de verhoging voor te leggen aan de 
gemeenteraad en zijn commissies, (bestuur (fin), en beheer. 
 
Horen een gedeelte van de kosten van de afwatering niet 

In het Gemeentelijk Rioleringsplan 2007-2011, welke op 17 januari 
2008 door De raad der gemeente Haarlem is  vastgesteld, is de 
onderbouwing van de verhoging gedetailleerd uitgewerkt.  
 
Daarnaast vindt u een toelichting in de Programmabegroting 2009-
2013 op bladzijde 175 en 176. 
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betaald worden uit de grondprijs en of door het waterschap / 
provincie betaald te worden.? 
 
Wanneer bespreekt u de onderbouwing van de gigantische 
verhoging van de rioolheffing zoals toegezegd  
moet dat voor de vaststelling van de tarieven gebeuren.?   

292.  SP 10  Inhalen gemiddelde achterstand sociaal /maatschappelijke 
uitgaven  

Uitgaven Sociale beleid en maatschappelijk beleid in 
Haarlem liepen in vorig jaar in de vergelijking met   andere 
middelgrote  gemeente sterk achter. Wij hebben daar een 
hoofdpunt van kritiek gemaakt in de vorige begroting. 
Toegezegd is toen aan de SP en de raad, om dit opnieuw  en 
nog steviger te laten onderzoeken en mocht  dit het geval 
zijn, dan is u uitdrukkelijke toezegging om  maatregelen te 
nemen om tenminste het budgettaire niveau te bereiken van 
de vergelijkbare  gemiddelde sociale uitgaven en 
onderwijsbeleid,  Wat zijn de conclusies uit dit onderzoek dat 
de gemeenteraad nog niet heeft ontvangen  ?   

Het ministerie van BZK voert op dit moment (september/oktober 
2008) een begrotingsscan uit naar de begroting 2008 van de gemeente 
Haarlem. De resultaten van de BZK scan komen begin 2009 ter 
beschikking van de raad. Daarna zullen zij worden gebruikt als 
belangrijke gegevens voor de uitwerking van de kadernota 2009. 

293.  SP 10 24 
t/m 
26 

178 
t/m 
184 

 

De invloed van de kredietcrisis op de  meerjarenbegroting 

Wat zijn de risico's in de begroting die u voorziet en waarmee 
u rekening moet houden ten gevolge van de bancaire en 
kredietcrisis: te weten :1. het rentebeleid, 2. de risico's met 
(de hypothecaire) leningen van met gemeente Haarlem 
verbonden partijen 3.risco's  al verzelfstandigde of te 
verzelfstandigen onderdelen. 3. Wat zijn de gevolgen voor 
het meerjarenbeeld 2009-2013 inzake de  van bijstelling  
inkomsten en uitgaven. 

 

In de brief aan uw raad over de septembercirculaire hebben wij 
voorgesteld om de éénmalige voordelen 2009 en 2010 toe te voegen 
aan de algemene reserve. Welke invloed toekomstige financiële 
ontwikkelingen hebben op de reële economie is moeilijk te 
voorspellen. Wel zal een eventuele daling van de rijksuitgaven 
automatisch leiden tot een lagere algemene uitkering. Om een 
voorbeeld te geven: verlaging van de relevante rijksuitgaven met € 1 
miljard betekent een verlaging van de algemene uitkering van € 200 
miljoen, dus voor Haarlem € 2 miljoen. 
 
Naast een mogelijke invloed op de rijksuitgaven zijn financiële 
ontwikkelingen ook van betekenis voor de rentepercentages op de 
geld- en kapitaalmarkt. De verwachting is dat deze zal oplopen. In de 
begroting 2009 zijn wij uitgegaan van een korte rente van 4% en een 
lange rente van iets boven de 5%. Dat laatste percentage is ook de 
omslagrente. 
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Omdat Haarlem eerder dit jaar € 100 miljoen aan leningen heeft 
aangetrokken voor 2009 en 2010 (2009 € 60 miljoen, 2010 € 40 
miljoen) met een rentepercentage van ruim onder de 5% is het gevolg 
van de oplopende rente voor de korte termijn relatief beperkt. 
Daarnaast is bij de berekening van het resultaat op de rentekosten 
uitgegaan van een voorzichtig scenario (zie bladzijde 28 van de 
begroting). 

294.  SP 10 172 Het  gemiddelde peil van heffing toeristen belasting  in de 
vergelijkbare toeristische aantrekkelijke steden van 
Amsterdam em omliggende aantrekkelijke monumentale en 
culturele steden ligt toch veel hoger . Wat zijn uw gegevens 
over de hoogte:  Bent u het net de SP dat een aanpassing van  
het tarief  vergelijkbaar met andere steden, voor de hand ligt 
om de kosten van de promotie van de stad  enigszins te 
kunnen compenseren.? 

De gemeenteraad wordt binnenkort een nieuwe tariefvoorstel gedaan. 

295.  SP 10  175 SP: Hef het riool recht volgens  beginsel sterke schouders 
dragen de zwaarste lasten! 

OZB is een belasting heffing met een systematiek die rekent 
op de waarde van de panden . Globaal houdt de OZB  
rekening met het sociale beginsel “sterke schouders zwaarste 
lasten “dat door ons  college wordt gehanteerd. SP wil deze 
systematiek ook toepassen voor ongeëvenaarde sterke 
stijging van de rioolheffing. 

 Dat kan als de verordening daartoe aangepast wordt en de 
heffing wordt geheven naar de waarde van het pand  in het 
economisch verkeer. Net als bij de OZB. Deze  manier van 
heffen wordt  onder andere door het college van SP, P.v.d.A 
en Groen Links in Nijmegen toegepast en  heeft ook grote 
financiële voordelen voor de gemeente omdat de heffing 
administratief  zeer eenvoudig verwerkt kan worden met de 
OZB aanslag en de mutaties zeer beperkt zullen zijn.  

SP stelt daarom voor om de rioolheffing heffing  ook volgens 
de OZB systematiek uit te voeren en verzoekt het college dit 
aan gemeenteraad voor te stellen en de verordening op dit 

Er is een verschil tussen de OZB die naar waarde wordt geheven en 
die is bedoeld als algemeen dekkingsmiddel, en het rioolrecht dat 
kostendekking (het verhalen van gemeentelijke kosten) beoogt. 
Daarbij heeft Haarlem, evenals vrijwel alle andere gemeenten in 
Nederland, ervoor gekozen om bij het rioolrecht het uitgangspunt ‘de 
vervuiler betaalt’ te hanteren. Dat laatste gaat b.v. ook op voor de 
afvalstoffenheffing, die vroeger deel uitmaakte van de OZB, maar die 
er in de jaren 1993 – 1996 gefaseerd uit is gehaald. Daarmee werd ook 
het verschil tussen beide heffingen en de bedoeling ervan duidelijk 
aangegeven.  Dit zelfde geldt ook voor het rioolrecht. Uitgangspunt 
daarbij is niet ‘de sterkste schouders dragen de zwaarste lasten’ maar 
het verhalen van de kosten volgens het principe ‘de vervuiler betaalt’.   
Omzetting van de heffing van het rioolrecht naar waarde zou 
betekenen dat het onderscheid tussen OZB en het rioolrecht diffuus 
wordt en dat het zelfs de vraag is of dit, gelet op dezelfde wijze van 
heffing, niet zou moeten leiden tot een koppeling van de OZB en het 
rioolrecht. Wij achten dat niet gewenst. Daar komt bij dat een 
omzetting naar waardeheffing ongewenste effecten met zich brengt. 
Zo zouden b.v. verzorgingshuizen met een heffing naar waarde veel 
hoger worden aangeslagen dan nu het geval is.   



VRAGEN EN ANTWOORDEN NAAR AANLEIDING VAN DE PROGRAMMABEGROTING 2009-2013 

 71 

Nr. Fractie Prg. Blz. Vraag Antwoord 
 

punt aan te passen .Dit goed voor portemonnee gemeente en  
heffing burgers naar draagkracht , sociaal evenwichtig en 
solide en met een maximumbedrag  per pand. . 

Toelichting: 

De Haarlemse brede rioolheffing zorgt voor een 
onevenredige nominale aanslag voor iedere gebruiker 
ongeacht de draagkracht, van de rioolheffing  onder andere 
door de zeer hoge  van aanleg van bergbezinkbassins , 
vernieuwing van gescheiden rioleringsstelsel en  het op peil 
houden van de wisselende grondwaterstand. Het is sociaal 
redelijk om deze heffing in overeenstemming te brengen met 
het recht draagkrachtbeginsel zoals dat in de )ZB systematiek 
globaal is ingebouwd. 

(zie ook de toepassing onderstaand  uitvoering rioolheffing  
via OZB systematiek van SP, PvdA en Groenlinks  in 
Nijmegen.in 2008 met de relevante artikelen uit de 
verordening ..) 

2008 
€ 2,66 voor elke volle € 2.500,- van de vastgestelde waarde 
van uw pand (WOZ-waarde). Dit bedrag zal de komende 
jaren in stappen groeien. De gemeenteraad stelt de tarieven 
jaarlijks vast bij de meerjarenbegroting. Maximum bedrag dat 
per pand aan rioolrechten geheven kan worden: € 3204,-.)  

 relevante artikelen uit de verordening : 

Artikel 4 Maatstaf van heffing 1. Het recht als bedoeld in 
artikel 2, eerste lid, wordt geheven naar de waarde in het 
economische verkeer van het eigendom. 2. Ingeval het 
eigendom een onroerende zaak is, is de waarde in het 
economisch verkeer de op de voet van hoofdstuk IV van de 
Wet waardering onroerende zaken voor de onroerende zaak 
vastgestelde waarde voor het tijdvak waarbinnen het 
belastingjaar valt.  

Artikel 5 Tarief 1. Het recht als bedoeld in artikel 2, eerste 
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lid, bedraagt voor elke volle € 2.500,- van de 
heffingsmaatstaf € 2,66; 2. Het recht per eigendom bedraagt 
per belastingjaar niet meer dan € 3.204,-  

 

** Advocaat-generaal bij de Hoge Raad: heffing rioolrechten 
van alleen eigenaren is toegestaan 
27.06.2008 

In de cassatieprocedure die de VNG namens de gemeente 
Nijmegen voert over de heffing van rioolrechten heeft 
advocaat-generaal Van Ballegooijen conclusie genomen. De 
advocaat-generaal is van mening dat het heffen van 
rioolrechten van alleen de eigenaren is toegestaan. Ook als 
alle kosten van het rioleringstelsel bij de eigenaren in 
rekening worden gebracht. Dit komt overeen met de mening 
van de VNG en de gemeente. 

De advocaat-generaal geeft ook zijn mening over twee nog 
openstaande rechtsvragen: 

• Het is toegestaan om de rioolrechten te baseren op 
WOZ-waarde, zoals Nijmegen heeft gedaan  

• De tariefstijging die in Nijmegen heeft 
plaatsgevonden staat niet ter beoordeling van de 
belastingrechter  

Bron:http://www.vng.nl/eCache/DEF/79/895.html  
296.  SP 10 176 VNG bericht deze week.  

“Het Inlichtingenbureau ondersteunt gemeenten door 
gemeentelijke bestanden te vergelijken met de bestanden van 
andere organisaties, bijvoorbeeld UWV en de 
Belastingdienst. Het Inlichtingenbureau kan sinds kort ook 
toetsen of iemand die vorig jaar geen gemeentelijke 
belastingen hoefde te betalen ook dit jaar in aanmerking komt 
voor kwijtschelding” 
Welke mogelijkheden past u al toe en gaat u toepassen?   

Met ingang van 2009 zal gebruik worden gemaakt van de 
mogelijkheid om geautomatiseerde kwijtschelding te gaan verlenen. 
Met het oog daarop zullen degenen die op basis van hun inkomen in 
2008 in aanmerking zijn gekomen voor volledige kwijtschelding een 
brief ontvangen waarin verzocht wordt  om in te stemmen met een 
inkomenstoets door het Inlichtingenbureau. Valt deze toets ‘positief’ 
uit dan kan geautomatiseerd kwijtschelding worden verleend voor 
2009. Voordeel van deze aanpak is de klantvriendelijkheid en de 
besparing die het oplevert op de diverse administratieve trajecten.  

297.  VVD 1 48 Het maatschappelijk effect geeft aan dat het college verwacht Zie het antwoord op vraag 133.      
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dat het vertrouwen in de gemeenteraad (!) en het college door 
de Haarlemmer mogelijk daalt in het jaar 2009 met 4%. Kan 
het college aangeven waarop zij dit baseert?  

298.  VVD 1 253 Op pagina 253 van de begroting wordt zichtbaar dat er 
76.000 met Mutare gemoeid is. Kennelijk vindt men dit 
bedrag te groot en heeft men onderscheid gemaakt door twee 
posten te benoemen waarvan 1 post de coördinator rol betreft. 
We willen graag weten waarom dit onderscheid is gemaakt. 

Deze splitsing is boekhoudkundig. Vanaf 2010 kunnen deze bedragen 
worden samengevoegd. 

299.  VVD 3 172 Een verhoging van de hondenbelasting is in 2008 in werking 
getreden, met als doel de vervuiling tegen te gaan. De tekst 
zegt: 'enkele vacatures zijn niet ingevuld'. Betekent dit dat de 
belastingverhoging van 389.000,- naar 534.000,- (structureel) 
niet is aangewend waarvoor deze bedoeld is in 2008? Ter 
kennisgeving: voor 2009 wordt geen zekerheid gegeven dat 
dit veranderd. 

Bij de handhaving wordt wel opgetreden tegen de vervuiling. De 
voorgenomen extra controle op het hondenbezit is als gevolg van een 
tekort aan personeel (o.a. als gevolg van ziekte en vacatures) nog niet 
opgepakt. Het college komt met een voorstel om begin 2009 een huis - 
aan huiscontrole op het hondenbezit te houden. Daarvoor zal gebruik 
worden gemaakt van een gespecialiseerd bureau. 

300.  VVD 4 181 Een financiële tegenvaller voor Pim Mulier die als risico is 
ingeboekt heeft plaatsgevonden, volgens de brief gestuurd 
(september 2008) door het college aan de raadsleden. Kunnen 
we nog 
een addendum verwachten waarin vermeld staat waar de 
financiële dekking zich bevindt? 

Zie antwoord op vraag 144. 

301.  
 

VVD 6  Hoeveel procent maakt de bijzondere aandacht die gegeven 
wordt aan jongeren en allochtonen uit van het totale 
Cultuurstimuleringsfonds? 

Het aandeel van het Cultuurstimuleringsfonds dat direct aan projecten 
voor jongeren en allochtonen is gegeven is ca. 10%. Overigens zijn 
alle aanvragen vanuit deze doelgroepen voor 100% gehonoreerd. 

302.  VVD 6  Er is besloten een citymarketingorganisatie op te richten. 
Wanneer kunnen wij de realisatie hiervan verwachten en 
waarom heeft het college besloten dhr. De Vries als interim 
manager aan te stellen en niet een deskundige op het gebied 
van Toerisme en Recreatie, c.q. citymarketing? Dit in het 
kader van strategische personeelsplanning? 

Vanaf 1 januari 2009 zal de nieuwe citymarketing organisatie, City 
Marketing Haarlem, operationeel zijn. De nieuwe raad van toezicht zal 
samen met de gemeente een sollicitatieprocedure voeren om een 
nieuwe directeur te zoeken. In de tussenliggende periode (1 november 
2008 – 1 april 2009) is voor de continuïteit dhr. De Vries, door beide 
stichtingen,  gevraagd als interim-directeur/kwartiermaker.    

303.  VVD 6  Wanneer wordt de loket functie van deze vereniging 
gerealiseerd en is de keuze nog steeds het Verwulft? 

Op 1 januari 2009 zal de loketfunctie op het Verwulft worden 
gerealis eerd. 

304.  VVD 6  Er wordt uitgegaan van meer hotelaccommodatie. Waar 
precies denkt men dan aan en waar denkt men hoeveel 
nieuwe touringcarparkeerplaatsen in te vullen. Zal dit ook 
voor het komende seizoen (= opening Keukenhof 2009) 
plaatsvinden? 

Er wordt uitgegaan van realisatie van 6.000 extra hotelbedden in de  
metropoolregio Amsterdam, waarvan 900 in Haarlem. Op de Dreef is 
een touringcarparkeerplaats gerealiseerd en onderzoek naar nog een 
locatie is gaande. 
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305.  VVD 6  Waarom wordt er op alle gebieden samengewerkt met 
Amsterdam Plus, Amsterdam Partners, maar op het gebied 
van toerisme niet met Amsterdam Touring en Congresbureau 
t.w. het ATCB? Wat is hiervan de reden? 

Met het ATCB wordt weer intensiever samengewerkt aan een aantal 
projecten binnen de Metropoolregio. Onder andere op het gebied van 
het zakelijk toerisme, de MICE-markt (Meetings, Incentives, 
Congresses, Exhibitions) 

306.  VVD 6  De subsidies aan de cultuurtempels Schouwburg, Patronaat 
en De Toneelschuur blijven in de begroting op gelijk niveau. 
Heeft dit betrekking op de exploitatie? Verwacht het college 
dat het niveau van subsidie in de toekomst een dalende lijn 
zal laten zien en zo ja, wanneer?  

De subsidies aan de cultuurtempels bestaan uit een exploitatiesubsidie 
en een huursubsidie. Een verlaging van deze subsidies, is in de ogen 
van het college niet aan de orde. 
 

307.  VVD 8 138 Parkeerverwijssysteem. Waarom realisatie in 2010 en niet in 
2009? 

Project zal in najaar 2008 worden aanbesteed en in voorjaar 2009 
worden uitgevoerd. 

308.  VVD 9  Wordt er in het kader van wegwerken achterstallig onderhoud 
ook gedacht aan kwaliteitsverbetering van bestaand of slecht 
gelukt onderhoud of valt dit onder een ander gebied? Zie b.v. 
kademuur Leidsevaart. Zo is het de bevolking niet beloofd. 

Het geld wordt ingezet om het achterstallig onderhoud weg te werken. 
Tevens zal opdat moment ook getracht worden om een 
kwaliteitsverbetering aan te brengen. 
Wanneer een object in een goede onderhoudsstaat verkeerd dan zal 
niet het budget voor achterstallig onderhoud ingezet worden voor  
kwaliteitsverbetering van het object. 

309.  VVD 9 149 Reiniging afvalbakken. Het college zet in op tegengaan van 
buurtverloedering. Kan uitgelegd worden waarom er dan 
gekozen is voor het extensief reinigen van afvalbakken, voor 
zover hiermee de afvalbakken bedoeld worden in de 
openbare ruimte? 

De kwaliteitsnorm z t/m e staan voor een onderhoudsfrequentie. 
Onderscheidend de mogelijkheden voor onderhoud, de 
gebruiksintensiteit en de kwaliteitsambitie is dit het overzicht van de 
benodigde onderhoudsinspanningen per beheerdomein. Conform de 
uitvoering van reeds eerder vastgesteld beleid in het beleidskader 
openbare ruimte. 

310.  VVD 9 152 Centrale Afstandsbediening Bruggen. Voor 2009 is een 
bedrag opgenomen van € 2.244. Is het niet zo dat invoering 
van dit systeem is  aangehouden, totdat er meer duidelijkheid 
is over de gewenstheid van dit systeem, m.n. in verband met 
de veiligheid op de weg en het water? 

Binnenkort wordt de commissie beheer met een brief op de hoogte 
gebracht van de voortgang. 

311.  VVD 10  Het volledige risico-overzicht vertegenwoordigd een waarde 
van circa 56 miljoen. Vertaald naar de kans is het reëel dat er 
actueel risico is van circa 5 miljoen. In het 
begrotingsdocument wordt gesproken over een algemene 
reserve/weerstandsvermogen van 28 miljoen. Er is  genoemd 
dat 10 miljoen van de aanwezige reserve gereserveerd is voor 
de nieuwe parkeergarage. Dit betekent dat er 18 miljoen 
echte reserve is. Alhoewel volgens de norm in categorie C 
zitten is dat wel erg aan de grens met categorie D ('matig'). 

Binnen gemeenten wordt divers omgegaan met de bepaling van de 
benodigde weerstandscapaciteit (algemene reserve). Grovere 
methoden (zoals het door uzelf genoemde % van de begroting) zijn 
niet gebaseerd op een objectieve afweging. In Haarlem hebben wij 
ervoor gekozen om te inventariseren welke risico’s wij lopen die het 
interen op deze weerstandscapaciteit tot gevolg kunnen hebben 
(onverwachte lasten die niet begroot zijn). Op deze wijze kunnen wij 
nauwkeuriger bepalen hoe hoog de weerstandscapaciteit zou moeten 
zijn. 
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Dat pleit er des te meer voor om de reserve aan te vullen. 
In de markt van gemeentefinanciën wordt gesproken over 
normbedragen - die weliswaar discutabel zijn - van 250.000 
per inwoner of 10% van de begroting. 
a) Welke voorzieningen worden in de begroting getroffen om 
dit risico af te dekken? 
b) Welke acties worden genomen om de risico's van 'grote 
bedragen' te minimaliseren? Hoe wordt invulling gegeven aan 
risicomanagement? 

Het risico wordt dus afgedekt door de algemene reserve. Daarnaast 
zijn voorzieningen gecreëerd voor toekomstige verplichtingen 
waarvan omvang bekend is, echter het moment van voordoen niet. Zie 
hiervoor het overzicht reserves en voorzieningen op bladzijde 250-252 
van de begroting. 
Integraal onderdeel van het voeren van risicomanagement is het 
formuleren van en sturen op beheersmaatregelen die erop zijn gericht 
de risico’s te voorkomen of te beheersen. 

312.  VVD 10  In de begroting wordt een bedrag van 13 miljoen euro 
genoemd voor externe inhuur. Welk deel hiervan heeft 
betrekking op het (structureel) aanhouden van enige 
flexibiliteit in de organisatie c.q. het personeelsbestand, en 
welk deel vloeit (incidenteel) voort uit de 
reorganisatie/formatie-reductie/vacaturestop? 

De ca. € 13 miljoen verwachte inhuur is in dezelfde orde van grote als 
de afgelopen jaren. Deze worden gefinancierd uit daarvoor 
beschikbare inhuurbudgetten ca € 4.000.000 de overige kosten worden 
gedekt uit extra voor dit doel verkregen middelen (subsidies, projecten 
ed.). Het restant komt ten laste van de beschikbare vacature ruimte. 

313.  VVD 10  Bij eerdere begrotingsbehandelingen c.q. 
kadernotabehandelingen heeft de raad via moties en/of 
amendementen (structureel) geld toegewezen aan: 
- de aanpak van bromf ietsoverlast, met name luidruchtige 
bromfietsen, snorfietsen en scooters; 
- de bestuurlijke aanpak van georganiseerde criminaliteit in 
Haarlem;  
- het toegang geven van amateurverenigingen tot een 
professioneel podium. 
 
Kan het college aangeven waar het bovenstaande in de 
begroting is te vinden, en op welke wijze er invulling c.q. 
uitvoering wordt gegeven aan de betreffende 
moties/amendementen? 

Over de realisatie en uitvoering van de middelen voor nieuw beleid in 
2007 hebben wij u geïnformeerd in het Jaarverslag 2007. De realisatie 
in 2008 komt aan de orde in de 2e bestuursrapportage 2008. 

314.  VVD 10 166 Reclamebelasting. Heeft besluitvorming hierover al 
plaatsgevonden? Op wiens verzoek zou deze belasting 
ingevoerd moeten  worden en voor welk doel wordt het 
aangewend? 

Over de invoering van de reclamebelasting heeft nog geen 
besluitvorming plaatsgevonden. Wel heeft wethouder Van Velzen 
namens het college in reactie op een daartoe strekkend verzoek van de 
Centrummanagement Groep Haarlem aangegeven dat de gemeente 
positief staat tegenover het plan. Daarbij is aangegeven dat het college 
van mening is dat de gelden die in het ondernemersfonds worden 
gestort primair ten goede moeten komen aan de promotie en 
economische ontwikkeling van het bedrijfsleven in de binnenstad  
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315.  VVD 10 176 Rioolrechten. Er is sprake van een tariefstijging van 16%. 
Hoeveel is de gemiddelde stijging in euro’s van de eigenaar? 

Het tarief voor 2009 komt uit op € 121,20. Dat is een stijging t.o.v. 
2008 met € 16,72 (zie ook pag. 177 van de begroting 2009). 
Het definitieve tarief voor de rioolrechten wordt vastgesteld met de 
andere belastingvoorstellen voor de raad in december. Dit tarief kan 
afwijken van het tarief dat in de begroting in vermeld. 

316.  VVD 10 181 Risicoparagraaf. In het overzicht van risico’s staat  
€ 21.501.009 niet nader gespecificeerd. Graag inzicht welke 
deze risico’s zijn. 
In post 1 staat: “Nadelige resultaten van verbonden partijen 
die leiden tot extra bijdrage van gemeente”. Risico -70% ad € 
5 milj. euro. Over welke nadelige resultaten gaat het? 
Risico OPH is -25% over max. € 5 milj. Waarom zo’n laag 
percentage terwijl het risico groot is dat het ISV niet gehaald 
wordt? 

Het volledige risico-overzicht ligt voor de raad ter inzage op kamer 
112 van de Griffie (zie de aanbiedingsbrief bij de begroting d.d. 26 
september 2008). 
 
Post 1 verwoordt het risico dat verbonden partijen bij hun jaarrekening 
een nadelig resultaat laten zien. In veel gevallen betreft dit taken die 
bij de verbonden partij zijn ondergebracht waarvoor de gemeente 
financieel verantwoordelijk blijft. 
 
OPH: in de tabel wordt in de kolom ‘Kans’ aangegeven hoe de kans 
van voordoen binnen de gemeente wordt ingeschat. Bij het waarderen 
van het risico is een keuze gemaakt in de inschatting van deze kans en 
wordt het door ons als realistisch ingeschat. 

 
 
 


